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Forord

Kære læser
Dette er Polyteknisk Forenings Årsberetning for året 2019. Endnu et spændende år er gået, og her kandu nu læse om alt det, der er sket i de mange forskellige dele af PF. Jeg har forsøgt at gøre den sålæsevenlig som muligt, men uanset hvad man gør, vil en årsberetning for en så stor og bred foreningsom PF altid blive en smule uoverskuelig. Dog håber jeg alligevel at man har lyst til, måske ikke i 2020,men om nogle år at kigge tilbage på hvad vi egentlig foretog os i 2019. Nu er der i hvert fald 133 dejligesider med ting der er værd at huske om PF året 2019.
Der er (igen i år) sket en række organisations-strukturelleændringer i foreningen, og derfor er der noglenye afsnit i år. Opsætningen er tyv-stjålet fra årsberetningen 2016 da der her var en ganske fin LaTeXskabelon som igen er blevet benyttet. Årsberetningen er altså opdelt i en række afsnit der forhåbentliggør den lidt lettere at finde rundt i.
Jeg vil gerne sige tusind tak til alle der har indsendt deres bidrag til årets årsberetning! For første gang,måske nogensinde, har alle studieråd indsendt beretninger, og det synes jeg er en enormt stor sejr forforeningen. Vi har lige nu en forening hvor rigtig mange tager ansvar for foreningen, og det bl.a. kanmærkes i årsberetningen. Som den kvikke læser vil bemærke, er der dog stadig dele af beretningender mangler, da nogle bidrag aldrig er blevet modtaget.
Til slut vil jeg sige tak til alle de PF’ere der har bidraget til vores forening i det forgangne år - uden jervar der intet PF!
Rigtig god læselyst!
Kirstine ’Kir’ Krøyer Rasmussen,
Årsberetningsansvarlig 2019
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Organisation

1



Organisation 1.1. Fællesrådet
1.1 Fællesrådet

1.1.1 Fællesrådets Forretningsudvalg, FRFU

Vi i FRFU har afholdt FR møder i år, samt arbejdet internet for at forbedre FR’s systemer.
I forberedelse til overgangen til FR på engelsk, har vi arbejdetmed at oversætte demoderne vedtægter,med udgangspunkt i en oversættelse fuldført i 2017.
I år, har vi i FRFU arbejdet med at gøre vores interne systemer mere effektive:

• Indkaldelser og referater: Vi har overgået til Overleaf, hvilket gør det meget nemmere at samar-bejde.
• Bilag: Vi er begyndt at overgå til et internt PF system, files.pf.dk, til at levere bilag, pga. uheldigeproblemer med Dropbox, og for at samle alle vores filer i en enkel mappe administreret af PF.
• Sikkerhed: Vi er begyndt at overgå til systemer, som ikke afhænger af en enkelt FRFU bruger (somkan tilgåes efter man forlader posten), men som ville give adgang til individuelle PF brugere.
• Arkitektur: Vi har eksperimenteret med at gøre vores diverse LaTeX skabeloner mere brugerven-lige, mere automatiserede, nemmere at forstå på kode-niveau, og nemmere at vedligeholde i detlange løb.
• Overlevering: Vi har arbejdet videre med at dokumentere FRFU’s arbejde løbene.
• Ny i FR: Vi har arbejdet med at gøre "Ny i FR-dokumentet mere tilgængeligt, bl.a. ved at arbejdemod at splitte det ud i mere specifikke dokumenter.

Vi mener, at disse systemer (efter en tilvænningsperiode) har gjort, og vil blive vedmed at gøre, FRFU’sarbejde lettere, og dermed reducere de menneskelige fejl som i sidste ende påvirker FR og PF.
- Sofus Rose, FRFU

1.1.2 Fællesrådsmøder 2019

FR292

Dette var det tiltrædende møde for FR19.
• Emil Kristiansen, Andreas Ipsen, Kristian Nielsen og Martin Lau Nielsen blev valgt til FRFU.
• Linus, KABS19, fik godkendt at skifte fra SUIT-KABS (SundTek og IT Øk) til PIP-KABS, med op-bakning fra ELITØ.
• KABS19 fokuspapir, som havde fokus bl.a. på inklusion (heri internationalisering og krænkendeadfærd) blev godkendt med småkritikker. Dermed, blev KABS19 godkendt af FR19.
• mødeKABS19 blev godkendt, med ros fra NSA.
• B19 præsenterede deres visionspapir, som havde fokus bl.a. på en tættere forbindelse til alleDTU studererne, overgangen til ny sekretær og medlemshværning. Visionerne blev godkendt, ogB19 tiltrådte.
• Faglig- og Socialudvalget blev godkendt, med rettelser som var tilsendt til FRFU.
• Klubudvalget blev godkendt med Simon, ELITØ, som FR-repræsentant.
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Organisation 1.1. Fællesrådet
• B19 præsenterede en liste af kandidater til Klubudvalget, PFIU, Den Studentersociale Fond, CM-DU, DMDU, DUU, CUU, KAMU, SMAG, SMU, Alumnekoordinator, LF (DSF), UPU (DSF), LU (DSF),IUS, og PAB. Der manglede en person til DUU, som B19 fik mandat til at finde; ellers, blev listengodkendt.
• FR Mødedatoer og tjanselister blev godkendt.
• Et samarbejde med IDA blev diskuteret.
• Der blev truffet en beslutning vedrørende samarbejdet med Danske Bank Lyngby.
• Lovenændringer for §L.48.1 og §L.48.3 blev godkendt første gang. Ideen var, at FRR ikke måændre i Grundfonden’s investeringer uden professionelle midler.

FR293

Dette var et ekstraordinært møde.
• Hans Kristian Bach Hansen blev valgt til SUIT KABS i et suppleringsvalg.
• Der blev truffet en beslutning vedrørende samarbejdet med Danske Bank Lyngby.

FR294

Der var mange vedtægtsændringer i dette møde.
• De 6 opstillede PF Masters Student Coordinators blev godkendt. Andreas, B19, fik mandat til atfinde en til.
• Der blev diskuteret, hvad FR19’s forventninger var til FRFU19.
• DSFs forretningsråd præsenterede sig selv.
• Der blev truffet en beslutning vedrørende samarbejdet med Danske Bank Lyngby.
• PF’s holdning til klimapolitik blev godkendt, som noget vigtigt at stræbe efter internt og eksternt.
• Lovændringer for §L.48.1 og §L.48.3 blev godkendt for anden gang og trådte i kraft.
• KABS-struktur arbejdsgruppen fik lov til at supplere deres medlemmer.
• Et ændringsforslag (FR294-i) for retningslinjerne i bachelorstudiestarten blev godkent, frem foret NSA ændringsforslag til ændringsforslaget.
• En statutændring vedrørende lukkede møder (FR294-j) blev vedtaget.
• En statutændring vedrørende (FR294-k) blev vedtaget med ændringsforslag fra ELITØ.
• En lovændring vedrørende international politik (FR294-l) blev godkendt for første gang.
• En ændring i PG’s kommissorium (FR294-m) blev vedtaget.

FR295

Dette var et visionsseminar, som handlede om internationalisering.
• Der var en præsentation fra RUC.
• Diskussionerne omhandlede bl.a. rollen af engelsk i PF og rollen af MSc studerende i PF.
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FR296

Der var valg og godkendelse af mål fra visionsseminar. Generelt set, virker det som om de fleste afmålene er godt på vej til at fungere.
• FRFU havde brug for et medlem til, da Martin Lau havde trukket sig, og Andreas Ipsen skulle påudveksling.
• Mikkel W., Biorådet, blev valgt til Politisk Gruppe på et mandat som gælder til det konstituererneFR møde i februar 2020.
• Jakob Rydhof og Vinh Duy Nguyen blev valgt til FRR som interne medlemmer. Allan Ahrensberg,Christoffer Soltau, TorbenOmmenogErik Kroganger blev valgt til FRR someksternemedlemmer.
• Simon, ELITØ, blev valgt til Kritisk Revision, og blev bedt om at finde flere medlemmer og infor-mere FR om dem.
• Mål fra Visionsseminar blev taget op til godkendelse, på engelsk (som *overordnede* mål, ikkesom regler som skulle følges):

– Alle MSc studenter skal representeres af et studieråd. - GODKENDT
– I oktober 2019, skal der laves et stort MSc Råd som repræsenterer alle MSc studerende.Dette skal evalueres før oktober 2020. - GODKENDT
– FR20 skal være på engelsk. Bilag skal være på engelsk, menmå gerne oversættes til dansk.- GODKENDT med ændringen, at der skal være en dansk opsummering
– Fra september 2019, skal alle møder i PF præsenteres på engelsk; hvis nogen ikke talerdansk, skal det afholdes på engelsk. - GODKENDT
– Før januar 2020, skal mindst ét studierådsmøde holdes på engelsk. Dette skal evalueres iFAKU, og gælder ikke for diplom retninger. - GODKENDT
– Fra september 2019, skal alle PF indkaldelser have en engelsk indkaldelse. - GODKENDT
– Fra september 2019, skal alle offentlige møder i PF have et engelsk bilag. - GODKENDT
– Alt publiceret af PF skal være på engelsk, eller have en engelsk kopi. - GODKENDT
– Alt skrevet af PF på sociale medier skal være på engelsk, og sproget af et event skal væreangivet. - GODKENDT
– PF skal, i samarbejde med eksisterende organisationer, fokusere på internationale stude-rende ved at afholde mindst to events. - GODKENDT
– PF skal nedsætte en "International Committee", som arbejder for at integrere internationalestuderene. - GODKENDT
– Fra vinterstart 2020, skal rekruttering til at blive Buddy 2020 videregives til alle studieråd. -GODKENDT
– Før næste PF Master Student Coordinators valg, skal FR få en præsentation om hvad deegentlig laver. - GODKENDT
– Bestyrelsen skal besøge Introduction Week, som de gør med rusture. - GODKENDT
– En plan skal nedsættes i samarbejde med DTU for hvordan MSc- og udvekslingsstudiestar-ten overtages af PF. - GODKENDT
– Information om alle studieråd skal være tilgængelig på engelsk på PF’s hjemmeside. - GOD-KENDT
– Information om alle PF udvalg skal være tilgængelig på engelsk på PF’s hjemmeside. - GOD-KENDT

• Der var stemning for at engelsk gjorde processen længere, men ikke forringede kvaliteten.
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FR297

Endnu et spændende møde, hvor bl.a. budgettet blev godkendt.
• PF Humor styregruppen blev godkendt.
• Sofus Rose blev valgt til FRFU, på et kommissorium som udløber til det konstituernde FR mødei februar 2020.
• Som endelige godkendelse af mål fra visionsseminaret, i FR297-e, blev NSA’s forslag vedtaget(1.c-1.e).
• Amalie Avnborg, Mette Brock, Simon Lundorf og Tor Nørgaard blev valgt til BEU.
• Efter en længere ukonkret diskussion, blev et justerende budgetmed 474.000kr i underskud god-kendt - men en note om, at det er usandsynligt at det ville gå så galt.
• En lovændring vedrørende suppleanter til Faglig- og Socialudvalget (FR297-o) blev godkendt forførste gang.
• En lovændring vedrørende valg til Faglig- og Socialudvalget (FR297-p) blev godkendt for førstegang.
• En lovændring vedrørende kandidatstudieråd (FR297-h) blev godkendt for første gang.
• En statutændring vedrørende konstituering af studieråd (FR297-g) blev godkendt som 12 indivi-duelle ændringsforslag.
• Andreas Ipsen, Ida, C. Byg, Vinh, Miljø, og Jakob, D. BygD er valgt til Valgudvalget.
• Der sker nogle ændringer.
• En retningslinjeændring og et princip vedrørende valg til PF MSc (FR297-p) blev godkendt forførste gang.
• International Committee bliver oprettet (FR297-k), med krav om en bestyrelseskontakt.
• En lovændring vedrørende PG (FR297-l) blev godkendt for første gang.

FR298

• Marie (SAS), Olivia (Fødevare), Mathias (Design), Felix (C. Software), Niels Peter (Transport),Robert (MediKoBs), Mathias H. (KABS18) blev valgt til KABSeueu.
• En lovændring vedrørende PG (FR297-d) blev godkendt for anden gang.
• En lovændring vedrørende suppleanter til Faglig- og Socialudvalget (FR297-o) blev godkendt foranden gang.
• En lovændring vedrørende kandidatstudieråd (FR297-h) blev godkendt for anden gang.
• Der blev diskuteret aftensmodulet. PF’s holdning, var stemt på således:

– En dag med aftensmodul om ugen: TOLERERES.
– To dage med aftensmodul om ugen: TRÆLS.
– Flere dage med aftensmodul om ugen: TRÆLS.

• Strukturen af Social- og Fagligudvalget (FR298-g) blev stemt på således.
– Modifikation 1 blev vedtaget, uden faglig event eller skitur.
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– Modifikation 2 blev ikke vedtaget.
– Modifikation 3.1 blev vedtaget ("der skal stå mindst 5").
– Modifikation 3.2 blev ikke vedtaget.
– Navne bliver til "Socialpolitisk Udvalg", "Eventudvalget", og "Fagligudvalget".

• FAKU fik lov til at bruge deres pulje til at købe FAKU pins til de næste 12 år.
• Ved afstemning, blev det klargjort at PhD studerende må blive PF Masters Student Coordinatorspå ligefod med andre, uden at en tilknytning til PF MSC er krævet.
• En statutændring vedrørende PFs klubber (FR298-k) blev vedtaget i 3 dele, med en ændring(FR298-k1) fra NSA.
• En principændring vedrørende PFs klubber (FR298-l) blev stemt om som følger.

– Vedtægsændring 1: VEDTAGET.
– Vedtægsændring 2: VEDTAGET, medændring i formulering fra NSA, medændring hvor DTUansatte inkluderes.
– Vedtægsændring 3: VEDTAGET.
– Vedtægsændring 4: VEDTAGET.
– Vedtægsændring 5: VEDTAGET.
– Vedtægsændring 6: VEDTAGET.
– Vedtægsændring 7: VEDTAGET.
– Vedtægsændring 8: VEDTAGET.
– Vedtægsændring 9: VEDTAGET.
– Vedtægsændring 10: VEDTAGET.
– Vedtægsændring 11: VEDTAGET.
– Vedtægsændring 12: VEDTAGET.

FR299

Dette møde var et visionsseminar. Der blev talt om rekruttering og fastholdelse af frivillige i PF.
FR300

• Der meddeles, at Charlotte Sommer er blevet hyret som ny sekretær!
• Der blev givet et oplæg om kandidat studiestarten, som opfølger målet fra visionsseminaret.
• David, Jenna, Motai, Arhil, Sara og Frederik blev godkendt som PF MSC vinter 2020.
• De opstillede til Eventudvalget (FR300-o) blev valgt.
• Der blev diskuteret længe om fremtiden af SSF, og der blev nedlagt et udvalg (bestående afJakob, Sofus, Emil, Lasse, Vinh og Christian).
• Lau, B19, blev valgt som PF’s kandidat til DTU’s bestyrelse.
• Benjamin Lam, Søren Kuhberg og Magnus Koch blev valgt som ordinære medlemmer i Akade-misk Råd. Emil K. og Magnus, Byg, blev valgt som suppleanter.
• ISN kandidater blev godkendt.
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• Der blev talt om at gøre tavshedspligter i PF til en kontrakt, men det besluttes at der manglerjuridisk rådgivning.
• Overordnet set, blev målene fra visionsseminaret godkendt.
• En statutændring vedrørende PF Åbent Hus (FR300-k) blev godkendt.
• En lovændring vedrørende inkonsistenser pga. ny struktur på Faglig- og Socialudvalget (FR300-l)blev godkendt første gang.
• Kontingentet for seniormedlemmer blev sat til 150kr.

FR301

Det store novembermøde blev langt, som forventet, med afslutning omkring kl. 02.00.
• bonusKABS ordningen blev evalueret (FR301-d); overordnet set, var det ikke den fortrukne struk-tur.
• Sofus blev valgt til KABS20 for GE, Julie B. blev valgt til KABS20 for P&K.
• Kritisk Revision gav en præsentation (FR301-h).
• Harald og Helene blev valgt til Forretningsrådet.
• Regnskabet blev godkendt!
• Søren Sandgaard blev valgt til Foreningsformand.
• Vinh blev valgt til Forretningsrådsformand.
• Louise Frost, Lucas Gramme, Linus Knoop, Anders Bogh, Kristian Kielsgaard og Jakob Rydhofblev valgt som ordinære medlemmer af B20.

- Sofus Rose, FRFU

1.1.3 Fællesrådets visionsseminar

Til forårets visionseminar var emnet "Internationalisering". Det lykkedes til seminaret at få en del in-ternationale studerende til at dukke op og komme med deres input. Og så starte seminaret med etoplæg fra studenterrådet ved RUC om den internationaliseringsproces de har været igennem. Der blevsat nogle ambitiøsemål for at gøre PFmere tilgængeligt for internationale studerende. Der blev blandtandet sat et mål om at PFs Fælleråd fra 2020 skal fungere på engelsk. Og så er der også allerede påbaggrund af visionsseminaret oprettet en International Commitee.
Efterårets visionsseminar havde emnet "Hvervning og fastholdelse af frivillige". Her er der blevet satmål for at PF det næste år skal arbejde aktivt med hvordan vi håndterer vores mange frivillige. Oghvordan vi sikrer at der fortsat er mange aktive kræfter i foreningen.
Så er der også blevet arbejdet en del med formatet af visiosnseminarene. De har tidligere være holdtmeget forskelligt og både oplevelsen og udbyttet har været svingene. Vi mener at vi nu er nået fremtil et format vi mener fungerer for visionsseminarer i PF.
- Emil Kristiansen, Bestyrelsesmedlem i FRFU
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1.2 Bestyrelsen

Bestyrelsen for PF varetager den daglige ledelse af PF under håndhævelse af foreningens vedtægter.
Den 9. februar 2019 på Fællesrådsmøde nr. 292 fremlagde de forhåndsgodkendte bestyrelsesmed-lemmer deres visionsoplæg. Efter godkendelse af visionsoplægget tiltrådte bestyrelsen 2019. De blevkonstitueret som vist nedenfor:

Foreningsformand: Søren Anton KuhbergNæstformand: Andreas Goll RossauForretningsrådsformand: Marcus Fruelund SchmidtS-Husformand: Daniel Nymand PetersenSocialpolitisk Koordinator: Asta Trøjgaard ThorgersenUddannelsespolitisk Koordinator: Lau Halkier WandallKoordinator af Foreningsaktiver: Emil KristiansenKoordinator af Interne Anliggender og PR: Kirstine Krøyer Rasmussen

1.2.1 Visionsoplæg

Dette dokument er et samlet visionsoplæg for Polyteknisk Forening (PF) for PF-året 2019. Det er ud-arbejdet med udgangspunkt i visionsseminaret FR287, dokumentet “PF’s visioner for fremtiden” samtopstillingsgrundlagene fra bestyrelsen 2019 (B19).PF er en studenterforening for alle studerende ved DTU. PF’smedlemmer er hovedsageligt studerendepå civilbacheloren. PF har et sekretariat, hvor Inge Blond er den drivende arbejdskraft. PF bygger påtre ben (det sociale, det faglige og det politiske), som hver har sit udvalg.Dette er alt sammen status per starten af 2019. I B19 tror vi, at 2019 bliver et år med stor forandring.Der er punkter, hvor PF kan forbedre sig, og der er punkter, hvor forandring er uundgåeligt. Hvad PF er,kan og gør, kan alt sammen blive redefineret i dette år.
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PF er for alle DTU studerende

I “PF’s visioner for fremtiden” står i de to første visioner, at PF arbejder for lige muligheder og repræ-sentation for DTU-studerende, ligegyldigt hvor deres studie foregår, hvilket sprog de taler, og hvor dekommer fra. Vi vil arbejde for, at alle DTU-studerende kan føle sig som en del af PF og ser deres ønskerog behov taget alvorligt i foreningen.
I tidligere år har der især været fokus på internationalisering og lige muligheder og tilbud for stude-rende på Ballerup Campus. Der er sket en del på begge områder, men vi er langt fra i mål, og der skalderfor arbejdes videre.Vi vil gerne i samarbejdemed de diplomstuderende udarbejde en handlingsplan for, hvordan PF i frem-tiden kan sikre, at flere diplomstuderende for alvor kan se PF som deres studenterforening.En af de store udfordringer med hensyn til internationalisering er sprogbarrieren. Tidligere bestyrelserhar arbejdet meget med de store træk, så som oversættelse af vedtægter og hjemmesiden. Vi vil vide-reudvikle det fundament og kigge på lavpraktiske forhold, som hvordan man kan være inkluderendeover for engelsktalende i studieråd og til events, som ikke er specifikt rettet mod internationale. Derligger også meget uudnyttet potentiale i kandidatstuderende, som gerne vil deltage i foreningslivet.Mange kandidatstuderende, både danske og internationale, har svært ved at føle sig som en del afforeningen og har svært ved at se, hvordan de passer ind i foreningslivet. Dette vil vi arbejde for atudbedre i samarbejde med eksempelvis PF Master Student Coordinators (PF MSC).
“Foreningens formål er at repræsentere de studerende ved Den Polytekniske Læreanstalt, DanmarksTekniske Universitet [...]” således står der i vores vedtægter. Vi vil gerne arbejde for at få de DTU-studerende, som ikke er medlemmer, i tale. Ikke blot i forbindelse med medlemshvervning, men ogsåfordi deres stemme er vigtig for, at vi kan være alle DTU-studerendes forening.
Polyteknisk Forenings fremtid

Polyteknisk Forening er en gammel og stolt forening, og siden den blev oprettet i 1845, er der sketmange ændringer. Vi vil gerne arbejde for at fremtidssikre vores forening, så PF stadig står stærktefter endnu 174 år.
Foreningens sekretariat har nu i over 20 år været drevet af vores sekretær Inge Blond. Det fungererfortræffeligt, men i forbindelse med Inges nært forestående pension, står vi som forening over for enmassiv udfordring i at lægge et fundament i en ny sekretariatsstruktur, der skal understøtte foreningende næste mange år. Vi vil i nært samarbejde med Forretningsrådet arbejde mod, at dette fundamentlægges på den mest fornuftige måde.
Derudover er det besluttet af Fællesrådet at strukturen af både Socialudvalget, Fagligudvalget og Koor-dinatorer af Bachelorstudietarten (KABS) skal genovervejes. Det er vigtigt, at den struktur foreningenvælger til disse udvalg bedst muligt understøtter foreningens virke og formål fremover. Dette arbejdevil vi som bestyrelse understøtte og hjælpe med at realisere med udgangspunkt i så mange studeren-des holdninger som muligt.
Bæredygtighed fylder mere og mere i vores hverdag, og vi ser det derfor som vores ansvar at reducerevores spild eller i hvert fald kommemedetmeremiljøvenligt alternativ. Vi vil igennemflere bæredygtigetiltag reducere engangsemballage og madspild fra PFs caféer. Her vil vi gøre alt hvad vi kan fra PFsside, for at holde det til studentervenlige priser.
Foreningens fremtid er ikke noget bestyrelsen kan eller skal definere alene,men vi vil hjælpe foreningenmed at tage nogle af de vigtige og betydningsfulde skridt, der skal gøre os klar til fremtiden. Detteskal sikre, at vi i fremtiden fortsat er relevante for de studerende ved f.eks. at gøre S-Huset merebæredygtigt og fortsat udvikle kompetencerne af vores frivillige.
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Studentervelfærd og politik

Vi vil italesætte, hvordan de studerende bliver behandlet som tal på en bundlinje, men ikke som helemennesker. Lokalt og nationalt vil vi arbejde for, at studerende skal havemulighed for at udvikle sig per-sonligt. Dette sker nemmest sammen med andre mennesker. Derfor skal det være PF’s rolle at styrkede muligheder, studerende har for at mødes på tværs af grupper. Vi ønsker en forening af medlemmer,der føler ejerskab og ønsker at bidrage aktivt til, at alle studerende får et bedre studiemiljø.
Ud over at have dialog med de studerende ønsker vi fortsat at være i dialog med DTU f.eks. om defysiske og psykiske rammer for læringsmiljøet på alle campusser. Ved at samarbejde med DTU kanvi opnå større forbedringer, og det skal derfor være et fokusområde at opretholde et godt forhold tilDTU.
Desuden vil vi gerne sikre kommunikation mellem de studerende og den politiske omverden for atsikre, at de studerende bliver hørt og påvirker de beslutninger, der danner ramme for deres uddannelse.
Medlemshvervning og -aktivering

Vi kan ikke komme uden om, at størstedelen af vores medlemmer kommer gennem vores studiestar-ter. Derfor er det ekstremt vigtigt, at der fra starten etableres et godt samarbejde mellem bestyrelsen,KABS og PF MSC. Gennem dette samarbejde håber vi at forbedre medlemshvervningen bl.a. ved atfokusere på kandidat- og udvekslingsstuderende og erfaringsudveksle mellem studiestarter.
I denne forbindelse vil vi også gøre det lettere for interesserede studerende at blive en aktiv del af PFi det omfang, de har lyst og mulighed for. Vi ønsker at muliggøre, at folk kan komme med inputs ogidéer til foreningens virke. Desuden vil vi sætte mere fokus på de mindre synlige dele af foreningensom f.eks. vores klubber og udvalg, både igennem studiestarterne og vores sociale medier.
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1.2.2 Formandens årsberetning

At være formand for 12.048 studerende er en sjov ting. Der er rig-tig mange af de studerende, som egentlig ikke kender dig, da demest af alt gerne vil have fokus på deres studier. Der er studeren-de, som kender dig af ansigt eller navn, men som ikke tør henvendesig til dig, fordi du er FORMAND. Der er kernefrivillige studerende,som kender dig, kan udfordre dig i dine holdninger, og som godt tørgå til en med deres problemstillinger. Samtidig er der de studeren-de, som kender dig, men som helst så en af de andre kandidaterblive formand. Hvordan sikrer man sig, at de føler sig repræsen-teret af en? Hvordan bliver man formand for dem alle sammen?Da jeg startede som formand, troede jeg, at jeg skulle undertrykkeformandstitlen og lægge vægt på, at man stadig var “en af de stu-derende”. Det fandt jeg dog ud af, at det er ikke måden. Man skalfaktisk gøre det helt omvendte. Lad mig prøve at forklare det lidtgrafisk.Når man træder ind i PFs bestyrelse, får man stillet et par sko foran sig. Skoene er ens forgængers, ogde er for store til en. Alt for store. Men de er den størrelse af nødvendighed. Så det første, man skalgøre, når man får de sko, er at stoppe demmed vat. En masse vat. Derefter skal man gå rundt i skoeneog gemme på den ubehag, som det er at gå i dem, men som andre ikke kan se. Lidt efter lidt kan manså fjerne vatten, fordi man selv kan udfylde skoene. Når man så har fjernet alt vatten, gået dem til ogvirkelig kender skoene ud og ind, er det på tide at give dem videre.Jeg lærte, at som formand skulle jeg først og fremmest være formand. Jeg skulle introducere migsom formand hver gang (hvér gang), og så skal jeg bagefter forklare, at jeg også er lidt studerende, også også bruge det til at understrege mine pointer.
Jeg vil nu begynde på den rigtige/egentlige årsberetning. Jeg vil beskrive alt, der er sket i 2019, mensjeg fjernede vatten fra mine formandssko.
Her står ikke så meget om foråret, da meget af foråret er begivenheder, som kommer igen og igen, ogderfor også har sit eget kapitel i årsberetningen. SammenmedMarcus Schmidt har jeg genforhandletvores aftale med IDA og forladt vores aftale med Danske Bank Lyngby. Vi fik afholdt DTU Årsfest, hvorKirstine Rasmussen havde store dele af PFs involvering. Alt det kan du læse mere om andetsteds, oget fantastisk visionsseminar med fokus på internationale studerende.
Tidligt i vores periode fik blev vi kontaktet af DTU Policy, som gerne ville have vores hjælp til at afhol-de et besøg for Tommy Ahlers. Besøget startede med, at jeg gav PFs input til de mange tiltag, somTommy Ahlers satte i værks. Herefter var der spørgsmål og diskussion fra salen, hvor der kom mangespørgsmål. De varierede en smule i kvalitet, men generelt var der stor spørgelyst.
I marts blev der afholdt aftrædelsesreception for Martin Vigild, og det var en stor reception. Der varvirkeligmangemarkante personer, som deltog i receptionen. Det var derfor ogsåmeget nervepirrende,da jeg havde meddelt, at jeg gerne ville holde tale til receptionen. Men det var en fantastisk tale, og jeger virkelig glad for, at jeg kunne sende Vigild godt af sted fra DTU. Det var også med til at sætte migpå kortet som den nye formand.
Efter årsfesten i starten af maj, kom der lidt mere ro på sættet. I maj kom Folketingsvalget, og her stodLau for selve Folketingsdebatten, og jeg hjalp kort med en introduktion til debatten. I juni blev LarsChristoffersen valgt som den nye bachelordekan, men mere om det senere.
Formig sluttede sommerferien på introdagen for de nye civilbachelor- og diplomstuderende. Her holdtrektor, Lars Christoffersen og jeg tale. Jeg holdt en tale, som meget lægger sig op ad tidligere taler,men det blev klart for mig her, at vi taler for meget. Vi skal kunne fortælle korte, hvad PF skal. Jeg hardesværre ikke lavet en ny tale, men jeg har givet det videre til Søren Sandgaard somPF Formand 2020.
Efteråret skulle vise sig at blive meget mere pakket og uforudsigeligt end foråret. Jeg fik holdt overen tale om ugen (i gennemsnit), og jeg kommer til at prioritere hårdt i, hvad jeg fortæller om i de kom-mende afsnit. DTUs direktion har sat sig for, at de gerne vil tage et ekstra kig på, hvordan studiestarten
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kører. Dette mundede ud i, at der i september er blevet oprettet en styregruppe for nye initiativer i stu-diestarten. I den sidder Lars Christoffersen som bachelordekan, Jørgen Jensen som leder af Afdelingfor Uddannelse og Studerende, Bente Wibom som er kontorchef i AUS samt den tidligere og nuværen-de formand for PF. Der blev lavet en workshop, som skulle komme med input til, hvad man kan ændrefor studiestarten. Den blev afholdt i november og der kom fire arbejdsgrupper, som skal arbejde i lø-bet af foråret 2020. Arbejdsgrupperne blev om følgende: Alkohol i studiestarten, alternativ til rustur påcampus, social sundhed blandt studerende og læringsmål for studerende.
Lars D. Christoffersen blev i juni udnævnt som den nye bachelordekan, og han havde en tiltrædelses-reception i september, hvor vi på vegne af PF fik budt ham velkommen til et forhåbentligt langt og godtsamarbejde. Indtil videre tyder det rigtig godt. Udover at han er med til kvartalsmøderne med restenaf direktionen har vi et månedligt møde med ham, hvor vi kan tage store og små ting op.
Udover Lars Christoffersen forlod også vicedirektør for DTU Diplom Axel Grøndahl DTU. Der blev af-holdt en reception for ham i oktober, hvor vi deltog sagde tak et mangeårigt godt samarbejde. I de-cember blev der valgt nye direktører for DTU Diplom, og i januar fik vi afholdt et overleveringsmødemellem dem, Lars Christoffersen samt B19 og B20. Forhåbentlig kan vi fortsat sammen have fokuspå Ballerup Campus i 2020 og frem.
Uddannelsespolitisk var efteråret fantastisk. Finansloven kom med mange goder til studerende. Vi såfaldet af uddannelsesloftet og opgøret med besparelser på uddannelse. Det er sejre, som har væretlænge undervejs, og som vi derfor skal huske at fejre. Jeg kan ikke præcis huske hvornår, men AndreasRossau opdagede på et tidspunkt, at uddannelses- og forskningsministeren var i radioen, hvorefter viblev enige om at ringe ind for at spørge omkring SU til studerende og til internationale studerende.Ministeren kunne desværre ikke sige noget omkring det SU-udvalg, som arbejder nu, men vi fik det ihvert fald bragt op.
Det har også været i år, at aftenmodulet startede. Op til jeg har været interviewet om det til DTU-avisen,diskuteret med Binning over telefonen om hvorvidt det var en god ide overhovedet, vi har haft afholdtet baggrundsforum for det, og det har i det hele taget følt som noget, der har varet for evigt. Nu hardet været indført på stor skala, og det er mit indtryk, at det bliver trukket en smule tilbage nu.
Herudover blev der også holdt uddannelses- og forskningspolitisk topmøde, en bestyrelsesreunion ogendnu et visionsseminar. I kan læse mere om dette længere nede i årsberetningen.
Jeg vil til sidst gerne sige utroligt mange gange tak til først min medbestyrelse og dernæst til alle destuderende og frivillige, som jeg har arbejdet med i min tid i PF og på DTU.Jeg har været så taknemmelig for sammensætningen af vores bestyrelse. Det har ikke altid været ligenemt, og selvom der har været konflikter, så har vi altid kunnet sætte os over det og taget en sobersnak omkring det. Sammensætningen har været i top. Vi komplimenterer hinanden virkelig godt rentprofessionelt og går godt sammen rent personligt. Det har jeg værdsat uendeligt meget.Jeg valgte at stille op til foreningsformand, fordi jeg synes, at de frivillige i PF er så fantastiske, ogfordi DTU har været et fantastisk sted for mig at studere. Jeg ville gerne give den støtte, jeg har oplevetpersonligt, videre til flest mulige studerende. Jeg ville gerne sikre sig, at alle føler sig repræsenteretog værdsat. DTU er fantastisk sted at studere, og det er det i min optik på grund af de studerende. Detvil jeg gerne takke alle studerende for, og jeg vil starte med dig, kære læser. Tusind tak fordi du tagerdig tid til at læse det her. Jeg håber, at du nyder din tid på DTU og i PF. Jeg er sikker på, at du gør enforskel for dine medstuderende. Jeg er stolt over, at du er med til at tage ansvar for dig selv, DTU ogdine medstuderende. Af hjertet tak.
Tak for skoene - jeg er nu klar til at give dem videre.
Søren Anton Steffensen Kuhberg
Foreningsformand
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1.2.3 Næstformandens årsberetning

2019 har været et spændende år. Jeg har været Næstformand forPF og samtidig ansvarlig for international anliggender og hoved-ansvarlig for landspolitik. Derudover har jeg også haft andre ar-bejdsområder og naturligvis et væld af tilfældige opgaver, der komdumpende ind fra siden. Jeg har lært meget om mig selv - ting jegikke vidste interesserede mig, hvad jeg kan klare, og også hvad jegikke kan. Det har været vildt, det har været fedt, det har været hårdtog selvom 2019 er slut, er min bestyrelsestid det ikke helt endnu.Det hele har kun kunnet lade sig gøre som en del af det hold, heleB19 er. Sammen har vi kunnet gøre ting, som ingen af os havde for-mået alene. Vi har støttet hinanden, og vi har også lært meget afog om hinanden i løbet af året. For det vil jeg gerne sige tak til helemin medbestyrelse.
For overskuelighedens skyld har jeg valgt at opdele min årsberet-ning i de forskellige hovedområder, jeg har arbejdet med. Dette skal ikke ses som en rangorden ellerprioritering.
NæstformandDer er i virkeligheden overraskende få opgaver, der er bundet til det at være Næstformand. Så længeder ikke sker noget med Formanden, hvilket der heldigvis ikke gjorde med min. En af de opgaver, derdog tager meget tid og også var rigtig sjov og hyggelig, var at hjælpe Søren med Årsfesttalen. Både ensmule hjælp til skrivearbejdet, men især det at hjælpes om at øve den. Vi skulle jo begge kunne den,selvom jeg håbede ikke at få brug for det. Den tid vi brugte på at stå og holde talen for hinanden vedimproviserede talerstole, er noget af det, jeg vil mindes med glæde, når min tid i bestyrelsen er slut.
Søren og jeg har i det hele taget arbejdet en del sammen, både når vi engang imellem er taget ud for atrepræsentere PF, men også når der skulle underholdes til vores egne arrangementer i foreningen. Detblev efterhånden en fast ting, at formandskabet var Bestyrelsens Festudvalg, og vi har brugt mangehyggelige timer på at forberede toastmaster taler og deslige. I år havde vi for første gang (så vidt jegved) engelsktalende med til PF Banquetten, i form af PF Master Student Coordinators. Søren og jegkørte derfor pingpong, hvor jeg talte engelsk og han talte dansk under hele Banketten. Jeg håber, detkun er starten på, at vi i højere grad får internationale kernefrivillige med i det fantastiske fællesskab,der er PF.
Derudover tror jeg, at den opgave, jeg mindst havde ventet som Næstformand var alle de besynderligehenvendelser, man får. På mail, på telefon og af og til også på Facebook. Alle i Bestyrelsen får natur-ligvis mange af disse, og det er svært at overdrive, hvor meget af et bestyrelsesmedlems tid, der gårmed blot at læse og besvare emails. Men når eksterne folk ikke ved, hvem de skal skrive til, skriver deoftest til Formanden og Næstformanden, hvilket har afstedkommet et hav af interessante projekterog mystiske forespørgsler.
Internationale AnliggenderJeg startede min tid som ansvarlig for internationale anliggender med masser af motivation og inter-esse, men i virkeligheden uden voldsomt meget viden eller erfaring. Jeg er selv nogenlunde så dansk,som man kan være i vores globaliserede samfund, og selvom jeg havde internationale venner blandtmine medstuderende og kunne forstå en del af deres specifikke problemstillinger og behov, var derogså mange, som jeg ikke kunne relatere til fuldt ud eller overhovedet var opmærksom på. I startenoptog denne problemstilling meget af min tid, men en dag, hvor Søren og jeg var taget til Aarhus fortil en reception for Studenterådet ved Aarhus Universitets nye ledelse, kom en del af løsningen til mig.Der stod et banner med teksten “Student Council Aarhus University - International Committee”. Det vardet, jegmanglede! Jeg pegede på banneret og sagde “Søren, det vil jeg også have!”, og sådan blev et atmine hovedfokusområder i 2019 til. Heldigvis viste resten af foreningen sig at være enige i, at projektetvar en god idé, og efter relativt få bilag og mange møder, afholdt International Committee vores førstemøde officielle møde 7. Oktober 2019. Indtil videre vil jeg selv kalde det en stor success. Der er mangeinteresserede, og de medlemmer, vi allerede har, er alle dybt engagerede og passionerede omkring at

13



Organisation 1.2. Bestyrelsen
skabe bedre forhold for internationale studerende i PF og på DTU. Der er masser at tage fat på stadig,og på mange måder er International Committee stadig ved at finde sin identitet og plads i foreningen,men jeg er stolt over at have været med til at starte den og tror på, at det vil føre mange gode ting medsig fremover. (Læs mere i årsberetningen for International Committee)Søgen efter viden på internationaliseringsområdet gjorde også, at jeg sammen med andre medlem-mer af DSFs Bestyrelse arrangerede et fælles opkvalificerings og erfaringsudvekslingsevent omkringinternationalisering, hvor der var både danske og internationale studerende til stede fra PF, RUC, CBSog Aarhus Universitet.
I foråret 2019 besluttede vi i Bestyrelsen, at temaet for Visionsseminaret skulle være Internationalise-ring. Vi afholdt hele seminaret på engelsk og fik faktisk ganske mange internationale studerende medogså. Det lykkedes mig også at få to medlemmer af Studenterrådet ved Roskilde Universitet ud for atfortælle om deres arbejde med internationalisering, der var startet en del tidligere end vores. Jeg blevreddet i sidste øjeblik af mit medbestyrelsesmedlem Emil, da jeg lagde mig med influenza lige op tilseminaret, og Emil lagde en masse kræfter i alligevel at få det til at fungere og afvikle det. Det skalhan have stor ros for.Visionsseminaret gav en masse idéer og inputs, som sidenhen blev til en liste af mål vedtaget af Fæl-lesrådet. Heriblandt en bekræftelse af atmitmål om en International Committee var delt af foreningen,og at FR 2020 skal foregå på engelsk. Visionsseminaret forårsagede også oprettelsen af mulighedenfor kandidatstudieråd under PF, hvilket er spændende, selvomdenmulighed ikke endnu er blevet benyt-tet. Både kandidatstudieråd og at overgå til engelsk i FR kræver en hel del arbejde med oversættelser,og oversættelser er netop en ting, jeg ikke havde tænkt over ville være så stor en del af posten somansvarlig for internationale anliggender. Jeg har brugt talløse timer på at oversætte eller sørge for atfå oversat alt fra Facebook opslag til Fællesrådsbilag, fra vedtægter til forsikringspolicer. Forhåbentligvil dette, i takt med at vi får oversat mere og mere, blive en mindre tidsrøver for mine efterfølgere.
En anden del af det at være ansvarlig for internationale anliggender er at repræsentere PF udadtil isammenhænge, der har at gøre med internationalisering, eller i internationale partnerskaber. Jeg harrepræsenteret PF i forhold til EuroTech og Nordic5Tech samarbejderne, hvilket har været både spæn-dende, lærerigt, og til tider frustrerende. (læsmere herom i de respektive årsberetninger) Jeg har ogsårepræsenteret PF i Vidensbynetværket for Internationalisering - et netværk af forskellige interessenteri Lyngbyområdet herunder også PF og DTU. Det har været interessant, selvom der i år ikke er kom-met ret meget konkret ud af dette netværk. Jeg tror dog, det er vigtigt, at der er nogen med til at talede studerendes synspunkter, når handelsdrivende, virksomhedschefer og kommunale ansatte læggerplaner.En lidt uventet opgave har været at tage sig af internationale gæster. At arrangere rundvisninger fornogle studerende fra studenterforeninger i andre lande. Eller at holde oplæg om PF for nogle af DTUsinternationale gæster, herunder 20 professorer fra Eindhoven og nogle ungdomspolitikere fra Tanza-nia, som var blevet taget med af en tidligere borgmester.
LandspolitikDer er nok at se til inden for landspolitik, og heldigvis har jeg ikke været alene om det - for eksempel varLau ansvarlig for Folketingsvalget. På det landspolitiske område har det, der har været klart mit stør-ste fokus været DSF. Som PFs repræsentant i DSFs Bestyrelse, har jeg været til rigtig mange møder,læst rigtig mange bilag og brugt en masse tid på at behandle punkter med mit bagland - både PolitiskGruppe, resten af PF Bestyrelsen og af og til flere. DSFs Bestyrelse er vores mest direkte indflydel-se på vores landsorganisations arbejde og en af vores vigtigste kommunikationsveje til og fra voressøsterorganisationer på andre danske universiteter. Det har været en fornøjelse og vildt spændendeat repræsentere PF her, selvom det også er en ret svær post at besidde, i det at man står med et beni to organisationer så at sige. Som PFer skal man varetage PFs interesser i DSF, stå på mål for de be-slutninger, der er taget lokalt, også når de er upopulære, og have et godt overblik over hele foreningen,når andre spørger ind til alverdens ting. Til en vis grad gør alle disse udsagn sig dog også gældendeden anden vej, hvor man i PF sommetider repræsenterer DSF. Det har været en sjov, spændende og tiltider frustrerende udfordring, som jeg aldrig ville have været foruden.DSFs Bestyrelse var på en studietur til Irland i marts, hvor vi besøgte de irske og nordirske nationa-le studenterforeninger - USI og NUS-USI. Det var en vildt spændende tur, som gav mig mange idéer
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og erfaringer, jeg har kunnet bruge i mit arbejde resten af året, både i DSFs og PFs Bestyrelser. (seårsberetning fra DSFs bestyrelse for mere)
Som en del af DSFs Bestyrelse, har jeg også fået mulighed for at arbejde med andre spændende ting.Jeg var for eksempel med til at skrive DSFs Arbejdsplan 2020, og dermed give Politikkonferencen etudgangspunkt for at fastsætte DSFs prioriteter og fokusområder det næste år.Jeg tog også til Finland i september for at være med til at repræsentere DSF i European Students’Union (ESU) til en conference, der blev holdt på et hotel i Helsinki. Der var rigtig mange spændendesessions, hvor jeg lærtemeget om, hvordan vi passer ind i det større europæiske studentersamarbejde.Det mest spændende, tror jeg dog, var at møde folk fra de forskellige nationale studenterbevægelserrundt omkring i Europa. Sæt to studenterpolitikere sammen, og de vil straks begynde at snakke or-ganiseringsformer og politiske dagsordener - og ESU er ingen undtagelse. Det var vildt fedt at få såmange forskellige perspektiver og idéer med hjem. For eksempel havde vi 3 gæster med fra et Tyrkiskuniversitet. Deres projekt er at starte en national studenterbevægelse, fordi den tidligere blev lukketned af Erdogan. Det giver et lidt andet perspektiv på de problemstillinger, vi går rundt med herhjemme.Selvom de ikke bliver mindre vigtige af den grund.
Af ting, der ikke direkte relaterer sig til min post i DSFs Bestyrelse kan nævnes, at jeg var PFs delega-tionsleder på forårets Politikkonference, hvor jeg desværre også havde feber det meste af weekenden.(Læs mere i årsberetning fra Politikkonference)Jeg var også ansvarlig for PFs deltagelse på Folkemødet, der desværre af forskellige logistiske årsa-ger - inklusive et skybrud - ikke fungerede så godt, som vi kunne have ønsket. Vi havde dog en godtur til Bornholm, hvor vi tog til mange debatter om uddannelse, studerende, ingeniører og klima. Det ermit klare indtryk, at alle de deltagende kom hjem med meget ny politisk erfaring og viden, som blandtandet har været til gavn i Politisk Gruppes arbejde.Jeg har også været ansvarlig for PFs samarbejde med det nyopstartede IDA STEM Students, hvor jegbåde i kraft af det ogmin suppleantpost til IDAs repræsentantskab har været til en delmøder, der er gå-et både med forskellige politiske temaer og med at definere netværkets identitet og arbejdsområder.(Se mere i årsberetning fra IDA STEM Students)
Andre områderJeg har naturligvis også haft opgaver, der ikke rigtig passer ind under de 3 ovenstående afsnit. Lige-som ovenfor, vil jeg ikke bruge tid på at skrive om dem alle, men af større opgaver kan nævnes, at jeghar været ansvarlig for kandidat og udvekslingsstudiestarten. Det har været en spændende opgave,især da jeg aldrig havde haft noget HR ansvar, før jeg pludselig var chef for næsten 100 mennesker.Mine PF Master Student Coordinator hold har dog gjort et fantastisk stykke arbejde, så det har væ-ret en ren fornøjelse. Alligevel er det blevet til rigtig mange timers arbejde at tage med til nogle afPF MSCs møder, holde møder med den deres teamleder Jenna Iori og med Trent Coelli, IntroductionCoordinator i Afdelingen for Uddannelse og Studerende på DTU. Jeg har også holdt oplæg om PF tiltræning af Buddies og fikses en masse diverse opgaver, som for eksempel da et institut havde booketOticon-Salen midt i Introduction Week.Der er også gået meget tid med at holde møder, diskutere og skrive bilag i forbindelse med indførel-sen af aftenmoduler på DTU. Dette har ikke primært været min opgave, men jeg har brugt meget tidsammen med især Lau og Søren på dette.En uforudset opgave, der tog meget mere tid end nogen, der læser denne tekst vil tro på, var at op-datere det ark med ansvarsposter, man giver videre til den næste bestyrelse, når de bliver valgt. Jeghar naturligvis ikke gjort det alene, men havde ansvaret for at det hele blev gennemarbejdet og klar tilB20. Jeg håber, at det arbejde vil give dem de bedste forudsætninger for at komme i gang med deresår, når vi snart overlader foreningen til dem.
Alt i alt har 2019 været et af de mest spændende, udfordrende og lærerige år i mit liv, og jeg er utroligtglad for, at PF viste mig den ære og tillid, at jeg måtte være Næstformand for foreningen i et år. Jeghar lavet mange spændende ting, og desværre også måttet indse, at det ikke var muligt at nå alle deting, jeg havde lyst til eller så et behov for at arbejde på. Men der skal jo også være noget til de næste.
Andreas ’Aslan’ Goll Rossau
Næstformand, ansvarlig for internationale anliggender samt hovedansvarlig for landspolitik
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1.2.4 Forretningsrådsformandens årsberetning

Forretningsrådsformanden bestrider en post i bestyrelsen, der i hø-jere grad end andre overlapper med tidligere år: det er den dagli-ge økonomiske drift af PF. I posten som Forretningsrådsformandhar man personaleansvaret og det overordnede økonomiske an-svar i foreningen: der skal betales regninger, faktureres, laves bud-get/regnskab, lønforhandles og så videre. I år er der blevet lagt endel fokus på, hvordan vi fremadrettet kan styrke følingen med vo-res forretningssektor: vi har ansat vores bogholder i en mere ad-ministrativ økonomisk rolle, og en del mindre tiltag er søsat for atforsøge at sikre, at B20 kan komme endnu tætteremålet om en reeløkonomistyring. Af nævneværdige ting kan nævnes, at vi har fundeten bedre måde at lave udtræk i vores regnskabsprogram på, så detkan bruges meget mere detaljerigt og dynamisk end tidligere - det-te har lettet og optimeret budgetteringsprocessen for især S-Huset,hvor historikken over flere år betyder meget.
Starten af min periode var mærket af regnskabet 17/18, der endte i et relativt stort underskud. Medde øvrige særlige forhold, der gør sig gældende i 19/20 (dobbelt sekretæraflønning og en midlertidigtlukket PF Cafe i bygning 306), brugte jeg i starten af året en del energi på at forsøge at sikre, at PF ersikret bedre mod likviditetsproblemer: vi har fået ændret reglerne for brugen af grundfonden, så denhurtigere kan tages i brug om nødvendigt, og vi har også clearet med DTU, at vi kan fakturere på andretidspunkter og med større fleksibilitet, så vi ikke går i stort minus grundet de store udlæg, vi har fordem. Dette var foruden den energi, der helt naturligt skal lægges i at forstå PF’s økonomi og struktur,hvor der selvsagt er en stejl læringskurve.
Der er igen i år afholdt en opkvalificering af økonomiansvarlige og rådsformænd for studierådene -samt naturligvis også for de økonomiansvarlige på rusturene. I studiestarten er der desuden igen i årafholdt oplæg for samtlige tværvektorhold af FRRF18 (Sarah Rurup) og mig selv (både for sommerog vinter), hvor vi har været rundt og gøre opmærksom på de ting, arrangører skal være særligt op-mærksomme på både under og efter rusturene. Til vinterstarten 2020 har Vinh Nguyen, FRRF20, ogsåværet med rundt. Ud over dette har der, som altid, også været en del arbejde forbundet med at ansattevektorer, KABS, MSC og Buddies og samtidig håndtere de situationer, der opstår i forbindelse hermed.
Budgettet for 19/20 er relativt utraditionelt og er i udgangspunktet ret pessimistisk. Her står der -476.000 på bundlinjen - men budgettet afspejler dels det dårlige regnskabsår 17/18 og dels de særligeforhold, vi har efterfølgende. Der er efter godkendelsen af budgettet gjort en hel del tiltag for at sikre,at det realiserede tal for 19/20 forhåbentlig blevet en del bedre. Regnskabet for 18/19 afspejler også,at vi bevæger os den rigtige vej: her endte vi med et samlet resultat på +140.000. Det var for migvigtigt, at budgettet 19/20 kan bruges som kommunikativt redskab, så vi kan anskueliggøre hvorfor vif.eks. bliver nødt til at kigge på at justere priser i S-Huset og gøre andre tiltag, som folk måske ikke iudgangspunktet er glade for.
Det har været et rigtigt lærerigt år - og jeg tror ikke, jeg kunne have foretaget mig noget mere opkvalifi-cerende i min studietid. Det har også været hårdt, og jeg glæder mig til at blive normal studerende igen- men jeg havde ikke været de erfaringer og den viden, jeg har gjort mig som Forretningsrådsformandi 2019, foruden.
God vind ;)
Marcus Fruelund Schmidt
Forretningsrådsformanden
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1.2.5 S-Husformandens årsberetning

Det foregående år, kan redgøres for relativt kort. Året er forudenden daglige drift, gået med at optimere de forskellige afdelinger iS-Huset. I samarbejde med CAS ABB er sikkerheden i tilfælde afbrand eller andre nødsituationer, blevet skærpet i forhold til opsæt-ning af yderligere brandmateriel, lovpåkrævet skiltning af trykfla-sker samt påbegyndt projekt med optegning af brandveje.
Som resultat af den påbegyndte lokalerokade, er S-Husets lagre påLyngby blevet rykket fra kantinegangens små lokaler, til et centrali-seret lager i PMCs gamle lokale. Det nye lokale gav ro i en tid, mengrundet forøget afgifter på engangsglas, har vi fyldt lageret til bri-stepunktet.
Det definerende ved min periode har udentvivl være regulering afpriserne i vores barer. Efter mange, lange samtaler med Erik, Sørenog med inputs fra husets ansatte, blev vi enige om et prisniveau,på den præmis, at vi skal evaluere nu her i slutningen af min periode. Prisændringen indtraf ved som-merens semesterstart og er løbende blevet modificeret og systematiseret for at give de ansatte etoverblik og retningslinjer til det nye system.
Af andre økonomiske tiltag, bør det nævnes at ForårsJointen er blevet skåret fra, og i forhandlingmed vores eksterne rengøringsfirma, vil det for fremtiden være billigere at bruge Oticon til afholdelseaf Joints. Ligeledes er Fredagsrock blevet permanent erstattet af ClubClub konceptet, grundet denmanglende interesse og store økonomiske tab forbundet med afholdelsen.
Under hele min periode har PF Caféen i 306 været lukket ned, da den omkringliggende bygning harværet under renovation. Det har selvfølgelig betydet en lavere omsætning end tidligere og S-Husetsledelse har løbende forsøgt at oprette et alternativ i forbindelsemed CAS. Det har desværre ikke væretmuligt, men har derigennem sikret os et beløb, som kompensation.
Det bæredygtige S-Hus har også været i fokus i år. Efter opstart af en "miljø-skat"på engangskopper,men gratis benyttelse af procelænskopper på Lyngby Campus, blev der søgt penge til køb og opsæt-ning af en ny opvaskemaskine på Ballerup Campus, så et lignende initiativ kunne lade sig gøre. Op-vaskemaskine, porcelænskopper og opsætning er blevet sørget for, selvom kopper ikke er ankommetendnu. Jeg er sikker på at min aftager vil implementerer det nye system i samarbejde med de ansattepå Ballerup Campus.
Det sociale aspekt af at være S-Husformand har også fyldt en stor del af mit år. De fleste fredageer blevet brugt på at afvikle diverse arrangementer, både internt i huset, men også eksterne event.Det har været sjovt og lærerigt, men til tider også tidskrævende og hårdt, da en fredagsvagt typiskresulterer i en sløv lørdag. Vi i S-Husets ledelse, har i den forbindelse besluttet at hente hjælp fratidligere afviklere, så den kommende S-Husformand ikke bliver kørt træt for tidligt og kan fokusere påsine andre opgaver. Derudover er S-Husets Arrangementudvalg blevet gennopstartet (under navnetS-Husets eventmøde), efter et ustruktureret forår, der sammenmed et stigende antal personalemøderhar givet et mere struktureret S-Hus.
Man lægger nok mærke til, at jeg ikke har beskrevet særligt meget om Ballerup. Efter genåbningenaf Verners Kælder, har de tre indkører3: Mie, Rikke og Kevin lagt en kæmpe indsats i at istandsættebaren, samt afholde diverse events for at få det sociale til at blomstre en fredag eftermiddag. De treindkører3 har effektivt holdt liv i Verners Kælder, og for det skylder jeg en kæmpe tak.
Til sidst vil jeg sige tusind tak for et helt fantastisk år. Jeg vil gerne takke alle de ansatte i S-Huset. Dethar været en fornøjelse at være jeres formand. Helt specielt vil jeg dog gerne takke vores S-Husets be-styrer, Erik Frydendahl og S-Husets eventkoordinator, Søren Bendtsen, som har været helt fantastiskeat arbejde med, og har hjulpet mig, når jeg var ude på dybt vand. Tusind tak.
Daniel Nymand Petersen
S-Husformand
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1.2.6 Uddannelsespolitisk Koordinators årsberetning

I 2019 har jeg haft titlen uddannelsespolitisk koordinator lige sommange før mig. Mange af mine arbejdsopgaver har ligget inde forområder mine forgængere har været ansvarlige for, omend de spe-cifikke opgaver ikke har været de samme som dem.
De store emner jeg føler har fyldt mest i min periode har været fol-ketingsvalg, aftenmodul, klimapolitik og den opbygningen af denuddannelsespolitiske del af organisationen.
Traditionen tro har titlen uddannelsespolitisk koordinator fulgtmedat være formand for Fagligudvalget og dermed også være født for-mand for Politisk gruppe. En del af min tid er gået med forberedel-se og planlægning af møder i udvalgene, tilgengæld har det ogsåværet virkelig brugbart at have dem som fast bagland. Det har væ-ret rigtig brugbart, når der kom nye tiltag, at have et sted at samleholdningen fra en bredere studentermasse, i stedet for hver gangat finde på en måde at sikre bred repræsentation. For flere detaljer om hvad der er blevet diskuteret iudvalgene henviser jeg til årsberetningerne for udvalgene. Udover den politiske del af min rolle i disseudvalg, så har jeg også arbejdet en del med udvikling af den organisatoriske del. Da jeg trådte til varder tradition for at holde lukkedemøder i især PG, men det viste sig ingen steder at være nævnt i voresvedtægter, tværtimod stod der at møderne var åbne. Så ret tidligt i perioden indsendte jeg ændrings-forslag til FR med formålet at fastlægge klar procedure for hvem og hvordan møder kan lukkes. Detteblev vedtaget.Det har indtil i år stået i vores vedtægter at fagligudvalget skal afholde to faglige events. Dette hardog ikke været tilfældet hvert år. Derfor forsøgte jeg i starten af perioden med at videreføre de ideer tilevents der var fundet i slutningen af sidste år. Min erfaring efter at have arbejdet med det i noget tidvar dog, at medlemmerne af Fagligudvalget var der for at diskutere uddannelsespolitik og ikke for atlave events. Derfor lavede jeg et udkast til et bilag til et bud på ændringen af strukturen af Faglig- ogSocialudvalget. Dette lå også i forlængelse af et af visionsseminaret efteråret 2018’s mål. Første ledi processen var at brainstorme forslag til struktur af udvalgene. Derefter udformede jeg et bud på etFR bilag, som inden det blev sendt til FR blev vendt i udvalgene, som også besluttede sig for hvilkenmodel de bedst kunne lide, hvilket også var den FR endte med at vælge. Jeg har også haft fokus påat give ISN-medlemmer et tættere forhold til udvalget ved at lave møder med fokus på ISN, inklusiv etmøde hvor de bestemte alle punkter ved brug af sli.do. Jeg har også indsendt et bilag til FR der ændrerproceduren for valg af repræsentanter til Faglig- og Socialudvalget fra at de skal godkendes af FR, tilat de vælges af rådene og rådene derfor selv kan skifte dem ud. Derudover blev indført et andet bilagom mulighed for at have suppleanter til Faglig- og Socialudvalget. Dette blev gjort som opfølgning påvisionseminaret fra 2018 og i håb om at styrke fremmødet.
2019 var også et år hvor man kunne mærke 2% besparelserne havde stået på længe og ressourcertil fx hjælpelærer var blevet færre, flere universiteter havde massefyringer. I det første halvår af 2019var der dog folketingsvalg og dermed en mulighed for at ændre ved dette. Derfor dedikerede jeg ogsåen del tid til netop dette emne. Her endte fokusset som opfølgning på diskussioner fra det tidlige-re PG at få lavet en paneldebat og et event hvor man i uformelt miljø kunne snakke med politikere(politik og pølser). Formålet var at oplyse de studerende og andre i lokalområdet om hvad en stem-me på de forskellige partier ville betyde. Tanken var ikke at styre hvad folk skulle stemme, men gørefolk mere afklarede i håbet om at få den ellers lave stemmeprocent blandt unge op. Til dette skul-le der selvfølgelig søges fonde, og findes en lokation til debatten. Tidligere erfaringer fra kommu-nalvalg havde vist at der var stor tilstrømning så derfor gik jeg efter og lykkedes med at få lov til atbruge sportshallen. Desværre endte valget med at ligge oven i eksamensperioden hvorfor det ikkeendte med at blive afholdt der. I stedet var fokusset på streaming og brug af sli.do til at folk kunnestille spørgsmål uanset lokation, så folk på stream også kunne være med. Brugen af dissse digita-le medier var en stor succes og gjorde at efter de næsten 300 pladser var fyldt kunne flere stadig-væk nyde godt af debatten. Debatten kan genses på: https://video.dtu.dk/media/Valgdebat/0_
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heyjmolx?fbclid=IwAR3W5hBxUpHpKXL_2pmAXpIx9L4U_qNFIXB50W8V-7U-T9jPz4kvCa3P0cg. Eventetpolitik og pølser var også en stor succes, med flere hundrede glade studerende der fik en gratis pølsesponsoreret af PF og uddelt af opstillede folketingspolitikere. Tanken var at så var isen brudt, og destuderende var derefter også meget spørgelystne.
Klimapolitik fyldte for mig især meget da jeg var en af to delegationsledere til DSF’s politikkonferencei efteråret hvor vi vedtog et papir om klimapolitik. En del af arbejdet lå på politikkonferencen, men endel af arbejdet lå også i at have medindflydelse på det udkast der til politikkonferencen blev arbejdetud fra. Udkastet blev skrevet i DSF’s uddannelses politiske udvalg, så flere detaljer kan læses underårsberetningen for dette.
I 2019 indførte DTU aftenmodul, trods PF i årene op til havde advaret om at det for flertallet af stu-derende ikke i dets planlagte form ville blive set som noget positivt. Som resultat af dette valgte vi ibestyrelsen at indsende et bilag til FR for at få en klar retning for vores indsat. Efterfølgende holdt viogså et baggrundsforum hvor alle studerende kunne komme med holdninger og ideer. Mit fokus harher været på at gøre DTU mere opmærksom på de problemer de studerende ser. Hvorfor jeg også varmeget positiv da PF fik indført at der udover evaluering fra dem der har aftenmodul også skulle væreen åben evaluering for dem der ikke har haft det, så vi fx også kunne få overblik over hvor mange derfravælger kurser grundet placering i aftenmodulet. Et andet problem vi har forsøgt at gøre opmærk-som på er også vigtigheden af valgfrihed og at aftenmodul ideelt skal tages af dem for hvem det ikkepåvirker såmeget at det er om aftenen. Desværre var dette ikke opfyldt ved indførslen. Dette skal sigesat besværliggøres af at det er en minoritet, og man derfor nemt kommer til også at ramme uden fordenne ideelle målgruppe. Alle ISN var blevet pålagt at udvælge et kursus til aftenmodul. Dette er dogændret fremadrettet og fokus vil mere være på at kurser udvalgt skal bidrage til at løse lokaleproble-matikken. Dette ser jeg som meget positivt da noget af det vi oftest påpegede var at uanset holdningtil aftenmodul var mange studerende forvirrede omkring baggrunden for indførsel af aftenmodulet.Dette skyldtes delvist også en ifølge mig uheldig kommunikationsstrategi, hvor fokusset ikke var pålokaleproblemet men lige så meget på meget andet som fx en meget rosenrød fortælling om hvormeget aftenmodulet giver.
Udover de store temaer har arbejdet også indeholdt mange møder med DTU. For første år har UPKværet med til ISN formandsskabsmøder, og efter aftale har vi også begyndt fast at have emner medfra Fagligudvalget.
Posten som medlem af Den Studentersociale Fonds bestyrelse har ikke taget så meget tid men ogsåværet meget spændende. Det der har fyldt mest for mig her har udover uddelinger været at fondensøkonomi. Jeg er især stolt over at fonden nu er inflationssikret og er ved at overgå til mere bæredygtigeinvesteringer.
Lau Halkier Wandall
Uddannelsespolitisk Koordinator
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1.2.7 Socialpolitisk Koordinators årsberetning

I 2019 overtog jeg rollen som socialpolitisk koordinator fra AdamSommer. Jeg har en fornemmelse af at det har været et atypisk årfor min post, men det er svært at sige uden at have snakket medfolk meget langt tilbage. Hvorfor jeg mener det, tror jeg fremgår afde ting der har fyldt meget for mig i år:
KrænkelserJeg startede året udmed at få overleveret, at manmedmin rolle, eransvarlig for at modtage henvendelser om krænkende adfærd, hvisde studerende har et behov for at snakke med en medstuderen-de. Som følge af sidste års kampagner, og sikkert også tidsåndeni #MeToo, har det dog fyldt mere end vi havde regnet med. Vi harsom følge af dette derfor udviklet enmere skarp procedure, og ved-taget hvordan man kan få hjælp til at håndtere netop disse sager.Den næste bestyrelse får derfor en grundig opkvalificering i netopdette, for det er et emne, der kan være svært at håndtere, hvis man ikke har den nødvendige know-how.
TrivselTrivsel har været på alles læber, og selv den nye regering har indset dette og derfor nedsat en trivselsko-mité. På DTU ser vi især studerende med stress-symptomer, ensomme studerende, samt studerendeuden et godt netværk og derfor tilhørsforhold. Derfor har jeg konkret arbejdet med det fra forskel-lige vinkler. Fordi stress fylder så meget, har Studenterrådgivningen lavet ekstra workshops på minopfordring til at håndtere netop dette. Studievejledningen har et større fokus på det, og AUS (admini-strationen) har så sent som i slut januar 2020 valgt at droppe aktivitetskravet fra DTUs side på hhv. 30og 45 ECTS point på første og de fortløbende semestre. Jeg ser det som en sejr i sig selv, at stress harværet et meget stort emne, og jeg håber at det fortsætter. Derudover har jeg hørt fra studerende, at desavner et fysisk sted at være. Jeg har derfor lobbyeret for studenterlokaler, som Nanobar, DaphniesLounge, Studentercaféen lign. for alle studerende, uanset studieretning. Det går stille og roligt fremad,og det er et problem både CAS og direktionen er opmærksom på.
Studerende med funktionsnedsættelserI år har der været ekstra fokus på studerende med funktionsnedsættelser som følge af at vores sam-arbejde med Tænketanken Perspektiv bl.a. er mundet ud i en rapport med titlen "Nødvendigt for nogle,godt for alle". Derfor har det været et særligt fokuspunkt, og er bl.a. blevet bragt op til et ISN for-mandsskabsmøde. Det er en utroligt spændende rapport, som man bør læse, hvis man skal arbejdemed studerende med særlige vilkår.
ByggeprojekterBygning 116 lukker her i februar 2020 fordi et større renoveringsprojekt skal i gang. Jeg har siddet medtil en del møder, og forsøgt at sørge for et optimalt studiemiljø, men desværre er inventaret i særligtauditorierne ikke blevet prioriteret så højt. Jeg håber, at det kan ændre sig i fremtiden. Bygning 306åbner snart igen, og det er håbet at den står bedre end den gjorde da vi lukkede den. Særligt kaffebaren.Desuden er det lagt i støbeskeen at 208 skal renoveres, hvilket bliver godt for alle studerendemed gangi auditorierne dér. Særligt indeklimaet og inventaret skal kigges på. Det skal kort nævnes at vi kæmperfor bedre repræsentation i vores ArbejdsMiljøUdvalg (AMU), efter længere tids pause på den front.Der er desuden et øget fokus på boliger til internationale studerende, for boligfonden DTU lover athave boliger til alle i den nærmeste fremtid. Vi har et øget fokus på at give plads til studerende som ertilknyttet LGBT-miljøet, samt studerendemed særlige behov, og det er mit ønske, at PF kan rumme denslags fællesskaber i fremtiden. Udover disse temaer, har Socialudvalget skiftet navn til SocialpoltiskUdvalg (SPU), efter at events nu bliver varetaget af event-udvalget. Dette håber jeg vil resultere i et øgetfokus på levevilkår, ligestilling og diversitet på campus, også i studenterpolitik. Tak for et helt vildt år,og det er mit store håb, at PF fortsætter med at udvikle sig, og gøre det lidt bedre, år for år.
Asta Thorgersen
Socialpolitisk Koordinator
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1.2.8 Koordinator af Foreningsaktivers årsberetning

Jeg har i 2019 fået arbejdet med rigtig mange forskellige opgaver.Et stort projekt i år har været den omrokering af lokaler der skerlige nu i PF. Det er noget der oprindeligt er udløst af, at CAS kiggerpå brandsikkerhed i kælderen under 101, men har udviklet sig til atblive en større gennemgang af hvordanPFbruger sine lokaler. I år erIAESTE og PRG flyttet til nye lokaler, og s Studenterrådgivningen errykket ind på PF gangen. Samtidig har vi fået et nyt lille mødelokale,et nyt aktivrum og et nyt frivilligkøkken. Og der kommer helt sikkerttil at ske flere ændringer i lokalerne i 2020.
Lokaler hænger meget sammenmed klubber i mit arbejde da man-ge af de grupper der har faste lokaler er PF klubber. Men der erogså blevet arbejdet med klubber på anden vis. PF Checkmate, PFEsport og Polyteknisk FC er nye klubber i 2019. Der er også blevetafholdt et fælles klub promoveringsarrangement og FR har vedta-get en række ændringer i regler for klubber under PF på baggrund af bl.a. diskussioner i Klubudvalget.
Et lokale der fortjener en særlig omtale er PFs arkiv. Arkivet indeholder ufatteligt mange spændendegenstande og papirer fra PF og DTUs historie. I mange år har der dog desværre ikke været taget særliggodt hånd om det. I år er der kommet rigtig meget mere styr på det. Der er stadig mange ting der erudokumenteret og usorteret, men alt er nu kommet i reoler og det kan nu lade sig gøre at begynde ogarbejde med det som et arkiv.
PF vælger hvert år rigtig mange repræsentanter til alle DTUs institutstudienævn. Vi har i år arbejdetmed hvordan vi holder en bedre kontakt til dem efter de er valg. Der er i FR i år blevet vedtaget en delændringer i PFs struktur. Det er langt hen af vejen små ting, men som alle går reglerne for hvordan PFfungerer mere klar. Størst af denne type ændringer har været en faktisk nedskrivning af vores reglerfor konstituering af studieråd, som jeg har brugt meget tid på at få gennemarbejdet.
Det har været de store linjer i mit arbejde i år, udover det udvalgsarbejde som er beskrevet andre stederi beretningen. Der har også været rigtig mange små ting der er kommet ind fra siden, og rigtig megetdaglig drift af PFs lokaler der ligger nogenlunde som det altid har gjort. Men jeg tror noget af detfedeste formig har været de fællesprojektet vi har lavet sombestyrelse. Det er ting somaltid ligger somstudiestart og årsfest. Men det er også ting der kun er i år som projektet om ansættelse af sekretær.Der er mange ting man er fælles om som bestyrelse og de er ikke alle lige sjove. Men jeg har væretrigtig glad for det samarbejde vi har haft i bestyrelsen om dem og for de resultater vi er nået til. Og isidste ende er det de ting vi har lavet sammen som jeg tror bliver mine bedste minder fra min tid i PFsbestyrelse.
Emil Kristiansen
Koordinator af Foreningsaktiver
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1.2.9 Koordinator af Interne Anliggender og PRs årsberetning

I 2019 fortsatte jeg rollen som kombineret ansvarlig for PR og forinterne anliggender. I modsætning til flere af de andre poster i be-styrelsen, er min ikke en der konsekvent går igen. Derfor har minearbejdsopgaver væretmeget blandede og har i høj grad været påvir-ket af hvad der er opstået af opgaver undervejs i bestyrelsen menogså af mange af de faste opgaver der er i bestyrelsens drift afforeningen.
Jeg stillede op i FR på at ville være "blæksprutten"i bestyrelsen ogdet passer faktisk meget godt til hvad jeg har lavet. Kort sagt harjeg været den med overblikket og en finger med i rigtig mange for-skellige ting.
At have en specifik person dedikeret til PR er ikke altid en realiteti bestyrelser, men har vist sig at være en enormt god idé. Jeg harhaft hovedansvaret for næsten al kommunikationen på de socialemedier hvilket bl.a. har inkluderet vores Facebook sider (PF - Polyteknisk Forening, Opslagstavlen DTU
// The Notice Board DTU og PF Aktiv) og vores instagram @pfbestyrelsen som jeg fortsatte efter denblev oprettet i 2018. Her har jeg arbejdet en del på at synliggøre dele af foreningen og vise hvor megetforskelligt vi kan i PF. Desuden har jeg fortsat kørt alle opslag og events på både dansk og engelskfor at inkludere internationale. Det er arbejde som jeg i virkeligheden ikke vidste særlig meget om tilat starte med, men som jeg har holdt enormt meget af at lave.
Som en del af mit PR ansvar har jeg også siddet med i Vidensbynetværket for Kommunikation hvor jeghar videregivet de studerendes syn på hele konceptet "Lyngby som Vidensby". Igennem dette netværkhar jeg bl.a. også fået kontakt til en masse virksomheder og DTU afdelinger som er interesserede iat have samarbejder med PF hvilket jeg især har brugt i mit arbejde på de sociale medier og medRabatnetværket, men mere om det senere.
Da S-Husets PR afdeling kun har bestået af 1-2mennesker, har jeg også brugt tid på at hjælpe lidt til hermed både Facebook og plakater, og jeg har også været inde over PR i forbindelse med DTU Årsfest.Desuden har jeg fået lavet fne blå PF pins som mange af vores medlemmer allerede har købt og jegglæder mig til næste DTU Årsfest hvor de forhåbentlig vil kunne spottes på folks flotte tøj.
Som den anden del af min titel indikerer er der også gået meget tid med at holde styr på det internearbejde i bestyrelsen - generelt en masse sekretær-lignende arbejde hvor der skulle holdes et stør-re overblik og ageres support for den resterende bestyrelse. Jeg er af natur et enormt struktureretmenneske og det har været fedt at give bestyrelsen den hjælp det er eksempelvis at lave kalenderbe-givenheder, oprette huskelister eller sende reminder-mails ud inden en deadline. Det at have kunnetlege "mor"har været en af de ting jeg har været gladest for i min tid i bestyrelsen da jeg har haft enormtmeget kontakt med både min bestyrelse, de fastansatte og resten af foreningen. Det er her jeg følerjeg har bidraget aller mest til foreningen som bestyrelsesmedlem.
Ud over de allerede nævnte opgaver som lidt kom med min titel, har jeg også været inde over flereaf både PFs og vores egne interne events. Jeg har stået for PFs deltagelse i DTU Åbent Hus og DSEMessen, og jeg har arrangeret aktivfest, PF Banquet, PFs receptioner til DTU Årsfest, Bestyrelsesreu-nion, Eriks jubilæum, Inges afskedsreception (som dog først ligger her i 2020) mm. Desuden har jeghaft meget af ansvaret for at vi har holdt hygge-arrangementer med vores fastansatte hvilket både harinkluderet aftener hvor vi har spist aftensmad sammen og korte kaffepauser hvor vi har samlet os tillidt hygge i S-Huset i en ellers travl hverdag. Det har været enormt givende både for de ansatte og forbestyrelsen at vi har fået et mere personligt forhold til hinanden.
En ting der også er gået meget tid med for mig er at have været KABS kontakt. Jeg har givet ogmodta-get beskeder til deres møder om torsdagen, men rollen har fyldt langt mere for mig end det. Generelthar jeg haft meget fokus på, at vores samarbejde skulle gå godt, og jeg har derfor prøvet at bruge tidmed dem ud over det obligatoriske, for at vi kunne lære hinanden bedre at kende. Jeg arrangerede bl.a.hyggedagmellem bestyrelsen og KABS for at styrke båndet og så har jeg brugt meget tid på at snakke
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med KABS, og især KABSeueu, om hvordan vi sammen kan forbedre studiestarten. Eksempelvis fik vii samarbejde med KABSeueu sat gang i en ændring af reglen for ædruperioden på vores lange rusture,der forhåbentlig kan være med til at fordre den kulturændring, der er behov for i studiestarten for at vikan beholde de hytter vi har nu.
Som noget nyt har vi i år (mere eller mindre) fået stablet en app på benene som har erstattet denfysiske Rusbog der ellers er blevet uddelt til alle nye bachelorstuderende. Ændringen er primært sketfor at mindske det store papirforbrug der var forbundet med at printe Rusbogen, men også for at gørePF til en større og mere synlig del af vores medlemmers hverdag. Forhåbningen kunne jo være, at vibringer fordelene ved at være medlem så tæt på de studerende at flere har lyst til at melde sig ind -men det er jo et større projekt. Arbejdet med appen og promovering af denne fortsætter i 2020, og jeghar store forhåbninger og forventninger til at det nok skal blive rigtig godt.
Selvom kontoret i høj grad har været mit hjem i min bestyrelsesperiode har jeg også fået brug rigtigmeget tid på sekretariatet sammen med vores sekretærer Inge og Charlotte og vores bogholder Ma-rianne. Det har været ret naturligt da jeg har stået for mange af de administrative opgaver såsom atopdatere hjemmesiden og endnu mere da jeg har været KABSkontakt. Det har været enormt spæn-dende at høre historier fra Inge om hvordan tingene var engang, og samtidig være med til at oplæreCharlotte i hvordan hvores store og forvirrende forening fungerer.
Desuden har jeg været ansvarlig for vores bestyrelsesmail hvor man får mange spændende henven-delser som man skal tage sig af - som en da de skøreste jeg har modtaget kan nævnes Dansk Flyve-forbund der ledte efter navnet på en flyveofficer de havde på et VHS båd som vidst nok var uddannetingeniør fra DTU tilbage i 1947 og vidst nok hed noget fransk-lydende. Hvad man da ikke får smidt afspændende opgaver ind fra sidelinjen.
I løbet af et år i PFs bestyrelse oplever man enormt mange ting, og jeg har garanteret glemt at nævnehalvdelen, men så har det jo nok ikke været så vigtigt alligevel. Alt i alt synes jeg at jeg både selv, menogså vi som samlet bestyrelse, har nået og opået enmasse rigtig gode ting somstyrer foreningen i denrigtige retning. Jeg glæder mig til at se B20 og fremtidige bestyrelser arbejde videre med foreningen.
Jeg vil gerne sige tak til alle de frivillige i PF som har lagt et helt fantastisk arbejde i PF i 2019. Vi villeslet ikke have en forening og gøre det vi gør uden jer. Også en kæmpe tak til vores fastansatte der tiltrods for uenigheder altid har været der når man havde brug for hjælp. Året som bestyrelse for PF hari sandhed været et af det hårdeste men også fedeste og mest lærerige år i mit liv!
Kirstine ’Kir’ Krøyer Rasmussen
Koordinator af Interne Anliggender og PR
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1.3 BRUTTO

BRUTTO står for Bestyrelsens Rådgivende Udvalg Til Taler O.lign og er samlingen af gamle PF besty-relsesmedlemmer.
BRUTTO er ikke udvalg, som harmeget aktivitet. I år er det blevet brugt til standard ting, som jeg, SørenKuhberg som foreningsformand, har inviteret til. I foråret blev BRUTTO brugt til at brainstorme ideertil Formandens tale til DTU Årsfest. I år blev tilbage til 2010 inviteret med, men kun ‘16 og ‘18 kunnedeltage.
I efteråret blev der afholdt bestyrelsesreunion for alle tidligere PF-bestyrelser. I den anledning blevlisten opdateret med nye mails, og der var en enkelt, som ikke ønskede kontakt med PF mere. Mereomkring bestyrelsesreunion et andet sted i Årsberetningen.
Skal man bruge BRUTTO til mere? Det kunne man. Lige nu bruges udvalget, hvis den siddende besty-relse har brug for at komme i kontakt med tidligere bestyrelser. Man kunne systematisere udvalgetsaktivitet mere, men der er ikke umiddelbart brug for det.
For denne årsberetning,
Søren Kuhberg
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1.4 Studieråd

1.4.1 Konstituering af råd

Valg- og Konstitueringsudvalget (VOKU) 2019 bestod af 5 medlemmer, hvoraf én bidrog med moralskstøtte fra udlandet. PF’s love og statutter er blevet opdateret i 2019 og afspejler nu meget godt hvor-dan processen forløber, hvilket har medført at kun få problemer opstod undervejs. Kommunikationenmellem VOKU og formændene har overordnet forløbet problemfrit, intet som ikke kunne klares med etopkald eller en SMS. Næsten alle råd fik indsendt konstitueringslister til tiden. En lille misforståelse iforhold til rådenes antal af udvalgsmedlemmer forekom, hvor der for Fællesrådet blev valgt flere sup-pleanter end tilladt, selvom det hurtigt blev klaret så er det rart at se engagementet fra de forskelligeråd. 21 studieråd er konstitueret for det kommende år med samlet 566 konstituerede medlemmer.
På vegne af Valg- og Konstitueringsudvalget 2019,
Vinh Duy Nguyen

1.4.2 FAKU

I FAKU har der i år været meget fokus på internationale studerende. Året startede med en diskussionomkring hvad man skulle gøre, hvis exchange studerende gerne ville være del af ens studieråd. Dettemedførte en større diskussion omkring hvorvidt man bør holde møder på engelsk eller blot oversættereferatet. Det blev besluttet, at exchange selvfølgelig godt kunne være med samt at alle civilstudierådskulle prøve at holde et studierådsmøde på engelsk for at prøve det af. Det blev der evalueret påefterfølgende og det var en en blandet fornøjelse. For nogen var det gået problemfrit, nogen studierådhavde virkelig sat sig imod og andre var upåvirkede. I forlængelse af denne debat har der også væretoppe at vende i FAKU over flere omgange, hvordan man skulle lave et kandidatstudieråd, som nyestuderende kunne melde sig ind i. Der har dog ikke været kræfterne til at få dette oprettet.
Som altid deler FAKU en række penge ud. I år har FAKU-puljen dogændret sig, så den nu kun kan søgesaf studieråd. Dette skete samtidig med, at den blev sat en smule ned i størrelse (20.000 til 15.000).
FAKU har også sørget for, at det nu er obligatorisk at deltage i FAKU-puljemøderne samt møderne hvorISN bliver fordelt. Det er nu også beskrevet i vores vedtægter.
Et andet nyt tiltag for større erfaringsudveksling er, at man nu til sidst i hvert møde fortæller om manhar gjort noget nice / ekstraordinært ude i rådene. Det er en god måde at få spredt ideer på tværs afstudieråd.
For denne opsummering af FAKUs arbejde
Søren Kuhberg, Foreningsformand
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1.4.3 Biorådet

Studierådet for C. Bioteknologi samt C. Teknisk Biomedicin.

StrukturC. Biorådet valgte i 2018 at konstituere sig som ét råd. Dette er blevet videreført til 2019, hvor der ialt er blevet afholdt 9 møder med denne struktur. Denne struktur har fungeret godt for rådet, da C.Bioteknologi og C. Teknisk Biomedicin ofte bliver ramt af de samme problemstillinger og derfor har viofte de samme holdninger til disse. Strukturen har også gjort, at Biorådet har været beslutningsdygtigetil samtlige af møderne i 2019. Beslutningsdygtighed var den primære grund til, at vi konstituerede ossom ét råd tilbage i 2018.
Synlighed af rådetFor at øge synligheden af Biorådet, valgte vi at nedsætte en PR-gruppe, der blandt andet står for at laveFacebook events med mødeindkaldelserne i god tid inden et rådsmøde. Derudover laver PR-gruppenogså opslag, der videregiver de vigtigste informationer fra rådsmøderne, såsom ændringer i relevantekurser, nye regler og lignende. Valget om at øge synligheden af Biorådet på Facebook, har tydeligtøget interessen for deltagelse til vores møder, især blandt 1. og 2. års studerende. Dette kom særligttil udtryk på det konstituerende møde i Oktober 2019, da antallet af konstituerede medlemmer stegkraftigt. Derudover er der blevet udarbejdet et råds-logo, der skal trykkes på T-shirts. Disse vil blandtandet blive taget i brug til arrangementer, hvor Biorådet deltager, for at tydeliggøre hvem der tilhørerBiorådet hvis eventuelle Biorådsrelevante spørgsmål skulle opstå.
KetonenIgen i år har Biorådet afholdt studiecaféen, Ketonen. Formålet med denne er at tilbyde hjælp til stu-dierne for studerende i 2. kvadrant. Dette tilbydes af frivillige studerende på C. Bioteknologi og C.Teknisk Biomedicin. Ketonen afholdes en gang om ugen, i bunden af Gedestalden, bygning 208. Forat få optimeret arbejdsmiljøet for deltagerne, arbejdes der på at finde en bedre lokation. Dette gøres isamarbejde med ISN Bioengineering.
RådshytteturDer blev planlagt en hyttetur af rådet, men denne blev aflyst grundet manglende tilmeldinger. Dette vartil stor ærgrelse for Biorådet og studieretningerne knyttet til Biorådet. Mængden af tabt arbejde og detøkonomiske tab har gjort, at der ikke vil blive planlagt flere hytteture fra rådets side i den nærmestefremtid.I stedet for hytteture er vi i Biorådet blevet enige om, at der fremover skal holdes mindre sociale arran-gementer, såsom “Bio-barcrawl”, for at styrke fællesskabet og det sociale netværk på tværs af årgange,inden afholdelse af den næste hyttetur.
På vegne af Biorådet,
Kathrine Børgesson,
Næstformand 2020
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1.4.4 Civil BYG-rådet

Studierådet for C. Byggeteknologi.

Civil BYG-rådet består af 34 konstituerede medlemmer, og endnu engang har vi oplevet fin opbakningfra den nye årgang.
Sociale arrangementerI løbet af året har vi afholdt en række traditionsrige sociale arrangementer. Vi startede året med enforsinket rådsjulefrokost i januar, hvor vi oplevede større tilslutning end tidligere år. Ligeledes sidsteår har vi afholdt den årlige bygfest sammen med BIX, hvilket igen var en stor succes. Desuden afholdtvi den første weekend i juni den årlige byg-hyttetur. Da vi desværre ikke kunne være i den sædvanligehytte, måtte vi tage til en mindre god hytte i Smørum. Til trods for dette blev det alligevel en rigtig sjovog festlig tur – vi har sørget for, at vi har den ”rigtige” hytte til næste hyttetur i juni 2020.
Ud over alle de traditionsrige sociale arrangementer har vi som noget nyt forsøgt os med at overtageet arrangement, som BYG16 har afholdt i nogle år: Sommereksamens-grill. Her tænder vi op for en grillog sørger for noget musik, hvorefter alle byggere (både bachelor- og masterstuderende) er velkomne.Vi nåede desværre ikke at promovere arrangementet, så tilslutningen var ikke så overvældende. Dogvar det en rigtig hyggelig eftermiddag. Vi har i rådet snakket om, at vi fremover vil forsøge at lave fleresmå hyggearrangementer i det nye år.
SkemadatingHvert år plejer vi at afholde 2 skemadating-arrangementer, hvor studerende kan få hjælp til at udar-bejde en studieplan med hjælp fra ældre studerende – vi plejer også gerne at invitere bachelor- ogkandidatstudielederen. Det er et arrangement, som mange byggeteknologistuderende sætter pris på.Grundet tilbagevendende efterspørgsel fra flere studerende har vi som noget nyt her i november af-holdt skemadating målrettet udvekslingsophold. Der var ikke voldsomt mange fremmødte, men fordem, der mødte op, var det er stor hjælp. Vi vil fremover derfor forsøge at kombinere det med denalmindelige skemadating.
Nye tiltagEftersom PF er i gang med at bliver internationaliseret har vi det seneste halve års tid forsøgt os medat have alle dagsordener og referater på engelsk. Indtil videre har vi ikke haft internationale studerendemed til møderne, hvorfor vi stadig snakker dansk.
I forlængelse af dette forsøger vi som råd at gøre os mere synlige for de studerende på byggetekno-logi. Tidligere har vi primært været fokuseret på bachelorerne, men i april påbegyndte vi ”the MasterStudent Project”, som har til formål at skabe bedre sammenhold blandt de kandidatstuderende. Pro-jektet indebærer, at vi har startet en facebookgruppe for alle kandidatstuderende på byggeteknologi,og at vi med jævne mellemrum vil afholde sociale og faglige arrangementer målrettet kandidaterne. Iseptember afholdt vi det første arrangement ”Civil Jumpstart”, hvilket var en stor succes.
Tak for et rigtigt godt år, og vi glæder os alle til et nyt og spændende PF år!
For dette,
Ida Ørduk Hoffmann og Frederikke Spies
Formand og næstformand for Civil BYG-rådet 2019
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1.4.5 Civil BygDesign-rådet

Studierådet for C. Bygningsdesign.

God kutyme tilskriver, at man slutter med desserten, men velopdragne har vi lige godt aldrig været iBygDesignRådet. Så vi kan lige så godt sige det som det er, vi har brugt det sidste år på at gå all indpå at hygge os. Det har været bragende godt. Vi har fået helt ondt i kæben af alle de glade smil vi harserveret over hele linjen. Vores studierådskasse er blev flydt med uanede mængder guld, vi har langetliter vis af rose vin over disken til vore årlige succes af en sommerfest fuld af glade mennesker og såer det hele sket iført vores nyeste merchandise med vores nye logo, der har skinnet om kap med dengode sol. Med alt den succes skulle man tro at et lille råd i første kvadrant ikke kunne have udrettemere? Men Nej selvfølgelig har vi udrette mere! Så bid i sutten og sæt trækvognene i frigear! få nu skali bare høre hvad BygDesignRådet har fortaget sig i løbet af dette dejlige år.
Vi lagde året ud med en påskefrokost for hele BygDesign. Det blev en aften med masser af sild, bådepå glas og på dansegulvet. Her blev folk på tværs af årgangen blandet, og vi fik reklameret lidt merefor rådet. Det og andet stærkt arbejde fra både rådsmedlemmer og Studiestarten har resulteret i at vier lykkedes med at blive endnu flere konstituerede medlemmer end vi var sidste år. Tro det eller ladvær men det er lykkedes os at blive 28 medlemmer, hvilket så hvidt jeg ved gør os til det studieråd derhar den største sum af meter hovedhår her på DTU. Hvad lave alle disse folk så? Jo de laver alt muligtnyt! Vi har nemlig leget stole dans i rådet så stort set alle poster nu enten varetages eller kommer til atblive det, af ny frisk krafter. Vi har valgt nye FR repræsentanter, nye ISN folk, socialudvalgsmedlemmerog et nyt formandskab.
Men ikke alt er nyt vi har også holdt fast i gamle traditioner. Her tænkes på den traditionsrige som-merfest som i år blev afholdt for anden gang. Det var som altid en kæmpe succes, hvor der blev lavetglidebane og solgt slushice. Floor var i ildebrand lige til der var nogle der fik danset formeget regndans.Dertil har vi ligeså afholdt den årlige hyttetur for russerne, været medarrangører til PF’s Sensommer-fest og afholdtWalk n’ Talk på DTU, samt flere spændende arrangementer. Som nævnt har vi jo fået nytmerchandise. Det gælder både T-shirts og nogle kæmpe krabater af nogle Flag. Så kan man jo spørgehvorfor nu at det nye merch? Jeres tøjstil var jo god nok i forvejen? Den vågne har jo nok allerede op-daget det, men vi har fået nyt logo! Det blev langceret i foråret og overhældt med champagne af voresstudievejleder, the one and only, Toke ”Rammer” Nilsen. Så er der jo kun et spørgsmål tilbage: Hvorkan jeg så se dette flotte logo, hvis jeg ikke lige støder ind i en BygD’er til hverdag? Jo det ses på voresnye tavle som hænger i 116 lige over for bønnen.
For dette,
Lasse og Magnus
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1.4.6 DISASterrådet

Studierådet for C. Design & Innovation samt C. Strategisk Analyse & Systemdesign.
DISASterrådet, som indebærer retningerne: Design og Innovation (D&I) og Strategisk Analyse og Sy-stemdesign (SAS), har haft et spændende år. Vi havde i starten af året problemer med fremmøde hvorvi enkelte gange var under 10 til rådsmøde. I anden halvdel af året er den tendens heldigvis vendt, hvorvi har fået russer og vektorer med som aktive af rådet.
SAS-gallaDer blev traditionen tro afholdt galla for alle årgange af SAS-studerende i starten af foråret. Det var enstor succes med en masse fremmødte! Vi er i gang med at stable en lignende temafest på benene foralle årgange D&I.
VandkampLige inden studiestart afholdt vi vandkamp for rådet. Fremmødet var ikke så stort som forventet, mendem der mødte op hyggede sig. Det er noget vi gerne vil fortsætte med at afholde næste år, hvor vihåber det bliver større.
IntrodagSom tidligere år har gjort det, serverede rådsmedlemmer burgers for de nye studerende på D&I og SASpå deres introdag og der blev holdt oplæg om rådet.
Hyttetur for russerneTurene blev igen i år holdt hver fra sig. Der var stor tilslutning fra russerne på turene som forløb vellyk-ket.
BrætspilsaftenVi har i år gentaget brætspilsaften for russer og andre på de to retninger. Den blev afholdt på Osten,og der blev bl.a. solgt mad på fad. Brætspilsaftenen var en succes særligt blandt designrusser og vihåber det er en tradition vi kan fortsætte med flere år fremover.
Vi har også internt nedsat et PR-udvalg til at håndterer vores facebookside, og et virksomhedsudvalgtil at håndtere eksterne samarbejder. Begge dele for at promovere rådet udadtil.
Alt i alt har det været et udfordrende, men godt år for DISASterrådet. Vi går ligeledes et spændende åri mødet hvor vi håber at kunne være endnu flere medlemmer, især fra Design og Innovation.
På vegne af DISASterrådet,
Asbjørn Martin Kruuse
Formand for DISASterrådet 2020

29



Organisation 1.4. Studieråd
1.4.7 General Engineering

The student council for C. General Engineering.

The year started by the council, as per tradition, hosting the International Dinner. It was a great suc-cess, which is also tradition. People grouped together and brought dishes and drinks from their homecountries, which resulted in copious amounts of strong, eastern european liquor, and many a goodtime.
In March, the council hosted a cowboys and indians-themed cabin trip in Klintehytten. This was, asyou might expect, a great success. That’s a tradition around these parts. The weather acted nicely,and it created bonds for GE students across generations. Even though we really didn’t have a verybig surplus afterwards, we decided to implement the traditional “Goodbye GE” party in June, wherewe had a barbeque on a tuesday night at Kampsax in order to say goodbye to those that finished theirbachelors, those that went on exchange, and those that we simply wouldn’t see until the next semesterstarted in September.
The council also hosted a trip to Copenhagen, funded by FAKU, where people were invited to go to theExperimentarium, and experience some of Copenhagen.
The new semester gave us a new generation of very enthusiastic GE students. Many became part ofthe council, filling up important roles in the Joint Council and Sociopolitical Committee. They have alsofiled a complaint about the quality of the course Intro to Programming, which we hope will result inbetter teaching for future students. We’re also working on improving the quality of translated teachingmaterial, which is still lacking in some areas.
We have not yet held any council events, but work has started on planning our Christmas Dinner, In-ternational Dinner, and cabin trip. We have decided to do something new with the cabin trip, this timejoining up with the P&K council and having the event together, as they are our buddy studyline. Wehope that this will give GE students a broader network at DTU, and cement our friendship with P&K.
Everyone in the council is excited for the year to come, likely me most of all.
Regards,
Carl
Chairman of the GE council
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1.4.8 C. Kemi-rådet

Studierådet for C. Kemi og Teknologi.
Ved konstitueringsmødet blev der konstitueret 25 medlemmer. Vi har i løbet af året mistet nogle af deerfarne kræfter i rådet, og der har ikke været mange fra de yngre årgange, som har sat sig i studierådet.Derfor vil der det kommende år være fokus på, at få rekrutteret fra de yngre årgange.
C. Kemirådet har diskuteret mange af de FR (fællesrådet) punkter, der har været i løbet af året, så FR-repræsentanterne kunne repræsentere rådet så godt som muligt. Vi har også diskuteret hvilke kurser,der bedst fungerede som aftenmodul, og hvad vores holdning generelt er til aftenmodulet.Der er desuden blevet kæmpet for, at vi kunne få et lokale til brug af de kemistuderende, og dette erblevet en realitet i år, hvor vi har fået tildelt et lokale af DTU Kemi.
C. Kemirådet arrangerede begivenheder i løbet af 2019, såsombarcrawl, der var en kæmpe succes. Derhar også været en hyttetur med 43 deltagere i Polarhytten, og da dette var en success, er den blevetbooket til næste år, så vi igen kan komme på hyttetur. Der er blevet afholdt bankoaften to gange i løbetaf året, én gang i foråret og én gang i efteråret, og begge gange fik eventet stor ros fra de deltagende.Der var en del fra rådet, der gav en hjælpende hånd til sensommerfesten, hvor vi i år var i telt medS/M-KID, hvilket var en fantastisk positiv oplevelse.
9-9 (ni-til-ni) seminariet for Kemi og Teknologi blev afholdt i marts, hvor vi var repræsenteret med 11studerende, og der blev holdt et oplæg fra vores side, omkring de problematikker, vi oplever for voresbachelorlinje. Der blev derigennem også oprettet en god dialog om, hvordan vi kan gøre uddannelsenbedre. Dette har blandt andet udmøntet sig i, at flere studerende har sat sig i følgegrupperne.
For dette,
Christian Kaas Sørensen og Anders Bogh Jacobsen,
Formand og afgående formand for C. Kemirådet
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1.4.9 MediKoBS-rådet

Studierådet for C. Medicin og Teknologi samt C. Kvantitativ Biologi og Sygdomsmodellering.
Før første gang, er der kørt en fælles studiestartmellemMedicin og teknologi ogKBS. Dette er gjort vedat have en KABS for begge linjer, og at de har en fælles hyttetur. Dette er gået godt, og det virker somom de to linjer er tættere end før. Da der blev konstitueret det nye studieråd i oktober, kunne man se,at der er sket et generationsskifte. Det er selvfølgelig ærgerligt, at de ældre studerende ikke bliver, doger det dejligt at se så stor opbakning omkring studierådet fra de nye studerende, samt studerende fra3. og 5. semester. Dette er også første gang KBS udgøre et flertal i studierådet. Den årlige julefrokostblev afholdt i midten af november. Dette var en kæmpe succes, for studerende fra begge linjer, samtde studieleder og tutorer der deltog. I år har der været et ekstra fokus på, at begivenheden ikke skullegå i negativ. Dette håber vi meget sker. Generelt er der stadigvæk en god stemning i rådet når møderneafholdes.
På vegne af MediKoBS rådet,
Louise Frost
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1.4.10 Miljørådet

Studierådet for C. Vand, Bioressourcer og Miljømanagement.
Miljørådet har i 2019 med glæde afholdt fem arrangementer med stor succes. Bachelor- og kandidat-hyttetur,Miljøfest,Miljøgrill ogMiljøjulefrokost er alle blevet afholdtmed stor succes og stor deltagelsepå tværs af de forskellige årgange. Der har i Miljørådet været en fin deltagelsesprocent af de konstitu-erede i rådet, og vi konstituerede ved seneste konstituering d. 7 oktober 2019 36 medlemmer, hvor viogså konstituerede vores første internationale medlem. Vi har i rådet et øget fokus på internationali-sing og at få flere kandidat og internationale studerende med i rådet. Det gør vi bl.a. ved at holde enekstraordinær konstituering i foråret 2020 for at fange de kandidater, som starter vinteren 2020.
Tina K. Drist-Jensen,
Formand for Miljørådet
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1.4.11 NSA-rådet

Studierådene for C. Fysik og Nanoteknologi samt C. Geofysik og Rumteknologi.

NSA som RådNSA-rådet er fortsat et fordelagtigt samarbejdemellem C. Geofysik og Rumteknologi samt C. Fysik ogNanoteknologi. Dette års konstituerede medlemmer består af en god blanding mellem nye og gamleansigter. Den største og bedste overraskelse har nok væretmængden af nye studerende, somhar valgtat konstituere sig, hvilket vi er meget glade for. Efter sommerferien valgte både Emma Aabo Nielsenog Martin Lau Nielsen ikke at genopstille som formænd. I det næste år er Asger Jung Laursen blevetvalgt som formand for Fysik og Nanoteknologi og Benjamin Büll Elsholm blev valgt som formand forGeofysik og Rumteknologi.
Faglige TiltagI det sidste år er der blevet valgt ny studieleder for Geofysik og Rumteknologi, Peter Brauer, hvilketogså har gjort, at vi er begyndt at kigge på hvordan Space instituttet og NSA-rådet kan arbejde bedresammen. Det er et spændende stykke arbejde, som Fortsat har vi stort fokus på at afholde studiecafé,hvilket er en kæmpe succes. Der bliver også tilbudt eksamenscafé for første års studerende i Mekanikog Fysisk modellering samt Elektromagnetisme for folk på 3. semester.
Sociale ArrangementerEndnu engang i år har NSA-rådet afholdt den traditionsrige hyttetur, hvor alle årgange er inviteret forbegge retninger. Endnu engang blev der udsolgt og det fungerer virkelig godt med et dedikeret hyt-tebumsehold. Det er blevet bevist år efter år at denne tur er et af årets højdepunkt, så vi har endnuengang været tidligt ude med at finde en styregruppe for hytteturen til 2020.
Efter sommerferien holdt vi introduktionsaften for de nye studerende, hvor Emma og Martin, voresforhenværende formænd, fortalte om hvad NSA-rådet er både i forhold til den enkelte studerende,men også Polyteknisk Forening. Til mødet, sørgede vi for grillmad til alle der dukkede op, hvor der errigmulighed for, at de nye studerende kan snakkemedældre studerende og høre hvad deres erfaringerer med rådet. Takket være denne introduktionsaften har vi fået en stor del førsteårsstuderende til atkonstituere sig i vores dejlige råd.
I efterårsferien 2019 havde NSA planlagt en studietur til Sydfrankrig som har været en kæmpe succes!En ny styregruppe er allerede blevet valgt, til at finde lokation samt en plan over hvor og hvad der skalopleves til næste år.
I november 2019 har vi afholdt en julefrokost for alle studerende på Geofysik og Rumteknologi samtFysik ogNanoteknologi, som har været en dejlig festmedmasser af deltagere. I år samlede vektorernederes russere i forskellige køkkener og lavede mad til festens deltagere. Endnu engang i år har derværet rigtig meget pres på, for styregruppen, så der vil blive kigget på hvordan dette gøres anderledestil næste år. I udgangen af 2019 får vi mulighed for at fejre Nanobars 15 års jubilæum, som faciliterermuligheden for en stor del af vores sociale del af vores råd.
Stor tak til alle NSA-rådets medlemmer for alt, hvad de har gjort i 2018.
Asger Jung Laursen og Benjamin Büll Elsholm
NSA-rådsformænd 2019
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1.4.12 P&K rådet

Studierådet for C. Produktion og Konstruktion.

2019 har endnu engang været et roligt år for Produktions og Konstruktion som linje og det tilhørendeP&K-råd. Rådet har afholdt 2 udgaver af MEK-talks, ét i foråret og ét i efteråret. MEK-talks er et konceptmed ide fra TED-talks. Tidligere studerende og personer fra erhvervet med til maskiningeniørerhvervetinviteres til at holdet et ca. 25 minutters oplæg om hvad det vil sige at være færdiguddannet, transitio-nen fra studerende til ansat og erfaringer. Eventet har begge gange været mødt med stor tilfredshedblandt de andre studerende. I samarbejdet med instituttet holdes der fast i den årlige begivenhedskemadating, hvilket som altid var en succes.
Herudover er der igen i år blevet holdt de klassiske arrangementer: introdag og julefrokost.
Rådet sendte en delegation på 4 studerende til European Mechanical Engineering Student CounselCongress (EMESCC), som I år blev holdt i Erlangen, Tyskland. Her blev der bl.a. diskuteret socialt ogfagligt studenter politik. Det er bredt fornemmelsen at det at være studerende på DTU, følger med sigen sikring om god uddannelse og studentermæssig indflydelse. Noget der er værd at værne om.
Dog blev der også noteret at rådsstrukturen og det sociale som rådet giver, kan der forbedres på.
På vegne af P&K rådet
Janus Walentin Jensen
P&K rådsformand 2019
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1.4.13 S/M-KID rådet

Studierådet for C. Softwareteknologi, C. Matematik og Teknologi samt C. Kunstig Intelligens og Data.

GenereltSoftware-, Matematik og Teknologi og Kunstig Intelligens og Data-Rådet (S/M-KID Rådet) har i år 58konstituerede medlemmer, og mange, der selvom de ikke er konstituerede i rådet, stadig er aktive pådiverse måder. Siden linjen C. Kunstig Intelligens og Data blev oprettet i 2018 har vi haft meget glædeaf de studerende fra denne studieretning, og de nye KID-studerende er blevet en meget integreret deli rådet.
VisionsseminarI 2019mødtes S/M-KID rådet til et visionsseminar inklusiv pizza, hvor vi tog nogle af problemstillinger-ne, vi havde i rådet, op. Her blev der bl.a. snakket om S/M-KID point, som er point der tildeles aktivemedlemmer i rådet, hvervning af aktive medlemmer, hjælpelærernedskæringer, KIDs rolle i rådet samtSamarbejdspartnere og økonomi. Visionsseminaret var en kæmpe succes, hvor nogle takeaways bl.a.var, at vi vurderede det stadig var for tidligt i KIDs fremtidsperspektiv til at splitte op som råd endnu, ogat vi godt kunne bruge lidt flere penge på sociale tiltag i rådet for at gøre det sjovere at deltage aktivti rådet.
Arrangementer og sociale tiltag i RådetI år afholdte vi igen vores årlige hyttetur - denne gang blev det til Polarhytten med vinter som tema.Vi havde 50 deltagere med besøg fra både Danske Bank og IT-Minds. Ligesom hytteturen er en fasttradition for rådet har vi igen i år afholdt S/M-KID Pigemiddag for de kvindelige studerende på tværsaf årgange. Her havde vi virksomheden Netlight, hvor to kvindelige ansatte kom ud og fortalte om,hvordan det var at arbejde som kvinde i branchen. Dette, sammen med den gode menu, blev tagetgodt imod af de kvindelige studerende. Udover vores faste årlige arrangementer som julefrokost, på-skefrokost og Compute Sommerfest har vi også sat ekstra fokus i år på at afholde studierelevantearrangementer for de nye studerende. Her har vi både afholdt faglige arrangementer sammen medNetcompany, men vi har også fået nedsat et udvalg som står for at arrangere studiecaféer for de stu-derende, da dette er noget de studerende efterspørger. Siden september har vi allerede fået afholdt2 studiecaféer, som har været en kæmpe succes. Her har vi også haft mulighed for at bruge nogle afde penge, vi har på rådskontoen. At bruge penge har vi også sat fokus på i løbet af året - her har vieksempelvis fået købt en Soundboks, men vi har også brugt penge til eksempelvis studiecaféer ogsnacks til rådsmøderne. Disse tiltag er blevet taget godt imod, både af de studerende men især og-så vores økonomiansvarlige. Her sidst på året har vi også endelig fået vores spritnye logo, som vi ermeget glade for.
FremtidsperspektiverDa S/M-KID visionsseminaret blev taget så godt imod er det planen, at vi vil afholde endnu et visionsse-minar inden sommerferien. Derudover vil vi fortsat arbejde videre med alle slags arrangementer, menisær studiecaféerne er noget, der kunne bære frugt for S/M-KID Rådet. I år har vi mange nye konstitu-erede medlemmer i rådet, som allerede har gjort udtryk for at de gerne ville være aktive i foreningen,hvilket kun tegner godt i forhold til rådets fremtid. Derudover vil vi også sætte fokus på vores goderelationer til vores samarbejdsvirksomheder og instituttet, da vi er meget afhængige af disse. Netop
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med instituttet arbejder vi stadig hårdt på, at S/M-KID “Kælderen” bliver en ting, så man har et sted athænge ud på tværs af årgangene.
I medgang og modgang,
Viktor Stenby Johansson, Formand for C. Matematik og Teknologi og C. Kunstig Intelligens og Data
Rådet 2019/2020
Toke Bøgelund-Andersen, Formand for C. Softwareteknologi Rådet 2019/2020
Aksel Kaastrup Rasmussen, Formand for C. Softwareteknologi Rådet 2018/2019
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1.4.14 SNE-rådet

Studierådet for C. Elektroteknologi, C. Cyberteknologi (tidl. Netværksteknologi og IT) samt C. Bæredyg-
tigt Energidesign.

2019 Har været endnu et spændende år for rådet. Først og fremmest har vi ændret vores navn fra El-Net til SNE. Det har vi gjort for at inkorporere bæredygtigt energidesign endnumere i vores råd. Navnetstår for Sustainable Energy Design, Network Technology & IT, og Electrical Engineering.I år har vi konstitueret 30 medlemmer, både fra Elektro, NetIT og for første gang fra Bæredygtig.
Vi har endnu engang afholdt HHH (Herre hyggelig hyttetur) den 15-17marts i Polarhytten. Som altid varder sprøde toner fra Solvognen og alt i alt godt selskab på tværs af årgangene på SNE. Vi var desværrenødt til at aflyse vores påskefrokost da der ikke var interesse i år. Desuden har vi heller ikke afholdt revy.
Til gengæld har vi gået i vores og PFs arkiver og vi har nu dokumenteret hele Solvognens historie, ogi den anledning har vi også en dedikeret Solvogns historiker i vores råd nu. Og historien er endnu ikkefærdig, da de to ansvarlige er færdigt uddannede og tog højtalerne med, så nu er tre nye ansvarligevalgt til forhåbentligt at føre Solvognen ud i en lys fremtid. Vi har i år brokket os over 128 ting, vi ermeget stolte af det resultat, da det er over en fordobling af sidste års brok! Nogle highlights fra åretsbrok følger:

• "PF-årsberetning er skrevet i Word"1
• "Det tog PF-formanden næsten 3 måneder at like PF-siden på fb"
• "Kir (vores rådskontakt) blev ikke til solvognspunktet"2

Sidst men ikke mindst har vi fået at vide fra vores rådskontakt (som forbliver anonym) at vi er sødereend S/M-kid rådet og bedre end NSA-rådet.
I stærkstrøm og svagstrøm,
Irene Danvy og Frederik Ettrup Larsen
Snemænd 2019

1Den er i år skrevet i LaTeX! - Kir2Men jeg har solvognsjinglen liggende på mit skrivebord ;) - Kir
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1.4.15 BIX-rådet

Studierådet for D. Byggeri og Infrastruktur, D. Eksport og Teknologi samt D. Arktisk Teknologi.

Studierådet repræsenterer linjerne Byggeri- og Infrastrutur, Arktisk Teknologi og Eksport & Teknologi.Vi er er i skrivende stund 21 konstituerede medlemmer.
Faglige arrangementerVi har afholdt et BygBesøg i samarbejde med CG Jensen, hvor vi fik lov at besøge to af deres bygge-pladser, en på Kalvebod Brygge og en på Enghave Brygge.
Sociale arrangementerDer er blevet afholdt både påske- og julefrokost for de aktive medlemmer i studierådet og den næstejulefrokost er i støbeformen. Vi har arbejdet sammen med Civil BYG-rådet for at skabe et stærkeresamarbejde på tværs af linjerne ved at arrangere sensommerfesten sammen, samt vores årlige fæl-lesfest. Disse tiltag har været succesfulde ift. til at skabemere kontakt mellem rådene og linjerne. Dennæste BYG-fest er i gang med at blive arrangeret af en blandet gruppe fra BIX og Civil BYG.
Vi har derudover også arbejdet på at skabe bånd mellem de forskellige studielinjer på Ballerup Cam-pus, hvor vi blandt andet har arrangeret rådshygge med PIP-rådet og Maskin Rådet. Dette er noget vivil arbejde videre med i fremtiden.
BIX-rådet har været med til at afvikle sommerhyttetur for Byggeri & Infrastruktur linjen. Det var en storsucces på trods af stort frafald af hyttetursbumser i dagene op til hytteturen. Hytteturen for Eksport& Teknologi kunne desværre ikke afholdes i år.
FremtidenI det kommende år vil vi være mere synlige for de studerende på de linjer vi repræsentere. Vi har tagetde første trin, blandt andet har vi fået lavet råds T-shirts. Derudover vil der blive lavet arrangementermed fokus på Arktisk Teknologi og Eksport & Teknologi i det kommende år, for at kunne inddrage demmere i rådsarbejdet.
På vegne af BIX-rådet,
Simon René Iversen
Formand for BIX-rådet
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1.4.16 BØF rådet

Studierådet for D. Kemi og Bioteknik, D. Kemiteknik og International Business samt D. Fødevaresikkerhed
-kvalitet.
MøderDer har generelt været et godt opmøde til samtlige møder. Der er blevet holdt møder en gang ommåneden gennem hele året. Der har været frafald op mod sommerferien, som endte i to møder hvorvi ikke var stemmeberettiget. Dette endte ud i en ny tilmeldingsmodel, som har vist sig nyttig.
IntrodagDer blev arbejdet mod at rådet skulle være inde over introdagen sommer 2019. Dette blev desværreikke til noget, men der vil arbejdes mod at skulle understørre studiestarten i håb om hvervning afnye medlemmer. Det ønskes at være med på stjerneløb og eventuelt bagefter for at mingle med denystartede.
AftenmodulerSom så mange andre råd i år har aftenmodulerne været oppe at vende hos rådet. De almene holdningift. de linjer vi repræsenterer er at aftenmoduler er en nødvendig løsning til pladsmanglen, men imple-menteringen af disse er ekstremt vigtigt for så vidt frivillige tiltag blandt studerende, stressniveau ogsøvnmønstre for studerende.
Studiestart og hvervning:I forbindelse med studiestarten i sommer, organiserede rådet en brætspilsaften i samarbejde medPFantasy Dôme. Eventet var i sig selv en succes, med stor tilmelding, men fokusset på reklamen forrådet gik desværre tabt i planlægningen.Som forudgående år blev en hyttetur organiseret for de nystartede. Dog blev denne så hurtigt udsolgtat der udelukkende blev solgt til russere. En større hytte ville have være at foretrække hvis et sammen-hold på tværs at årgange ønskes oprettet.Til vinterstarten ’19 er et samarbejde med Maskin indgået ift. en vinterstartshyttetur.
SocialtVores hyggeansvarlige, som blev valgt forig år er desværre gået lidt i sig selv. En julefrokost ønskesorganiseret således at denne vil ligge start februar i håb om at de nystartede vil møde op, høre området, og melde sig ind til det konstutuerende møde.
BØFDet blev vedtaget at ændre navnet fra D. Kemi- og Fødevarerådet til BØF. BØF står for Bioteknik, Øko-nomi og Fødevare. Herigennem er D. Kemi og International Business også med i navnet, idet vi ogsårepræsenterer denne linje.
På vegne af BØF-rådet,
Viktor Barsøe Olsen
Formand 2019
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1.4.17 Diplom Bygningsdesign Studieråd

Studierådet for D. Bygningsdesign.

Endnu et år er kommet og gået, og 2019 har for Diplom Bygningsdesign rådet været år med en del atlave på socialt, fagligt og politisk. Som formand har jeg kæmpet for at forbedre vores råds økonomiskesituation såvel som at forbedre de opbevaringsmuligheder vi har. Vi har derigennem overtaget ansva-ret for opsøgning af studiestartsrelaterede sponsorater fra retningens vektorer. Dette giver os mereøkonomisk sikkerhed, da vi ofte oplevede at det ellers blev glemt. Som led i forbedringen i obevarings-mulighederne har vi nu fået mulighed for at dele opbevaringslokale med Civil Bygningsdesign rådet.Dette er en fordel da rådet ofte ikke havde et sted at opbevare ting der blev købt til arrangementer.
Til det konstituerende møde i oktober 2019 kunne vi byde velkommen til mange nye medlemmer, ogendte med et råd på 28 konstituerende medlemmer. Mange nye studerende fra den nye årgang 2019har meldt sig ind i rådet og det er glædeligt at se at vores rekruttering bliver bedre. Der blev valgt nyformand; Freja Weber Jørgensen og næstformand; Anes Jasarevic. Ligervis blev der valgt ny KABSfor linjen, dette blev Christian Broberg Christensen, som studere Fysik og nanoteknologi, så ham by-der meget velkommen. Christian ønsker at arbejde for en buddy-ordning og samarbejde med CivilBygningsdesign i studiestarten, hvilket vi som råd ser frem til og glæder os til at arbejde med. Storttillykke til alle valgte.
Faglige tiltagDiplom Bygningsdesign rådet har i år kæmpet for mange faglige tiltag. Både fra fotorum, som de stu-derende kan bruge på deres modellere og VR-skærme til software der vil gøre hverdagen og studietnemmere for os. Mange af disse tiltag er ikke kommet helt i mål, men er under vejs. Derudover harvi i rådet også kæmpet for en række kurser vi ønsker at se igen. BK2 ønskes obligatorisk igen. Træ-konstruktioner blev i starten af året pointspærret, og der var en klar holdning i rådet om at vi ønskedeat det stadig skulle være til rådighed for os. Efter samtaler med ISN Byg forblev Trækonstruktionerpointspærret, men der blev åbnet en mulighed for at oprette et specialkursus for 2,5 ECTS for at læredet man så ikke har lært i det andet træ-fag.
Sociale arrangementerDette år har igen været proppet med sociale arrangementer for både rådet såvel som for de studeren-de. Vi startede året ud med en julefrokost for rådet, efterfuldt af endnu en barcrawl for hele studiet.Denne gang var det Freja og Barbara der stod for barcrawl’en og det var godt at se så mange stude-rende på tværs af årgangen møde og lære hinanden af kende. Vi har sluttede året med et stort oghyggeligt event for studierådet hvor der var spisning, bowling og øl til dem der tog videre. Dette varen fantastisk måde at lære både de nye konstituerende i rådet at kende og nogle af de ældre. Tak tilCelina for et fantastisk arrangement.
HvervningSom led at skabe bedre kendskab til studierådet og PF generelt, var vi igen i år ude og besøge denye studerendes kagemøder for at fortælle om rådet. Derudover besøgte vi retningens hyttetur, hvor
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vi arrangerede et oplæg og en konkurrence med fokus på PF’s organer. Vi har i årets løb også styrketrådets ansigt ud ad til, ved at fokuserer på at lave flere opslag på rådets facebook side. Disse opslagomhandler blandt andet studierelevante guides, information om renovering af studiemiljøer og delingaf relevante spørgerskemaer.
Med ønske om et godt 2020.
For dette
Anes Jasarevic & Freja Weber Jørgensen
Rådsformand og næstformand
Diplom Bygningsdesign 2018/2019
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1.4.18 ELITØ rådet

Studierådet for D. Elektroteknologi, D. Elektrisk Energiteknologi, D. Softwareteknologi, D. IT og Økonomi,
D. IT og Elektronik samt D. Sundhedsteknologi.

Generelt:ELITØ har gennemgået en strukturændring af rådet på baggrund af et afholdt visionsseminar. Vedvisionsseminaret var der primært fokus på hvervning og rådsstruktur. Ved mødet efter visionssemina-ret, gennemgik formand og næstformand et resumé af diskussioner og forslag fra summegrupperne,og resultatet blev en opdeling i følgende rådsunderudvalg: Socialudvalg, Fagligudvalg, PR og eksternkommunikation med virksomheder. Der blev lagt op til at resuméet kunne benyttes som inspiration tilformning af underudvalgene. Efterfølgende gennemgik rådet en forventningsafstemning for individu-elle medlemmer og underudvalg. Magnus, Troels og Hans-Kristian blev valgt til ELITØ KABS.
Der blev oprettet et nyt drev for rådet, med en tilknyttet ELITØ mail, fremfor en privat mail. ELITØ harfået T-shirts efter flere års ventetid.
Møder:ELITØ har i år til samtlige møder været beslutningsdygtige. Samtidig er der i forventningsafstemnin-gen skrevet minimumskrav til referater (foruden minimumskrav fra retningslinjer i ”Ny i FR”), samtforventninger til mødeindkaldelser og afholdelse af møder. Der er været udsendt mødeindkaldelsersamt reminders til hvert møde, og generelt været aktiv diskussion af FR bilag. Der er indført “besked”-punkter til hver af de fire underudvalg i dagsordenen. “Rygtet siger, at ELITØ nu skulle være dem derholder de længste møder.” Der har været afholdt ekstraordinært konstituerende møde, og ELITØ endtemed 34 medlemmer.
PR/Hvervning:ELITØ medlemmer har været ude til kagemøder og promoveret studierådet. Der blev desuden lavet enbrugerundersøgelse i Google Forms, som skulle sætte fokus på hvad studierådet kunne gøre for destuderende (primært ikke-medlemmer). Den blev sendt ud på inside og facebook, og med baggrundi denne (på trods af færre svar end forventet), dannede vi punkter til visionsseminaret. Til Trappe-eventet printede vi ELITØ banner. Efter dannelse af PR udvalget, har der været markant mere aktivitetpå vores facebookside, og PR er nu i gang med at lave “Kend dit ELITØmedlem”-opslag med formand,økonomiansvarlig, FR-repræsentanter, ISN repræsentanter, Socialpolitisk- og Fagligudvalgsrepræsen-tanter.
Socialt:Trappe 2019 blev optimeret i forhold til rengøring på baggrund af evaluering fra eventet i 2018. Trappe2019 havde ifølge facebook 473 deltagere og 1900 interesserede. Vi har afholdt intern julefrokost irådet for, at skabe et bedre fællesskab i rådet. Hytteturen i år har desværre været en underskudsfor-retning, på grund af manglende sponsorater. Til gengæld har hytteturen været en succes i forhold tilantallet af deltagere. SSF har igen været en udfordring på flere fronter, men vi har formået at dækkesamtlige vagter, og har derfor ikke fået bøder i 2019.
Fagligt:Der blev i oktober 2018 afholdt et event på Ballerup campus for de nye studerende, hvor vektorernefulgte de nye til Ballerup fra Lyngby campus. Det blev afholdt af KABS og vektorer for 4 af de 6 retnin-ger der hører under ELITØ. Programmet bestod i et LaTeX kursus, et promoverende oplæg fra ELITØ
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medlemmer samt spisning og rundvisning. Der blev afholdt et oplæg på hyttetur 2019 fra IT-minds, ogder var planlagt et oplæg fra Brüel og Kjær, som de desværre ikke havde mandskab til alligevel. Der ar-bejdes dog på en fremtidig samarbejdsaftale. Aftale med IT-minds om react workshop, som desværremåtte aflyses fra IT-minds side.
Økonomi og samarbejdsaftaler:Det er i forbindelse med den tidligere nævnte forventningsafstemningen blevet besluttet alle økono-miske udgifter over 500 kroner, skal tages op som et punkt i rådet, hvor rådet beslutter om pengeneskal bruges til det pågældende formål. I år har økonomiansvarlig i samarbejde med det nyoprettedeunderudvalg ekstern kommunikation haft stor fokus på at rekruttere flere virksomheder. I denne sam-menhæng er udvalget godt i gang med, at finde nye alternativer for virksomhederne, som f.eks. mulig-heden for job-/praktikopslag og nye former for events. Dette har skabt interesse for mange eksternevirksomheder, f.eks. virksomheder som EPICO NextGen og Brüel og Kjær, som udvalget arbejder hårdtfor at danne et samarbejde med i det nye år.
På vegne af ELITØ rådet,
Magnus Koch
Formand 2020
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1.4.19 Maskinrådet

Studierådet for D. Maskinteknik.

Maskinrådet har haft en godt år. Vi har haft nogle gode og konstruktive møder. Der har været planerom forskellige interne arrangementer der ikke er blevet afholdt, dog er alle eksterne arrangementerholdt med stor succes. Antallet af konstituerede medlemmer er steget meget her til sidste konstitue-ringsmøde hvilket er godt. Der er stor tilslutning fra specielt 1. Semester.
På vegne af Maskinrådet,
Aske Andreas Phil
Formand 2020
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1.4.20 PIP-rådet

Studierådet for D. Proces & Innovation samt D. Produktion.

Endnu et år er afsluttet for PIP-rådet, og vi byder velkommen til demange nye studerende i studierådet.Vi ser frem til det kommende år, hvor der blandt andet er fokus på flere arrangementer, på tværs af de2 studieretninger for rådet. Rådet er allerede nu igang med, at finde ud af hvordan vi kan lave et fedtarrangement for de nye studerende, som vil kunne bringe de 2 studieretninger tætter på hinanden.
Fokusaften blev afholdt for første gang, og var en stor succes. Der havde været en stor efterspørgselblandt de studerende, omkring konkretisering af hvad man kunne bruge sit studie til efter DTU. Derfrakommer ideen til Fokusaften. Begge studieretninger repræsentanter til at fortælle omPraktik, Kandidatuddandelse og job efter studiet. Der var mange deltagende studerende for begge studieretninger, ogder var stor begejstring for arrangementet iblandt de studerende. I det kommende forårssemester vilrådet forsøge at gentage succes, hvor vi afholder fokus aften 2.0. Vi glæder os til at kunne præsentereprogrammet for de studerende, og håber på lige så stor opbakning som sidst.
KABS og vektorer holdt igen i år hyttetur for de nye studerende, dette år blev den afholdt i Polarhytten.Det var en hyggelig tur, og den afgående formand var på besøg. Hun beretter om, at hun blev tagetgodt imod på turen, og synes det sjovt at se alle de nye studerende. Her blev der holdt et oplæg omPIP-rådet, hvorefter de studerende havde mulighed for at snakke med formanden. Besøget var en godidé og vil blive gentaget under den kommende vinter-og sommerstart.
PIP-rådet deltog igen i år til Sensommerfesten, hvor vi delte telt med P&K, D. Bygdesign. Her holdevi en meget succesfuld fest, hvor vi smadrede vores salgsrekord i teltet. Tak til KABS og vektorer foropbakningen, uden dem havde festen ikke været lige så god. Derudover skal en stor tak lyde til LinusKnoop for hans arbejde som økonomiansvarlig under festen.
En stor tak skal lyde til alle de frivillige, konstituerede medlemmer og afgående medlemmer for deresarbejde i studierådet.
I løbet af det kommende år vil PiP-rådet have fokus på at nyde hinandens selskab i rådet, tage godt imod de nye studerende og røste de to retninger mere sammen for at styrke sammenholdet på tværs
Med venlige hilsner,
Anders Bagger Lindblom
Formand for PiP-Rådet

46



Organisation 1.4. Studieråd
1.4.21 Transportrådet

Studierådet for D. Mobilitet, Transport & Logistik.

Endnu et godt år er gået i Transportrådet. Vi har fået nye medlemmer, fastholdt gamle traditioner ogikke mindst hygget os i hinandens og foreningens selskab.
I år har vi fået snakket en del om uddannelse og har oprettet en god kontakt med den nye studielederSamuel Brüning Larsen. Med denne kontakt har vi fået informationer om de mange ændringer der harværet for studieretning Mobilitet, Transport og Logistik og om de ændringer der i nærmeste fremtidvil komme på vores uddannelsen. Vi har ligeledes fået pladser i studieretningens retningsudvalg. Meddisse pladser får vi som studieråd informationerne mere direkte fremover, og kan dele demmed voresmedstuderende. Dette er et samarbejde som vi glæder os meget til at fortsætte i det kommende år.Det vil være med til at skabe gennemsigtighed omkring studiet og dets fremtid, samt nemmere oghurtigere svar når vi har spørgsmål eller idéer vi gerne vil dele og have implementeret.
Vi har haft en masse vigtige og produktive diskussioner om blandt andet aftenundervisning og ommuligheden for at holde rådsmøderne på engelsk. Især diskussioner som denne bliver mere og mererelevant, nu hvor der kommer flere og flere internationale studerende med i PF. Som en diplomstu-dielinje er det dog måske ikke lige så relevant, da det ikke er der de internationale er – i hvert faldikke endnu. Det er derfor en rigtig spændende og vigtig diskussion, som sikkert vil komme op igen ifremtiden, hvilket vi glæder os over at have mulighed for at være en del af og som vi vil se frem til.
Vi har fulgt spændt med i KABS’ og vektorernes arbejde i studiestarten, hvor de har gjort det rigtiggodt. Vi har ligeledes valgt en ny KABS for 2020, Signe Tronsen, og vi ser frem til næste års arbejdemed hende og de kommende vektorer.
Socialt har vi også været på banen i Transportrådet. Vi afholdte igen i år en julefrokost for alle årgange-ne af Transportstudierne. Dette var en stor succes hvor alle årgange var repræsenteret. Vi ser alleredefrem til at gentage traditionen næste år.
I transportrådet glæder vi os til at se hvad det næste år vil bringe.
På vegne af Transportrådet
Johanne Winther Sall
Formand 2020
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1.5 Lokaler og lagerlokaler

PFs lokaler

Intet modtaget. Se evt. Emil Kristiansens personlige årsberetning.

Polydytten

I år har Polydytten været til syn, kort efterfulgt af en tur til mekanikeren, grundet kollision. Det er desu-den blevet diskuteret i FR om hvorvidt vi skulle afskaffe Polydytten, for at reducere PFs udgifter. Dettekan ikke umiddelbart lade sig gøre, da bilen er leaset i et par år endnu. PFs bestyrelse har desudendiskuteret brugen af Polydytten, og begrænset udlån af bilen til foreningsfremmende brug. Fraskrivel-seserklæringen til Polydytten er blevet opdateret. Eventuelle parkerings-og fartbøder er ikke dækketaf Polyteknisk Forening, og derfor hæfter den kørselsansvarlige personligt.
- Daniel Nymand Petersen, Polydyt ansvarlig 2019
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Forretningssektoren 2.1. Forretningsrådet
2.1 Forretningsrådet

Forretningsrådet består af fire interne og fire eksternemedlemmer. De samme fire internemedlemmerhar siddet hele 2019: Amalie Avnborg og Sarah Rurup (begge tidligere Forretningsrådsformænd) samtJakobRydhof ogVinhDuyNguyen. Vi har i en periode kun haft tre eksterne forretningsrådsmedlemmer- Christoffer Soltau, Torben Schmidt Ommen og Allan Ahrensberg - men valgte i maj Erik Krogager somdet sidste fjerde medlem.
Forretningsrådet har været brugt rigtig meget i 2019 grundet hele problemstillingen omkring Ingespension: der har været en del energi lagt i at definere sekretariatsstrukturen fremadrettet og senereat finde ud af, hvordan den nye sekretær skulle vælges. Der har været afholdt tre officielle internemøder og to eksterne møder, men arbejdsgangen omkring sekretariatsstrukturen og det at ansætteden nye sekretær affødte mange mailkorrespondancer og en del impromptu uformelle møder. FRR eraltså i 2019 blevet brugt rigtigmeget af Forretningsrådsformanden, og deres arbejde og rådgivning harværet fuldstændigt uvurderligt i at sikre, at vi er godt rustet til at tackle en fremtid uden vores sekretærgennem 22 år.

2.2 Bogholderi og revisor

Vi har i år benyttet os af samme revisor som tidligere - KimHald Schütt fra Optimal Revision. Revisorenbesøger os i juni for at tælle lager op og sidder her ellers i november for at få gjort årsrapporten opi samarbejde med vores bogholder, Marianne Lyngby. Marianne har de sidste mange år været ansatgennem en konsulentordning, der har været forholdsvist dyr. I september 2019 ansatte vi Mariannesom projektansat på 30 timer om ugen - dette betyder, at hun sidder her fysisk mere (to til tre dageom ugen modsat én tidligere) til fordel for både bestyrelsen, S-Huset og studierådene, men det bety-der også, at hun kan have fokus på nogle af de mere økonomisk strukturelle ting, vi kæmper med iforeningen.
Det er blandt andet tanken, at Marianne skal hjælpe i arbejdet henmod at få etableret en ordentlig øko-nomistyring, så vi har større føling med forretningssektoren af foreningen. Samarbejdet med revisorog bogholder har igen i år fungeret rigtig godt, og der er gode forudsætninger for, at vi med Mariannesprojektansættelse kan få rykket på nogle ting.
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Socialsektoren 3.1. PF Eventudvalg
3.1 PF Eventudvalg

PF eventudvalg blev oprettet i efteråret 2019 efter ønske om at adskille de event-mæssige dele fra depolitiske dele af både Socialudvalget og Fagligudvalget. Alle events i PF (med undtagelse af S-Husetsevents) er hermed blevet samlet centralt i Eventudvalget.Udvalget består pt. af 4 medlemmer og en formand som er udpeget af den siddende bestyrelse. Deter denne lille gruppe menneskers opgave at lægge den overordnede plan for events. De står hervedfor at koordinere hvilke events der skal afholdes, hvornår og hvor de skal afholdes, og for at finde ar-bejdsgrupper for de enkelte events. Desuden er posten med at finde koordinatorer til PF Skitur og PFSurfcamp også blevet rykket over til Eventudvalget.Vi håber på, at denne centralisering af events kan gøre, at flere bliver engagerede i at hjælpe til medeventsne, da det nu er muligt kun at stå for et enkelt event uden at skulle siddemed til møder omhand-lende eksempelvis socialpolitik. Desuden vil det også lette arbejdet for den siddende bestyrelse, ogisær formanden for Socialudvalget (nu Socialpolitisk Udvalg), alt efter hvem der udpeges til at væreformand.
Kirstine ’Kir’ Krøyer Rasmussen,
Formand for Eventudvalget

3.2 PF Socialize

PF Socialize har i år afholdt deres Color Run inspireret event, kaldet RegnbueRuten. Det endte med atblive et større event med KABS sommedarrangører, hvor over 120 var deltagende. Heriblandt arrangø-rerne. Der har desværre været en falenende interesse blandt de aktive i PF Socialize, og det er derforblevet besluttet at nedlægge udvalget til fordel for Eventudvalget.
For dette,
Mads Frimann Madsen og Daniel Nymand Petersen
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3.3 KABS

Året 2019 er snart et afsluttet kapitel, men et kapitel fyldt med oplevelser, travlhed og udvikling. Året2019 startede ved at de nyvalgte Koordinatorer af Bachelorstudiestarten (herefter KABS) udarbejdedeet fokuspapir for det kommende år. Fokuspapiret har til formål at ligge grundstenene for det arbejdeKABS vil lave. Fokuspapirets fem hovedpunkter var; Opdatering af Værktøjer, Overlevering, Synlighed,Ekstern Kommunikation og Inklusion.
Under udviklingen af fokuspapiret blev der arbejdet på at lave en/flere international rustur(e), medstuderende fra både Danmark og udlandet. Dette endtemed at der blev lavet én rusturmed en blandingaf både internationale og danske studerende samt en rustur kun for Generel Engineering.
Ligesom forgange år skulle der ansættes vektorer straks efter den endelige godkendelses af KABS.Med ”Synlighed” som en del af fokuspapiret, ville KABS gøre mere ud af hvervningen af de nye vek-torer. Dette skete ved hvervningsvideoer via KABS facebookside, samt studiestartsdanse på beggecampusser. Derudover blev der holdt infomøder på både Ballerup og Lyngby campus, hvor interesse-rede kunne komme og hører om hvervet som vektor, samt havemulighed for at stille spørgsmål eller fåen snak. Der blev i alt ansat 267 vektorer, som senere skulle tage imod de nye studerende i slutningenaf August og efterfølgende tage dem med på rustur.
De nye vektorer gik en tid i mødemed uddannelse, førstehjælp og opkvalificering. Uddannelsen blev af-viklet på to uddannelsesdage på hhv. Ballerup og Lyngby campus. Førstehjælpskurserne blev ligeledesafviklet på begge campusser og havde som sædvanligt specielt fokus på skader der kan forekommepå en rustur. Opkvalificeringen foregik på den årlige OPtur (Opkvalificerings påsketur), hvor KABS ogvektorer tradition tro, havde fleecedragter på der matchede årets tema, ”Er det dyrt?”. Temaet komsom en del af KABS19’s tema ”SafariKABS” som der var bestemt i løbet af den forhåndsgodkendteperiode fra november til februar.
På OPtur var der opkvalificering af vektorerne. Denne opkvalificering bestod bl.a. taleteknikker, PF’svirke og casework af situationer man kan komme ud for på rustur. Derudover var der flere aktiviteterder havde til formål at styrke sammenholdet på de forskellige hold og lære hinanden bedre at kende.

Efter en masse uddannelse og sammenrystning, nærmede sommerferie sig. KABS 19 afholdt op modsommerferien et ædru-arrangement i s-huset for alle vektorer, med brætspil, klubber, grill og enmasse
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hygge. Dette var en kæmpe succes og den store opbakning kom som en glædelig overraskelse forKABS. Mange tak for det, vektor 19. KABS19 håber at dette kan blive til en tradition i de kommendeår! Da sommerferien startede, var der en del KABS der som traditionens tro tog på Roskilde Festi-val i Dream City. Årets tema blev ”Kærlighed”. Det var en succes og rigtig sjovt, en klar anbefaling tilfremtidens KABS at overholde denne tradition.
Sommeren gik og tvær- og retningsholdende holdt forberedelsesture, TDV (Tour de Vektor) og begynd-te at gøre sig klar til de kommende rusture samt introdag.
Som noget nyt fra 2019 er strukturen af rusturene lavet om. Så der blev afholdt tre weekendrusture,hvoraf én var alkoholfri, samt 27 4-dags rusture. Som følge af dette, tog en del KABS allerede afsted tilderes rusture på introdagen. Dette skabte desværre unødvendige problemer efter en ellers god intro-dag. Det betød nemlig, at der var færre KABS på campus til at koordinere vektorer og russere, hvilketer en konsekvens manmå prøve at arbejde sig ud af fremover. KABS 19 vil overlevere deres oplevelserift. dette, til den kommende årgang KABS, hvor der forhåbentligt vil blive fundet løsning.
Da rusturene kom hjem ad 3 omgange, betød det også ændring af den strukturen for den hjemkomst-fest der plejer at være. KABS forsøgte sig desuden med at lave en bonusKABS ordning, hvor KABS frahhv. første og anden tur (i samme hytte) tog med på hinandens ture. KABS oplevede både fordele ogulemper ved dette og det vil fremgå af evalueringen til den kommende årgang.
I 2019 blev der som sagt også afholdt en blandet tur, hvilket gik rigtig godt og der er en klar anbefalingat dette fortsætter.
Der er kommet større fokus på vores hytter de seneste år og 2019 var desværre ikke en undtagelse.I KABS 19 blev der fokuseret ekstra meget på behandling af vores hytter, både ift. Larm, rengøring ogindtryk udadtil. I flere hytter har der været god feedback, men desværre har vi ogsåmistet hytter. Detteer ikke specifikt på grund af rusturene i 2019 men skyldes, gentagne problemer gennem længere tid.Dette er rigtig ærgerligt og der er i KABS lavet en udførlig overlevering, for at bibeholde de hytter vifremadrettet beholder og give KABS 20 anledning til at arbejde videre med at der ikke mistes flere.
Efter rusturene startede de nye studerende deres første semester. Her begyndte vektorerne på deresarbejde med kagemøder. Vektorerne var forinden blevet opkvalificeret i kagemøder, ved casework ogdiskussion om forskellige scenarier. Der har som altid været mange PF-arrangementer i starten, somvektorerne har prøvet at få så mange af de nye studerende som muligt til at deltage i. Der blev udar-bejdet en ”ruskalender” med årets begivenheder, som alle nye studerende fik til deres kagemøde så deogså selv kunne se hvad der skete hen over året. Der er derudover i samarbejdemed AUS, (Afdeling forUddannelse og Studerende) arbejdet videre med studietema som KABS 18 fik stablet på benene. Derer rigtig god feedback på både studietema og opkvalificeringen af kagemøder, hvilket forhåbentligtkan bruges fortsat eller til videre udvikling.
Traditionen tro blev der de efterfølgendemåneder afholdt hytteture for retninger og studieråd. Disse erforløbet godt og med større antal deltagere på flere retninger end de forgange år, hvilket er en positivfremgang.
Da det blev november, begyndte julefrokosterne for rusturene. Dette foregik over to lørdage, hvor efter-festerne foregik i hhv. Etheren og S-huset. Det vil fremover være vigtigt at der kommer større fokus pårengøring og oprydning efter denne slags arrangementer, da det er yderst vigtigt at KABS opretholderen god kontakt tik CAS. Som tidligere år afholdte KABS 19 julearrangement i Verners Kælder i Ballerup.Dette blev gjort i forbindelse med deres eget event ”Game-Night”. Vi serverede æbleskiver til de gladefremmødte og spillede bingo, med præmier i form af små gaver samt point til Verners eget event.
November bar også præg af vinterstarten 2020. Her blev ansat 25 vektorer, fordelt på tre tværhold.Der var tildelt to KABS til hvert hold, som blev valgt tilbage i juni. KABS 19’s vision har hele tiden væretat vinterstarten og sommerstarten skulle behandles ens. Selvom der selvfølgelig er en naturlig forskeli periodernes længder og årstid, gjorde KABS gøre en indsats for at dette skete. Der blev derfor ogsålavet hvervningsvideoer og events ift. hvervning af vektorerne. Ydermere blev der lavet logo og sangm. video til den nye vektorårgang.
Der blev afholdt en OPtur for vinterstarten, hvor der blev syet fleecedragter til vintertemaet ”Kan detfryses?”. Opkvalificeringen skete på sammemåde som for sommeren, dog lidt mere intenst, da vOPtur
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afholdes over en weekend. Det lykkedes og vektorerne (og ikkemindst KABS) var glade og trætte efteren rigtig god tur. Vintervektorerne kommer desuden også til uddannelsesdag og førstehjælp hhv. inovember og januar.

Året 2019 for KABS har båret præg af en ny struktur somblev stemt ind til et visionsseminar tilbage i ef-teråret 2018. Strukturen gik ud på at der den ene uge blev afholdt udvalgsmøde samt et generelt mødeforinden, hvor ting alle skulle være indover blev gennemgået og den anden uge et såkaldt ”Stormøde”.Denne struktur skulle afhjælpe et tidligere problem med lange møder. Vores erfaring i KABS 19 er atdette ikke afhjælper problemet, tværtimod. Der har været flere møder mod midnat hvis ikke længere.Man kan altid blive bedre til at diskutere og holde en bedre mødestruktur, men uden at vide meget omtidligere årganges KABS-møder kan det ikke have været meget anderledes. Anbefalingen fra KABS19’s side er at denne struktur revurderes. Den har til tider virket, men rigtig ofte ikke.
Trods de sene aftener, har det været et fantastisk, sjovt og lærerigt år! Vi vil i KABS 19 gerne takke alleder har bidraget til at gøre årets studiestart så god som mulig. Både PF-bestyrelse, vektorer, bumser,såmænd også russerne samt de eksterne partnere der har været med indover!
Vi håber at studiestarten 2020 bliver mindst lige så god, og vi ser frem til den nye KABS-årgangs viderearbejde med dette.
På vegne af Koordinatorer af Bachelorstudiestarten 2019,
Alexander Torp Jørgensen
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3.4 PF Master Student Coordinators

In 2019, the PFMaster Student Coordinators (MSC) have been focusing on improving theway the teamfunctions and the tools used for the organization of events. In particular, a handover document has be-en created to gather knowledge and experience from previous coordinator teams, and all documentsneeded for the preparation of Introduction Week have been modified and adapted for an easy use.
The Introduction Weeks in January and August have been huge successes, with a high rate of satis-faction among participants. The program now includes a Club Fair with many PF clubs participatingand a scavenger hunt around campus that seemed to be enjoyed by all students regardless of theirnationality. PF MSC also organized cabin trips in February and September. The effort we put into theorganization of the event led to have three full cabin trips in August, with many students on the waitinglist. This shows that PF MSC was able to take over the organization of the cabin trips and to offer agreat experience to new Master students. PF MSC also organized two events during 2019: an Easteregg hunt in the spring and a barbecue in June. There was a moderate amount of participants for bo-th events: in order to have more people to our events, we will improve our communication on socialmedia and on campus.
For the coming year, the coordinator team faces different challenges. First, we need to figure out howto work with the new International Committee. Discussions are needed to make sure we are workingefficiently in collaboration with the committee. Another challenge is the recruitment of volunteers forIntroduction week: in January, there were not enough DTU Electrons (the volunteer corps managed byDTU) for someof our events, and the coordinators had to recruit volunteers on very short notice. Finally,we are considering changing the name and logo of PFMSC in order to convey better our missions andtasks.
- Jenna Iori,
PF Master Student Coordinator for Winter Introduction Week 2019 and Team Leader for PF Master Stu-
dent Coordinators, Introduction Week Summer 2019 and Winter 2020
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3.5 International Committee

Just before the summer holidays of 2019, the Joint Council approved the creation of the InternationalCommittee (IC) as a new committee in PF with the purpose of bettering the student life of internatio-nal students in PF and at DTU in general. On October 2nd, an introductory meeting was held, and onOctober 7th, the International Committee held our first official meeting.As of primo 2020, IC has had 5meetings, most of which have consisted of us trying to find our identity,our target group, and how we want to work. We have also held our first event, which was InternationalKaraoke and was a great success, where we also got many inputs for our future work.We are planning to facilitate a workshop during Introduction Week in January 2020 and will also inJanuary have a meeting with Trent Coelli from the DTU International Office, to discuss possibilities ofworking together.Currently, IC has 12 members, a majority of which are international students, including the Vice Presi-dent of the committee, Nienke van Aaken. The International Committee is also continuously growing,with more people showing interest often and at least one new member having been inducted per me-eting so far.
-Andreas Goll Rossau,
President of the International Committee
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3.6 PF HUMOR

For fjerde år i træk har PF HUMOR afholdt revyen om DTU, af de studerende for de studerende. Revyenblev skrevet og opført af frivillige fra alle dele af DTU. Tovholderne i styregruppen, blev udvalgt af sidsteårs styregruppe og udvalgte derfra, via auditions, år 2019s revyster fordelt på grupperne: bandt, sang,skuespil, teknik, krea og hygge. Da revyen var afviklet i februar blev en ny styregruppe for 2020 udvalgtog det nye revyår kunne starte. I juli måned lå endnu engang revyttetur, hvor manusset til revyen 2020begyndte at tage form. Ligeledes fulgte styregruppens besøg på Ballerup og Lyngby Campus for aterhverve glade studerende. Efter auditions i oktober kunne læseprøverne starte for det nye revyhold inovember måned. Med pause i december er der ellers blevet knoklet på og alle står klar til at levere5 års jubilæums showet. Premieren er onsdag den 26. februar med forestillinger de efterfølgende 3dage. Revyen havde stor fremgang i 2019 og endnu større i 2020, det kan kun blive større. PF HUMORHoved Udvalget for Morskab Og Revy til glæde for alle.
For dette,
Leonora Howarth styregruppemedlem
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3.7 Rusbog og PF app

Rusbogen

Rusbogen har eksisteret som en trykt (mere eller mindre) lille bog med alverdens informationer omdet at være ny studerende på DTU i efterhånden rigtig mange år. Den er typisk blevet opdateret til bådesommer og vinterstarten og er de sidste par år blevet skrevet i InDesign.
Til sommerstarten 2019 blev Rusbogen igen opdateret i InDesign, men mest af alt med informations-ændringer og ikke med større visuelle ændringer. Denne udgave blev, efter aftale med DTU der ellersbetalte for tykkeriet, ikke trykt men derimod kun udgivet som pdf. Dette skete både efter et ønske omat spare penge, men også for at undgå de mange fysiske bøger der ofte bare blev smidt ud eller lå ioverskud hos PF uden nogensinde at blive uddelt.
I stedet blev det besluttet at bruge penge (fra DTU) på at få lavet en app hvor Rusbogen kunne indgåsom en del af så alle altid kan finde informationerne let-tilgængeligt.
Rusbogen kommer fra nu af til at blive skrevet i markdown format der er lettere at importere direktetil app’en. Den kommer dog stadig til at ligge som pdf på vores hjemmeside til de der ikke er til apps.
- Kirstine ’Kir’ Krøyer Rasmussen, Tovholder på Rusbogen og app’en

App’en

Vi startede med at udvikle en app for Polyteknisk Forening, som skulle erstatte Rusbogen. Grundentil dette var bl.a. at mindske printomkostninger og spare CO2, da der ikke skal printes flere Rusbøgersamtidig med dette, gør vi Rusbogen nemmere tilgængelig.
For at få folk til at bruge appen tilføjer vi løbende opdateringer med flere features, den første var enbegivenhedskalender for PF (Facebook events), der er i gang med at blive skaleret til barerne og DTU.Nu er vi i gang med at implementere en mulighed for at uploade nye versioner af rusbogens kapitler,f.eks. ved stavefejl eller store ændringer ved vinter/sommerstart, uden at opdatere appen. Vi er ogsåi gang med at ændre design på appen for at gøre den mere brugervenlig, og en bedre brugeroplevelseved at formindske bug/fejl.
På vegne af app teamet,
Mikkel Rosenfeldt Anderson
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3.8 Fælles Fredagsbar Udvalg (FFU)

Fælles Fredagsbar Udvalget er blevet afholdt 4 gange i løbet af året. Der er forsøgt at arbejde udfra en fælleseventkalender, hvor idéen var at fredagsbarerne kunne koordinere, så alle events ikke låoven i hinanden. Dette er til dels blevet gennemført, dog har S-Huset haft så mange events, at det tiltider var meningsløst at forsøge at koordinere, og at de andre fredagsbarer var nødsaget til at læggederes events samtidig med S-Huset. Der har i år, som fortsættelse på sidste år, været en del snak omøkonomi. Alle fredagsbarer benytter MobilePay, dog har de forskellige satser og betalingsmetoder tilkunderne. Igen i år er det Useriøse Motionsløb blevet afholdt, hvor samtlige fredagsbarer har deltaget.I år var der store problemer med rengøring, da et absolut fåtal af frivillige dukkede op i kun nogleaf barerne, og ingen frivillige i andre barer. Konsekvenserne af dette, vil betyde at CAS for fremtidenkræver betalt rengøring ved dette event. Yderligere detaljer og løsninger skal findes i 2020. Desudener der kommet ny lovgivning omkring brandregler og pladsfordeling, som vil betyde at CAS vil deltagetil møderne fremover.
- Daniel Nymand Pedersen, S-Husformand
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3.9 Klubber

3.9.1 Klubudvalget

Der har i år i klubudvalget været fokus dels på klubbernes lokale og dels på samarbejdet klubberneimellem og med PF. Fokuset på lokaler kommer af at der lige nu sker en del med PFs lokaler som påforskellige måder berør klubberne. Så selv om det i år kun har været få klubber der har været direktepåvirket, har det været et stort emne.
Samarbejdet i klubudvalget kunne køre bedre. De repræsentanter fra klubberne der er til møderne erengagerede, men det er desværre ikke alle klubber der er god kontakt med. Der har i år været afholdtet fælles promoveringsarrangment: En klubaften i S-Huset hvor 10 forskellige klubber stod med hverderes stand og snakkedemed nye studerende. Det var en stor succes og planen er at udvikle det næsteår.
- Emil Kristiansen, Klubudvalgsformand

3.9.2 Afdelingen for Træ og Metal (ATM)

2018 har været et aktivt, til tider turbulent, men godt år for ATM. I bestyrelsen har særligt samarbejdetmed PF (Polyteknisk Forening) og CAS (Campus Service) udgjort en stor del af arbejdet.
Dette har været en til tider langhåret proces, men har i sidste ende ledt til resultater og løbende for-bedringer, som alle parter kan være tilfredse med. Det vender jeg tilbage til senere. ATM har igen i åroplevet fremgang i medlemsantallet – en udvikling vi naturligvis er glade for. I løbet af året er 70 nyemedlemmer blevet optaget, mens ca. 55 har forladt klubben. Dermed er vi steget fra 166 medlemmeri 2017 til 180 medlemmer i 2018, hvoraf størstedelen er aktive studerende. Vi håber, at denne tendensfortsætter i 2019 også.
Som altid har ATM lagt hus til en lang række projekter af større eller mindre karakter. Disse spænderalt fra restaurering og istandsættelse af antikke møbler til computerstyrede interaktive kunstværker.Personligt er jeg særligt begejstret for at se, at der igen i år er blevet bygget Stirlingmotorer i værkste-det.
Studieretningen Produktion og Konstruktion afholder hvert et kursus i Ingeniørarbejde, hvor deltagerneskal bygge motorer, der kører på varmen fra et fyrfadslys. Igen i år så vi, at nogle af de mere ambitiøsegrupper søgte mod ATM for prøve kræfter med opgaven. Denne diversitet i projekter i værkstedet ernoget, vi kan være stolte af.
I 2017modtog ATMkr. 85.000 fra Otto Bruuns Fond samt kr. 15.000 fra Nordea Fonden til indkøb af nyetræmaskiner. Specifikt en multimaskine med bl.a. sav, en afretter- og tykkelseshøvl og en tilhørendespånsuger. Disse blev leveret og monteret i starten af 2018 og har siden været i flittig brug. I forbin-delse med disse maskiner har bestyrelsen afholdt flere kurser i deres brug, og tilslutningen hertil framedlemmerne har været stor. Vi har også haft besøg udefra i forbindelse med et kursus i svejsningog brug af vores TIG-maskine.
I løbet af året har ATM afholdt fire aktivitetsdage. Til hver af disse mødte 20-25 medlemmer op oghjalp med rengøring og vedligehold af klubben. Det har været nogle gode aftener til at møde andremedlemmer og dele nogle pizzaer. Bestyrelsen vil gerne sige tak til alle, der mødte op.
Som sagt har en god del af bestyrelsens arbejde bestået i et løbende samarbejde med PF og CAS.Disse har omhandlet brugen af ATMs lokaler, og især sikkerheden i værkstedet har været i fokus. Somde fleste nok har bemærket, er trælageret blevet bygget en del om og udvidet, der hvor bestyrelsentidligere har haft opbevaringslokale. Dette er sket af hensyn til brandsikkerhed. Ligeledes er en rækkeandre små opdateringer blevet udført på lokalerne og inventar for at øge sikkerheden. Denne proceskommer til at fortsætte i 2019, og vi håber, at alle medlemmer vil hjælpes ad med at sørge for et godtog sikkert arbejdsmiljø i klubben.
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I forbindelsemed en større omlægning af kælderen har noglemåske bemærket, at andre klubber underPF er blevet rykket rundt. Det er naturligvis ærgerligt for de andre klubber, men alt tyder heldigvis på,at ATM får lov at blive i vores nuværende lokaler.
Fra bestyrelsens side håber vi, at vi i 2019 igen kan fokusere mere på interne agendaer, såsom moder-nisering af klubben og vores maskiner og inventar.
Asger Aaen Nedergaard, 19. marts 2019ATM Formand

3.9.3 PF Bitter

PF Bitter blev stiftet d. 27/11-2014. Foreningens formål er at hylde alt hvad der er bittert - om det erFernet Branca og øl, grapefrugt og chokolade eller en hel dag udendørs i regn og slud.
PF Bitter har gennem det forgangne år holdt lav profil, uden de store arrangementer på programmet.Der er dog blevet afholdt et par stykker, som vi vil gennemgå i det efterfølgende. Denne årsberetninger gældende for aktiviteterne i PF Bitter-regi i 2019.
Ordninære bestyrelsesmøder:Bestyrelsesmøder i foreningen er afholdt på følgende datoer: - 16. Januar 2019 - 18. Februar 2019Herefter er den nye bestyrelse for 2019 dannet. - 19. Marts 2019 - 31. Maj 2019 - 17. September 2019 -29. Oktober 2019
Events:Studietur Oslo, 7-9. Marts 2019: En hyggelig og vellykket bittertur og minicruise blev taget med Oslo-færgen. Aftensmad og enkelte drikkervarer blev medbragt torsdag aften, og Oslo og byens seværdig-heder blev besøgt om fredagen, mens der blev serveret bitre lækkerier undervejs. Tilsvarende holdtforeningen en hyggelig aften på hjemturen med generalforforsamling (se næste event).
Generalforsamling 8. Marts 2019: På hjemturen fra Oslo blev der på Oslofærgen afholdt generalfor-samling. Som resultat heraf blev det vedtaget at fortsætte foreningens eksistens, og medlemmerne ibestyrelsen for foreningen i 2019 blev valgt. Posterne er som følger: - Formand: Jens-Theodor - Næst-formand: Themsen - Kasserer: Frederik - Ordinæremedlemmer: Marianne, Mads, Søborg, Bo, Alex Her-efter blev foreningens kontaktinformationer skrevet på et papir, lagt i en tom flaske Fernet og kastetover bord.
Kø-fest 6. April: Foreningen varmed til køfest den 6. April i forbindelsemed åbningen af salg af billettertil DTU’s årsfest. Eventet var en rimelig stor succes, idet foreningen fik mange nye medlemmer oginteressen for foreningen blev også gjort helt tydelig. En ubetinget bitter succes! Bitter crawl 7. Juni:Bitter Crawl/Walking Bitter blev afholdt 7. Juni 2019. Det vurderes, at arrangementet var godt, hvorforforeningen gerne vil gentage det til næste år. PF Bitter til 5’er fredag 25. Oktober: Foreningen havde enminibar til 5’er fredag, hvori der blev solgt bitre lækkerier (læs: Fernet shots).
Disney druk-aften 28. Oktober: Et rigtig godt arrangement, som helt sikker skal afholdes igen - dogikke på samme tidspunkt som rådsuge. Mange ikke-medlemmer mødte op og syntes, at det var fedtat der blev vist Disney-film. Der blev vist Herkules og senere Tarzan. Desværre kom arrangementet lidtsent igang, idet andre havde taget pladsen. Som nævnt ønskes det at afholde arrangementet igen, ogvi melder gerne ud til folk, at man kan være med, hvis man samtidig melder sig ind i PF Bitter.
Fremtidige planer:Studietur til Milano: Foreningen planlægger en studietur til Milano i november, 29/11-2/12. Desværrebliver det kunmed deltagelse af tremedlemmer af bestyrelsen. På studieturen skal bl.a. Fernet Brancabesøges.
Hvervning af nye medlemmer:Foreningen har i året 2019 hvervet mange nye medlemmer, hvorfor det vurderes, at antallet af med-lemmer ikke er nede på et sådant niveau, at hvervning af nye medlemmer er nødvendigt. Det forventesderfor at opretholde lignende aktivitetsniveau som beskrevet for 2019.
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5-års fødselsdag:Klubben har snart 5-års fødselsdag, og det skal naturligvis fejres. Det ønskes at fejre jubilæet medet tårn Fernet som sidste år. Jubilæet er den 27. November, og det fejres enten den 27. Ew eller 28.November.
Som fremtidige arrangementer ønskes det at se på bitre arrangementer. Følgende arrangementer er ikikkerten: - Oslotur 2.0 - Walking Bitter - Chokoladesmagning - Gin og tonic-smagning - Kaffesmagning- Ølsmagning (med bitre øl)
Desuden er en række andre projekter i kikkerten, men da detaljerne ikke endnu er på plads, kan det pånuværende tidspunkt ikke meldes endeligt ud, hvad disse indebærer. Næste medlemsmøde: Næstemedlemsmøde er under planlægning og fastsættelse af dato. Som afslutning på årsberetningen kandet nævnes, at foreningen pr. 29. Oktober 2019 har 40 medlemmer.
Frederik Wrona Holgersen, Kongens Lyngby, 31/10-2019

3.9.4 Polyteknisk Bryghus

Det går hurtigt. Det er nok den bedste måde at beskrive vores status på i PF Bryghus.
Efter en del år med relativ stilstand, så er klubbens aktivitetsniveau vokset en del. Der er kommetflere medlemmer til. Vi er gået fra omkring 4-5 styks i februar, til 25 i juli og nu til 22 i oktober. Voreskontingent løber per semester, så det er at forvente voresmedlemstal falder omkring et semesterskift,og er derfor tilfreds med vores medlemstal stadig holder sig højt. Vi har et mål i klubben om somminimum at være 15, og maksimalt være 30. Klubben kan sagtens løbe rundt med væsentlig mindreend 15 og vi har udfordringer med at give alle mulighed for at brygge, hvis vi rammer over de 30. Viføler derfor ikke et behov for aktivt at få mange flere medlemmer. Vores mål ville være at vi stabilt låpå 30 medlemmer.
Størstedelen af aktiviteterne i klubben er de enkelte medlemmer, der holder en brygdag, enten aleneeller sammen med et par andre fra klubben. Gennemsnitligt brygges der cirka hver tredje dag i voreslokale, og dertil kan lægges at fleremedlemmer bruger lokalet til at lave lektier i, så der hver dag siddernogen i lokalet. Sekundært har klubben haft afholdt offentlige ‘fællesbryg’ hvor alle har været inviterettil at komme og brygge øl. Disse har været populære, og været med til at skaffe os flere medlemmer.Dette semester har vi dog kun holdt et, og er derudover i gang med at gentænke konceptet grundetdalende interesse i det. Ud over dette har vi stået i Vernes og delt øl ud, givet øl til forretningsfolk påvegne af DTU, holdt åbent hus på ‘club tour’ for Masterstuderende, deltaget i ‘club fair’ for Masterstu-derende, haft ølsmagning og det var planen at vi skulle have været med ude til klubaften i S-huset,men dette viste sig umuligt for os. Fremtidsmæssigt har vi planer om at afholde en ekskursion til etprofessionelt mikrobryggeri, afholde en workshop for nogle unge i området og begynde på ‘bryg ogbrætspil’ i stedet for fællesbryg, for at kunne indkludere flere studerende i klubben.
Der er sket en ret stor ting, idet at vi har fået bygget om. Et stort bord i det forreste af vores lokale erblevet fjernet, og to små bordøer er blevet sat op. Det har frigivet meget plads og gjort rummet mereåbent. Derudover er der blevet malet, vi har fået nogle nye maskiner og fået anvendt den plads vi harmere effektivt.

3.9.5 DanSTAR

Ingen beretning modtaget.

3.9.6 PF Esport

MedlemmerVi har i løbet af vores korte periode haft en lav men stabil udvikling i medlemsantallet. Lige nu består
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PF Esport udførelse generelt af arbejde lavet af bestyrelsen, hvilket betyder at forskellen, fra at væremedlem til ikke at væremedlem, ikke har nogen betydning for hvilkemulighederman har for deltagelsei PF Esport drift og event. Dette er også grunden til der ikke er medlemskontingent, da der ikke ernogle fordele ved at være medlem, som er et emne vi har under diskussion og udvikling til samtligebestyrelsesmøder, for at få den bedst passende betydning for de forskellige statuser man kan have iPF Esport.
KommunikationI klubben bruger vi facebook som den primære kommunikationsvej, både til events og interresanteri PF Esport. I vores vedtægter har vi fulgt et minimums for hvordan vi kommunikere events, ved atoprette og gendele eventet inden for hvisse tidsfrister, så der er tilstrækkelig tid for intereserede ieventene til at blive informeret og tilmelde sig. Derudover har vi korrespondenser med IDA om at væremed arrangører til deres Esport relaterede event, samt de ansvarlige for at arrangere PF Lan, hvor viogså fremadrettet kommer til at have et samarbejde.
ØkonomiDa PF Esport er en ny klub, har vi ikke et års regnskab endnu. Derudover er der ingen medlemskontri-gent eller andre indtægter, og heller ingen udgifter.
FremtidenFor fremtiden af PF Esport, skal vi have defineret hvad det betyder at være medlem i PF Esport, samthave medlemmerne til at være en større del af udførslen af de events og generelt fremtiden for PFEsports udvikling. Derudover vil vi have en større udvikling imedlemmer og generelt deltagene i events,ved at have bedre kommunikation omkring hvilke type events vi afholder, og hvornår vi afholder dem.Dette kommer også til at være en del af den udvikling vi vil have omkring PR, for at gøre vores klubmere synlig for mulige studerende der ikke kender til os.
Events13/4-2019 – PF Esport Event #1 – BLAST Pro Series Miami CS:GO event i turneringen BLAST ProSeries. PF Esports første event blev afholdt med en håndfuld deltagere, hvor både medlemmer ogikke- medlemmer var til stede.
11/5-2019 – PF Esport Event #2 – BLAST Pro Series Madrid CS:GO event i turneringen BLAST ProSeries. Andet event fra PF Esport uden nogle deltagende ud over bestyrelsen selv. Dette har vi evaluerettil manglende PR, men også datoen som var placeret lige op til eksamensperioden.
23/6-2019 – PF Esport Event #3 ESL Pro League Season 9 Finale CS:GO finale event i turneringen ESLPro Leauge serien. PF Esports tredje event, afholdt i slutningen af DTU semesterperiode, hvilket vi harevalueret til er baggrund for at PF Esport bestyrelse har været de eneste fremmødte.
8/9-2019–StarLadder BerlinMajor – Finalen! CS:GO finale event i turneringen StarladderMajor. Førsteevent i det nye semester. Nye studerende kom til eventen, som ikke har haft kendskab eller væretassocieret med PF Esport før, hvilket betyder vi har haft tilstrækkelig PR, som er nået ud til en størremålgruppe.
24/9-2019 – PF Klubaften Klubaften afholdt af Polyteknisk Forening og dets klubber. PF Esport havdestor fremmøde ved deres post hele aftenen, med samtaler med nye interresede. Vi delte flyers ud,samt viste Esport på computerskærme, for at vise alle kendskaber hvad det er vi laver. Dette har væretet psotivt event til kendskab af vores nye klub.
29/9-2019 – ESL One New York – Grand Final CS:GO finale Event i ESL One serien. Succeful event medflest fremmødte og nye studerende uden assocation eller kendskab til PF Esport før. Eventet er blevetafholdt efter PF Klubaften og med god PR til de nye studerende, som har betyder positiv fremmøde.

3.9.7 PFantasy Dôme

Det har været et godt år siden sidste indberetning, vi har fået 8 nye medlemmer og er på 27 aktivebetalende medlemmer, med forventning om flere vi endnu ikke har fået årets betaling for. Vi regner
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med i år at sætte fokus på at bibeholde nogle fleremedlemmer da vi har haft en del udskiftning gennemåret.
Vi har holdt vores ugentlige møder hver mandag med 15-25 medlemmer deltagende i gennemsnit. Vihar i det forgangene år brugt 10.120 kr. på indkøb af nye spil og har forsat budget til indkøb af flereefter anmodning fra vores medlemmer.
Vi har forsat ligesom de 2 forrige år store problemer med at vi ikke har et fast lokale vi kan mødesi. Det er utroligt svært at henvise nye medlemmer når vi er ude til events ol. når vi ikke kan angivepræcis hvor vi er en given mandag i fremtiden. Vi udtrykker derfor igen i år et stort ønske om en merepermanent location vi kan angive med større sikkerhed om mandagen.
Vi har deltaget i flere forskellige events for at promoverer klubben, hvilket inkludere arrangementerfor de nye studerende, de nye masters studerende samt kontakt med forskellige vektorer omkringarrangementer de vil sætte op i de kommende perioder. Vi kører derfor forsat en aktiv indsats for atskaffe nye medlemmer, og regner med at kunne tilføje flere medlemmer løbende.

3.9.8 Polyteknisk Football Club

Nedenstående er en aktivitetslog for træninger afhold i PFC. Træningerne der har været afhold, harværet af varighed 2-2½ timer.- Onsdag d. 9 april, Tirsdag d. 15 april, Torsdag d. 30 april, Lørdag d. 11 maj, Fredag d. 31 maj, Fredagd. 14 juni, Onsdag d. 19 juni
Som det fremgår af ovenstående datoer, lå træninger rodet de første par måneder. Dette skyldtevi i klubben manglede struktur i form af faste baner, træningsartikler og vigtigst af alt medlemmer.Desværre var det sidstnævnte – medlemmer, en ting som var svær af hverve, da vi havde en del tur-bulens i opstartsfasen.
Klubbens bestyrelse brugte derfor tid i sommerferien på netop at få nogle af ovenstående ting klaret,og kunne derfor pr. 1 september meddele PF og den studentersociale fond, at en baneleje kontrakt vari hus. Den efterfølgende tid blev derfor brugt på hvervning af nye medlemmer – her specielt nye stu-derende. Træninger begyndte derfor også at blive mere konsistente og ikke mindst af højere kvalitet.- Onsdag d. 25 september, Tirsdag d. 1 oktober, Onsdag d. 16 oktober, Tirsdag d. 22 oktober, Tirsdagd. 29 oktober
Fremadrettet vil træninger ligge tirsdage eller onsdage i tidsvinduet 13-16. Derudover agter PFC atmelde sig ind i DBU turneringen ved udgangen af året. Så vi i det nye år kan starte op på kampe iweekenden.
Hvervning af nye medlemmerPFC har et stort ønske om at hverve så mange medlemmer til klubben, som nu engang kan lade siggøre. Hvervningen af disse nyemedlemmer skal ske hovedsageligt igennem to kanaler. Først og frem-met har vi, og vil fortsætte med, at gøre brug af vektorer fra klassen. Vektorerne har bred kontakt tilandre studerende, i særdeleshed nye studerende, og har nemt ved at sprede budskabet om, at PFC erfodbolklubben på DTU Ballerup. Denne metode har vist sig meget gavnligt, og har givet en forøgelse imedlemmer på <50%. Ydermere bestræber vi os på, at få vektorerne i vores kontaktkreds til at fortællederes vektorkollegaer om, at PFC søger medlemmer, og at alle er meget velkomne til at komme ogspille. Vejen igennem andre vektorer håber vi bliver en stor kilde til øgningen af kommende medlem-mer, da de har en bred kontaktflade til nye såvel som ældre studerende. Dernæst ønsker vi at hvervemedlemmer igennem egen omgangskreds, da mange af vores venner og bekendte er fodboldinteres-serede. Løbende støder man på gamle venner og bekendte, og videreformidlingen af træningstider ogviden om eksistensen af klubben har allerede nu vist sig gavnligt. Dette håber og regner vi også medfremadrettet bliver en kilde til nye medlemmer. Sidst men ikke mindst har vi intentioner om, at få pro-duceret plakater og posters til ophæng omrking på DTU Ballerup. Disse håber vi kan blive hængendeover længere tid, og dermed blive en passiv metode til at tilknytte flere medlemmer.
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3.9.9 PF Foto

Ingen beretning modtaget.

3.9.10 Polyteknisk Keramikklub

Generelt om klubben: Formålet med Polyteknisk Keramikklub er at give medlemmernemulighed for atudfolde sig med keramisk kunsthåndværk på amatørbasis. I klublokalet, der ligger i S-Huset bag vedKælderbaren, har vi alt det nødvendige udstyr som fx drejeskiver, gipsforme, glasurer og ovn. Medlem-merne betaler kun for det ler, de selv bruger, samt et medlemskontingent på 150 kr. pr. semester.
Der er ingen undervisning, men nye medlemmer hjælpes i gang af de mere erfarne. Medlemmerne haradgang til klubben på alle hverdage, hvor de kan låne en nøgle i Kaffestuen eller Kælderbaren. Derholdes klubaften hver tirsdag fra kl. 19. Klubaftenen er det sociale samlingspunkt, hvor medlemmermødes og udveksler erfaringer. Der er altid mindst ét medlem fra bestyrelsen tilstede til klubaftenen.
Status oktober 2018: Der har været åbent hver tirsdag aften til vores klubaften, hvor der har været et va-rierende fremmøde af både nye og gamlemedlemmer. Nye og gamlemedlemmer er blevet opfordret tilat melde sig ind i klubbens Facebook gruppe, som bruges som kommunikation mellem medlemmerog bestyrelsen. Klubben følger DTUs sommerferie og holder som sådan sommerlukket, men takketværet Facebook gruppen har medlemmerne nemt og hurtig kunne finde ud af, om der ikke var et med-lem fra bestyrelsen til stede alligevel, f.eks. for at købe ler. Vi har fået oprettet en Facebook gruppekun til klubbens bestyrelse for at højne kommunikationen mellem de enkelte bestyrelsesmedlemmer.
Vi har holdt demoaften to gange I år, bade i februar og september og, hvor der blevet introduceret tilteknikkerne, af bestyrelsen og andre medlemmer. I forbindelse med det har vi fået hængt nye plakaterop på DTU, som har gjort nye medlemmer opmærksomme på at klubben findes. Desuden har vi fåetsvaret på e-mail henvendelser fra potentielle medlemmer og oplyst dem om hvordan de kan blivemedlemmer i keramikklubben. Vi har udnævnt et bestyrelsesmedlem til at varetaget opsynet medvores klub e-mail konto for at sikre at vi ikke misser vigtige e-mails.
I marts holdt vi også en raku dag, hvor medlemmerne fik lov til at prøve deres kræfter med raku, somer en måde at brænde keramik på. Det var en kold lørdag, så det var godt at kunne varme sig på raku-ovnen.
Derudover har vi fået ryddet op i klubben ved at smide efterladt lerarbejde ud. Vi har efterset voresglasur-kemikalier og blandet et par nye, og i den forbindelse har vi haft stor glade af den sprøjtepistolvi fik købt i 2017. I år har vi så fået indrettet malerhjørnet til at passe bedre til brugen af den nyesprøjtepistol.
Vi har også fået ryddet op i klubbensmøblement i 2018, sådan at der blev ordentlig plads til at installereden nye pladeruller, som vi havde fået et legat til tidligere. Ovnen harmåtte repareres to gange i år, tagetovnens alder i betragtning har det ikke været overraskende. Vi har fået købt nye ovnplader samt rensetnogle af de gamle og de har alle fået et godt lag beskyttelses maling.
Med venlig hilsen
Jens Thomsen, Formand for keramikklubben

3.9.11 Polyteknisk MC Forening

GenereltDette år har været hårdt for PMC, da vi har mistet vores klublokale og på sin vis er konverteret fraen ’skrueklub’ til en ’køreklub’. Men trods dette, har vi haft fint med arrangementer og køreturer. Vihar ydermere fået skabt kontakt til en MC-køreklub fra Ballerup Campus, som dog mest har været foransatte og ganske få studerende. Vi har inviteret hinanden på fælles køreturer og har været godt rundti den danske natur. 2019 har også været året hvor PMC blev 25 år!!
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Arrangementer genereltBestyrelsen har bestræbet sig på at afholde minimum to arrangementer om måneden. Dette har viefterkommet en stor del af sæsonen, dog med lidt mindre aktivitet her sidst på sæsonen. Sæsonenhar både budt på planlagte og spontane køreturer, bakkeåbning, Gokart tur (trods det er på 4 hjul),sommertræf, besøg på Jyllinge brandstation, julefrokost mm. I år skal særligt nævnes at klubben harhaft 25 års jubilæum som PF klub og dette blev fejret på Ballerup Campus med helstegt pattegris,fadøl, tovtrækning, motorkast mm. Vi plejede at have vores klubaftener hver første tirsdag i måneden,hvor klubbens nye og gamle medlemmer, samt interesserede har kunne komme forbi og se klubben,få en rundvisning og en snak. Dette har ikke været muligt i denne sæson, da vi ikke har haft nogetklublokale.
KlubbenVi mistede som tidligere nævnt vores gode gamle klublokale i starten af året. Dette kan mærkes og vimangler et sted at mødes, samt selvfølgelig at skrue på vores motorcykler. Vi håber fortsat på en godidalog med PF, så vi på sigt kan få et lokale til klubben igen, selvom dette nok har lange udsigter.
Hvervning af nye medlemmerVi havde i 2018 stort fokus på at hvervemedlemmer til klubben og lavde forskellige nye tiltag. Desværrehar vi i år ikke rigtig kunne sætte ind på hvervning, da vi ikke rigtig havde en afgørelse på hvilken typeklub vi i fremtiden ville være – en skrueklub eller en køreklub. Vi synes ikke at det var i orden at hvervepå samme baggrund som tidligere, da vi her lagde vægt på at vi var en klub, hvor man kunne kommeog benytte lokale og værktøj for at skrue på sin motorcykel, samt få en masse gode råd og dragenytte af den store erfaring der ligger blandt klubbens ældre medlemmer. Vi har derfor ligget lidt stillepå hverningssiden i 2019. Vi vil dog sørge for at dette vil komme i fokus igen i 2020, hvor vi nu kanhverve medlemmer med den baggrund udelukkende at være en køreklub, på nuværende tidspunkt. Vihar tidligere gået rundt med visitkort med en elastik på, som løbende gennem semesteret er blevetsat på motorcykler holdende på DTU’s områder på Ballerup og Lyngby Campus. Derudover opsættervi plakater med reklame for klubben, så vi gør os synlige rundt omkring på Campus. Det er ønsket fraPMC’s side at deltage i klubdage og til de forskellige events PF afholder for klubberne, som reklametil de studerende.
BestyrelsenBestyrelsen har i 2019 bestået af 6 medlemmer, som har afholdt bestyrelsesmøde en gang om må-neden, for at varetage klubbens interesser og for at planlægge aktiviteter for klubbens medlemmer.Bestyrelsen har fungeret utrolig godt sammen og alle 6 har været gengangere fra 2018 og allemedlem-mer har igen i år været gode til at påtage sig ansvar for de forskellige arrangementer der blev afholdti årets løb. Vi har i bestyrelsen brugt rigtig meget tid i år på at finde ud af hvad vi gør med klublokale,vores ting fra det tidligere klublokale og på forskellige dialoger med PF, CAS, DTU ledelsen på bådeLyngby og Ballerup Campus, for at finde en løsning på et klublokale. Desværre har dette ikke væretmuligt. Vi har nu flyttet vores ting i et depot rum hos Pelican storage (1200kr/måned), indtil vi finderud af hvad vi skal gøre med dem. Vi fortsætter foreløbig som en køreklub, så vi kan tilbyde studerendemed motorcykler, et fællesskab med køreture og vejledning i alt indenfor MC verden.

3.9.12 Polymus

Foreningen bestod ved udgangen af 2018 af 14 bands. I perioden var 3 nye bands kommet til, mens 12bands havde forladt foreningen. Ved generalforsamlingens afholdelse bestod foreningen af 20 bands.
Aktiviteten i foreningen havde været beskeden.
Der er købt udstyr, herunder 2 x subwoofer, 2 x lilletrommestativ (drum snarestand) og 2 x trommestol(drumstool). Derudover er diskantenheden i en af højtalerne i lokale 2 blevet skiftet. Ligesom PeaveyClassic 50 fra lokale 1 har været til reparation.
Polymus deltog i Polymus Bandnight den 6. april 2018. 3 bands spillede, herunder Ind i Maskinen, Zakande the Krakens og Ten Cent.
Derudover har Polymus overholdt PFs krav omat være repræsenteret ved de kvartalsårlige klubmøder.
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3.9.13 Polyteknisk RadioGruppe

I løbet af dette år har klubbens fokus været at få ryddet op og omrokere i klubben, således at mankunne frigøre mere plads til flere lodde stationer og RF stationer. Derudover har man diskuteret hvadklubbens formål er for denne generation af studerende. Konklusionen på dette er at klubben, udoverat skulle servicere med loddestationer oscilloskop, strømforsnyning og en radio station, som enhverelektronik/radio klub kan. Så skal klubben også servicere med de nyeste teknologier og produkter,såsom IOT Enheder, Arduino og Raspberry Pi, 3D printer og de nyeste radio teknoligier på makedet,heraf LoRaWAN, SigFox og NB-IOT.
Der er på nuværende tidspunkt lagt en indsats i at opsætte en LoRaWan gateway, ved brug af open-source metoder, således at alle på DTU kan have gavn af denne teknologi. Men eftersom flytning afPRG viste sig at blive en realitet, ændrede man fokus fra det ovenstående til hvordan og hvorledesman bedst muligt skal varetage medlemmers interesser, før, under og efter flytningen, således at mani fremtiden, har hvad der skal bruge til at kunne servicere PRG’s nuværende og kommendemedlemmer.
På nuværende tidspunkt topper PRGmed 25 betalene medlemmer, men når flytningen er overstået ogPRG er klar til aktivt at søge efter flere medlemmer, så forventer man at medlemstallet, for en sådanforening med en fornyet værksted og vision, kan som minimum fordobbles til 60 medlemmer i løbetaf det første år.
Planen er først og fremmest at færdiggøre flytningen og dernæst realisere klubbens visioner, for atskabe PRG version 2.0 til i hvert fald slut januar måned, således at flere studerende finder PRG inter-essant og tilsutter sig foreningen.

3.9.14 PF Winetasting

PF Wine Tasting, som er en klub under Polyteknisk Forening
Månedlige vinsmagninger som er åbne for alle
Bestyrelse med 4 medlemmer. Og er udelukkende for studerende. Bestyrelsen i 2019 består af:- Formand, Valdemar Bille-Lauridsen- Næstformand, André Luis Radigonda- Kasserer, Anton Wang Strandberg- Sekretær, Victor Roslyng-Jensen- Rasmus Jarbøl
PF Wine Tasting har ca. 15 medlemmer som har betalt for dette semester indtil videre. Derudover harvi ca. 120 medlemmer i vores facebook gruppe, hvor i man kan følge med i vores aktiviteter.
PF Wine Tasting er finansieret af medlemskontingenter på 50 kr. per halvår. Derudover betaler alle forhver vinsmagning man deltager i. Priserne varier men ligger omkring 50 kr. for medlemmer og 70 kr.for ikke- medlemmer. Vi prøver også at få noget støtte så vi kan gøre vinsmagningerne billigere, og fårlidt større økonomisk råderum.
Vi bruger typisk lokalerne på PF-gangen. Men håber på at finde et alternativ.
PF Wine Tasting blev oprette i 2018 af et antal studerende fra General Engineering, og er derfor enEngelsk sproget klub. Det er vigtigt for os at vores klub er åben for internationale studerende.
PF Wine Tasting holder månedlige vinsmagninger som er åbne for alle. Vi har typisk et specifikt emnesom belyser en bestemt del af Ønologien. Vi smager typisk 5-6 vine og spiser hertil lidt let charcuteri.
Vi håber at vi i fremtiden vil kunne erhverve nogle flere aktive medlemmer. Vi har derudover planer omat holde nogle større vinsmagninger i samarbejde med en vinhandel, og håber på at kunne gøre merei stil med dette i fremtiden. Vi håber også at kunne få finde et sted der er lidt hyggeligere, hvor vi kanholde vores vinsmagninger.
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Side 69

I 2016 tog daværende ansvarlige for årsberetningen, Sebastian ’Crazy’ Molbech, sig den frihed at an-tage at ingen nogensinde læser hele årsberetningen igennem fra ende til anden. I denne årsberetningtillod han sig at skrive noget fjollet på side 69 - og denne tradition ville det da være trist at droppe.
Derfor tager jeg mig nu også den frihed, her under november FR mødet, at videreføre traditionen. Påside 69. Ja. Man er vel universitetsstuderende.
Nedenfor ser I et billede af B19 der tager et selfie på OPtur19 #billedception

Og her får I et skønt og dejligt billede af hvert eneste bestyrelsesmedlem - vi behøver ikke altid at væreseriøse selvom vi har hele foreningen på vores skuldre.

(a) Søren (b) Aslan (c) Daniel (d) Marcus

(a) Lau (b) Asta (c) Emil (d) Kir
For at runde side 69 af vil jeg bare sige, at man skal huske ikke at tage sig selv alt for seriøst. Jordbærog hurtige heste.
For this shit,
Motherfucking årsberetning-ansvarlige. Deal with it.
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Socialpolitik sektoren 4.1. Socialpolitisk Udvalg
4.1 Socialpolitisk Udvalg

Året år har været en omvæltning for Socialudvalget. Vi har længe været internt splittede om præcisthvad vores formål var, så i år tog vi beslutningen om at vælge selv hvad vi ville. Det resulterede i, at fra2020 er events og levevilkårspolitik fuldstændig separeret. MEN, vi har dog stadig lavet nogle ting i år,som er værd at nævne:
Af events har vi afholdt en fodboldturnering med relativt stor succes. På eget initiativ blev der afholdtgrillhygge på Ballerup som afslutning på juni 3-ugers, hvilket endte med at være en ret stor succes!Det kan man jo håbe på sker igen, eller om ikke andet noget lignende.Af de helt store events kan vi nævne Useriøst motionsløb, Surfcamp og Skitur, som har deres helt egneafsnit.Ligesom i 2018 afholdte vi Pride i august, hvilket var en stor fornøjelse. I foråret holdt PF SocializeRegnbueRuten, og det må meget gerne gentage sig.
Vi forsøgte i år at diskutere en del om nogle store emner. Vi har snakket meget om stress, som liggerunder den store trivselsparaply, men også om ligestilling i samarbejde med LGBTQ+-gruppen på DTU.Derudover har vi diskuteret lidt løst og fast, når folk nævnte problemstillinger de så rundt omkring påcampus. F.eks. affaldssorteringen i den nyindrettede B358, studenterrepræsentanter i AMU som ikkefik lov til at møde op, men også behovet for et stille/bederum på campus.
Det har været et spændende år, og omvæltningen bliver spændende at følge.
- Asta Thorgersen, Socialpolitisk Koordinator

4.2 Studie- og arbejdsmiljø

4.2.1 Koncern ArbejdsMiljøUdvalg (KAMU)

I KAMU sidder der to studenterrepræsentanter. I 2019 har det været Andreas Møbius/Mette Brock,samt Asta Thorgersen.
De to store diskussioner har i 2019 været, hvorvidt man vil have røgfrit campus eller ej, samt motioni arbejdstiden. KAMU synes at det er en god idé med røgfrit campus, særligt med henblik på sund-heden, men medarbejderne er ikke enige. Kompromisset bliver et øget fokus på bedre rygeskure, oghåndhævelse af den eksisterende politik om, at man ikke ryger i nærheden af bygninger.Ift. motion i arbejdstiden, er der indført forskellige muligheder for dette for de ansatte. Eftersom destuderende ikke er dækket af den samme lovgivning, forsøger man at skabe rammerne for at motio-nen kan foregå på anden vis. Man sørger for den grønne løbesti, udendørs motion, samt masser afmuligheder for sport gennem DTU Sport.
- Asta Thorgersen, Socialpolitisk Koordinator

4.2.2 StudieMiljø Udvalg (SMU)

22. marts - Strategisk campusplan Ballerup, SMH, studerende og stress27. juni - Studiemiljø Ballerup (uformelle læringsmiljøer)30. september - Bæredygtigt campus, B306, Aftenmodul, PF-klubbers synlighed15. november - Studiemiljø ved aftenmodul, sundt og sikkert studiemiljø20. januar - Opfølgning på SMH; Splitter sig nok op i fysiske og psykiske problemer
Studiemiljøudvalget har fulgt op på handlingsplanen, hvor særligt det psykiske studiemiljø spiller mereind end nogensinde før. Dvs. stress og studerende med ensomhed, hvor disse er blevet opprioriteretstærkt i studievejledningen, på trods af begrænsede ressourcer.
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Den strategiske campusplan for Ballerup har også fyldt meget. Personligt har jeg forsøgt at holdefokus på, at der er behov for ordentlige fordybelsespladser, samt at der er et socialt samlingspunkt.Herunder ligger Verners helt forkert puttet ned i den ene ende af Campus. I år var der to studerendesom regnede ud, at hvis man befandt sig i den modsatte ende af Ballerup Campus, ville man skulle gålængere hvis man skulle til Verners Kælder, end hvis man tog bussen 40E til Lyngby Campus og gik iKælderbaren...
Et helt nyt emne er bæredygtige campusser, hvilket lægger sig op af tidsånden, men er særligt relevantmed de mange nybyggerier, der hele tiden foregår på DTU.
Aftenmodulerne har også været diskuteret meget, særligt hvordan man kan bibeholde et levende stu-diemiljø om aftenen. Som vi er blevet enige om, skal det være sundt og sikkert at studere, og vi i PFsynes ikke nødvendigvis det er sundt at tvinges til at blive på campus til kl. 22.
Til slut vælger SMU nok for eftertiden at splitte sig op i to - én til at håndtere det fysiske miljø og én tildet psykiske.
- Asta Thorgersen, Socialpolitisk Koordinator

4.3 PF’s IndstillingsUdvalg (PFIU)

I Indstillingsudvalget er der blevet afholdt de sædvanlige møder i løbet af året. Der ses et øget pres påboliger, særligt tæt på campus, mens det er markant nemmere at få bolig på f.eks. Trørød kollegiet.Derudover er alle møder hemmelige, så der er ikke så meget mere at sige.
- Asta Thorgersen, Socialpolitisk Koordinator
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Uddannelsespolitik sektoren 5.1. Fagligudvalget
5.1 Fagligudvalget

Fagligudvalget har haft møder følgende datoer: 26/03, 23/04, 06/06, 05/09, 05/09, 05/11.
Udover disse har det dog desværre også været nødvendigt at aflyse et par møder grundet manglendefremmøde. Til møderne har der ellers været mellem ca. 10-30 deltagere, dog har alle studieretningerlangt fra været repræsenteret, hvilket er ærgerligt og der bør i fremtiden kigges mere på hvordan delta-gelsen kan styrkes. Noget arbejde er blevet lavet i år, mere om dette kan læses i UPK årsberetningen.
De temaer der har fyldt mest har været ny struktur af udvalget, inklusion i udvalget af diplomer, inklu-sion af ISN, politikpapir om forskellen mellem civil og diplom, faglige events og aftenmodul. Ellers harudvalget diskuteret mange forskellige nye emner hver gang. Der har bla. været : hvordan man bedstbruger hjælpelærermidler, update på biologi for alle retninger, nedskrevet pitch af fagligudvalget, digi-talisering af undervisning, DTU’s strategi, undervisere på de første studieår. Fagligudvalget har ogsåvalgt Magnus Stjernborg Koch til insidefølgegruppen.
Som det første i udvalget blev der holdt forventningsafstemning internt i udvalget. Her blev det bla.besluttet ikke at skrive navne i referater, men nedskrive diskussioner. Der blev også diskuteret hvilkeemner udvalget kunne tænke sig at diskutere i løbet af året.
Til nogle af møderne har der været sluttet af med samlet møde sammen med socialudvalget. Dettehar fx været brugt til at få et bredere bagland til faq om aftenmodul og strategisk campusplan forBallerup. I forbindelse med aftenmodul er der også blevet diskuteret holdning til aftenmodul og derer blevet kigget på besked fra DTU til studerende omkring emnet, for at sikre de vigtigste spørgsmålfra studerende bliver besvaret. Derudover har fagligudvalget også kigget på den besked der bliversendt til ISN som rettesnor for når de igen skal kigge på hvilke kurser der skal ligge i aftenmodulet.Fagligudvalget har også fulgt op på baggrundsforum om aftenmodulet.
Udvalget har også haft valgt en næstformand Johan Emil Levin-Jensen. Han har bla. hjulpet med atfå kigget referater igennem efter det var blevet forsømt at få dem gjort klar til at lægge op.
Efter aftale med AUS har UPK haft problemer bragt op i fagligudvalget med som punkt på ISN for-mandskabsmøder
Det var ogsåmeningen at projektlederen på DTU Learn skulle have været forbi udvalget, men desværrehavde han fået nyt job samme tid med at dette var planlagt.
Et helt møde i efteråret var dedikeret til punkter valgt af ISN. Det var generelt nogle punkter der ledtetil en god diskussion, desværre var der dog meget få ISN repræsentanter tilstede.
- Lau Halkier Wandall, Uddannelsespolitisk Koordinator

5.2 UNI-valg

Universitetsvalget blev igen i år en kæmpe succes hvor PF fik valgt alle vores opstillede. VOKU har haftet godt samarbejdemedDTU’s administration i forbindelse omoprettelse af kandidater i valgsystemet.Systemet var i år blevetændret i forhold til hvordan lister oprettes,men det viste sig at være en fordel davi nu tidligere i processen opdager hvis kandidater er registreret på det forkerte institut. PF opstillede117 kandidater til DTU’s 18 Institutstudienævn samt Akademisk Råd og DTU’s bestyrelse. Alle blev valgtved fredsvalg, da ingen andre end PF opstillede kandidater.
I år er det nye ISN Sundtek for første gang blevet valg gennemunivalget, og ISNBiotek er blevet udvidetfra 3 til 4 pladser til studerende. Men ellers har alt være rimelig som sædvanligt. Vi ser til gengæld fremtil univalget i 2020 hvor der også skal vælges VIP’er til alle organer og TAP’er til DTU’s bestyrelse. Ogvi derfor forventer at det bliver et år hvor at der er mere fokus på det at der er univalg på DTU.
På vegne af Valg- og Konstitueringsudvalget 2019,
Emil Kristiansen
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5.3 ISN Opkvalificering

Arrangementet blev afholdt i samarbejde med DTU Learning Lab d. 25/06. Alle ISN repræsentanter ogsuppleanter var inviteret. Programmet var som følger
• Velkomst ved Lau Wandall fra PF
• Præsentation ved ISN Formand Erik Vilain Thomsen (SundTek)
• Præsentation ved Pernille Rattleff fra LearningLab om vurdering af kvalitet i undervisningen ogkursusbeskrivelser (Didaktiske redskaber)
• Workshop og diskussion v. LearningLab og Lau om hvordan man får sin mening igennem
• Præsentation ved Lau om fagligudvalget og dets rolle i forhold til ISN

Det første oplæg indeholdt udover en velkomst et indblik i hvad ISN’s rolle er i kvalitetsikringen, bådeindenfor DTUmen også at dens ophav er i universitetsloven.Målet var at give repræsentanter et indbliki hvilke andre dele af DTU der også arbejde med kvaliteten af vores uddannelse og hvordan ISN spillerind i dette. Her blev der også gjort opmærksom på at der er lavet en forretningsorden for ISN, hvorman bla. kan se at møderne som udgangspunkt er åbne for alle.
Det næste oplæg havde Erik fået rimelig frie tøjler til at sammensætte med det formål at give især denye repræsentanter en bedre forståelse for hvad de ansatte i ISN tænker om de studerende. Håbet varher at gøre de ansattemindre fremmede for de studerende og gøre vise at de er sammenomat forsøgeat skabe god undervisning. Som afslutning fik de studerende også mulighed til at stille spørgsmål, fxhvad man gør når en underviser viser modstand over for ISN’s forslag.
Alle Lektorer på DTU skal som opstart igennem et kursus i pædagogik, heri får de introduktion til for-skellig didaktisk teori. Formålet med Pernille’s oplæg var at give de studerende en kort introduktion tildet samme stof og begreber for at gøre det nemmere for de studerende at tale ind i de uddannelses-faglige rammer underviserne kender. Håbet er at de hermed kan hjælpe med at uddybe udfordringeridentificeret i kursusevaluering med de termer som underviserne kender. Som opfølgning på dette varder en workshop hvor de studerende fik mulighed for at snakke med hinanden også på tværs af ISNom hvordan de kan bruge dette til nogle af de oplevelser de har siddet med til deres seneste møder.
Til slut gav jeg en præsentation som pendant til starten om hvordan ISN passer ind i PF’s organisa-tion, med fokus på fagligudvalget og hvad de kan bruge det til. Dette kommer som baggrund på etvisionsseminar og at meget få ISNmedlemmer historisk har brugt fagligudvalget. Som afslutningsvisblev sli.do brugt til at ISN repræsentanterne kunne komme med punkter som senere blev taget op pået fagligudvalgsmøde med ISN i fokus. Linket blev også sendt ud på inside til ISN repræsentanternebagefter.
- Lau Halkier Wandall, Uddannelsespolitisk Koordinator
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5.4 DTU’s kollegiale organer

5.4.1 DTUs Bestyrelse

Studenterrepræsentanter i 2019: Mette Bybjerg Brock og Lars Holm
Mette Bybjerg Brock fratræder ved slutningen af 2019 og efterfølges af Lau Halkier Wandall i begyn-delsen af 2020.
I 2019 har bestyrelsen afholdt 4 ordinære møder, heraf 1 seminar. De sædvanlige punkter som budgetog regnskab, arbejdsplan, rammekontrakt, samt opfølgning på enhederne, forskning, undervisning ogmyndighedsbetjening blev gennemgået løbende fordelt over årets 4 møder.
Ved årets første to møder havde vi som studerende især fokus på implementeringen af aftenmoduletog fortsatte diskussionen fra sidste år. Hele bestyrelsen satte fokus på ligestilling og især hvordanmængden af kvinder kunne øges over PhD-niveau, hvilket tog udgangspunkt i en exit-undersøgelse foransatte, samt materiale fra styregruppen for ligestilling. Fokus ønskes vedholdt i det kommende år. Imarts blev der diskuteret tiltag for nedbringelse af DTU’s studiefrafald, hvilket også ønskes fulgt oppå.
Ved årets sidste to møder blev der arbejdet på strategi udover de sædvanlige punkter og i decembervedtaget en ny strategi for DTU for perioden 2020-2025: Teknologi for Mennesker. De tre hovedpunk-ter er: Bæredygtig udvikling og teknologi, Europas bedste ingeniøruddannelse samt digitaliseringensmuligheder.
Derudover prøvede vi som studerende at sætte fokus på udviklingen af undervisningskapaciteten imoderniseringsplanen.
Stillingen som rektor for DTU blev slået op i efteråret og efter screening og interview foretaget af etansættelsesudvalg (Mette deltog somstudenterrepræsentant), blev det besluttet at genansætte rektorAnders O. Bjarklev. Ligeledes blev universitetsdirektør Claus Nielsen kontrakt forlænget.
I løbet af året var først Mette og dernæst Lars på udveksling, hvorfor begge deltog over Skype til hvertsit møde, mens Lars blev fløjet hjem til seminaret i september.
For dette,
Lars Holm og Mette Bybjerg Brock

5.4.2 Akademisk Råd

Studenterrepræsentanterne i Akademisk Råd har deres største indflydelse i rådets arbejde, når derdiskuteres jobopslag for professorer samt i sager hvor rektor søger rådgivning. Året 2019 har somsædvanligt budt på en række jobopslag. Det er vores indtryk at institutterne generelt er meget bedretil at sætte fokus på dokumentation af undervisningskompetencer. Det er resultatet af mange årsarbejde fra studenterrepræsentanterne i Akademisk Råd og vi mener at det er et godt stykke arbejdeder er blevet lagt de sidste par år.
Året har også budt på Temadiskussioner. Vi har snakket om ”Forskningsetik”, ”Biologi sompolytekniskfag” og ”Efteruddanelse”. Temadiskussionen ”Biologi som polyteknisk fag” blev taget op efter ønskefra studenterrepræsentanterne, og vi fik et oplæg om idéerne bag samt en diskussion om hvad destuderende tænker om den process.
Vi har ved rektors faste orienteringspunkter bidragetmed en studenter-vinkel på forskellige sager, hvorvi er blevet taget meget seriøst. Gennem Akademisk Råd har PF endnu et år udbredt de studerendesholdning og indsigt på højt i niveau i DTU’s vigtigste organer.
Tak for et godt år,
Studenterrepræsentanterne: Amalie Avnborg, Lau Halkier Wandall og Benjamin Wrist Lam samt supple-
anterne, Tor Noema Nørgaard og Andreas Ipsen
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5.4.3 Udpegningskomiteen til eksterne bestyrelsesmedlemmer af

DTUs bestyrelse

Denne årsberetning er den første af sin slags, da komiteen er blevet nedsat i det forgangne år. Ud-valget består af seks eksterne medlemmer, en repræsentant for de eksterne medlemmer af DTUsbestyrelse (valgt af bestyrelsen), en repræsentant fra medarbejderne (valgt af akademisk råd) samten studenterrepræsentant (valgt af PFs bestyrelse). Komiteens arbejde består blandt andet i at ned-sætte en søgekomite til at søge nye eksterne medlemmer til DTUs bestyrelse. Derudover at udpegede nye eksterne medlemmer på baggrund af søgekomiteens arbejde.
I det årene 2018-2019 har udpegningskomiteen udpeget Henrik Clausen (daværende Adm. Dir. B&O)som nyt eksternt bestyrelsesmedlem. I det kommende år står udvalget overfor at skulle udpege en nybestyrelsesformand samt udpege/genudpege tre eksterne medlemmer. Som studenterrepræsentanthar vi mulighed for at påvirke sammensætningen af bestyrelsesmedlemmer og komme med inputpå hvilke kvaliteter de kommende bestyrelsesmedlemmer skal have. I det forgangne år er PF blevetlyttet til i forbindelse med arbejdet i Udpegningskomiteen og det ligger et meget spændende år forankomiteen i 2020.
Tak for et godt år,
Benjamin Wrist Lam, Studenterrepræsentant i Udpegningskomiteen for PF

5.4.4 Det Tværgående Uddannelses-udvalg for Civiluddannelserne (CUU)

Ordinære medlemmer: Kirstine Krøyer Rasmussen, Mette Bybjerg Brock og Tor Noema NørgaardSuppleanter: Philip George Hau Sørensen
Der blev afholdt 4 ordinære møder i 2019, samt et fællesmøde med DUU, hvor eneste punkt var høringom DTUs strategi 2020-25.
Det første møde i februar havde to hovedrøftelser: En drøftelse af muligheder og udfordringer ved4-5 brede indgange til bacheloruddannelsen, samt Ingeniørens rolle inden for bæredygtig udvikling.Ved førstnævnte blev der udtrykt stærk bekymring om niveau, når der skal arbejdes med laveste fæl-lesnævner og om den studerende rent faktisk får et indtryk af retningen, når de ikke har kurser indenfordenne.
Ved sidstnævnte blev der diskuteret at verdensmål ikkemå blive en formalitet og tom snak, men at detskal være inkluderet meningsfuldt og have progression. Derudover opfordres der til at verdensmåleneskrives ind i alle projektbeskrivelser for både afsluttende projekter og specialkurser. Konklusionen varnogenlunde det samme da der blev diskuteret bæredygtighed ved årets sidste møde i december.
Studenterrepræsentanterne luftede idéen om et internt Åbent hus på DTU, hvor man som ansat ellerstuderende fik mulighed for at se hvad der skete på de andre institutter. Det blev modtaget positivt oger forhåbentlig noget der arbejdes videre med.
Andet møde i maj omhandlede input til DTUs nye strategi, en stigning i antal sager om snyd og plagiatog at mange blev overraskede over at blive meldt for snyd. Der opfordres til omformning af mådenæreskodekset testes på. Derudover diskuteredes der hvordan de tværgående kurser optimeres oggøres mere relevante.
Tredje møde i oktober indeholdt en kort introduktion til institutionsakkrediteringen i 2020, en gennem-gang a dimittendundersøgelsen, samt en diskussion af implementeringen af aftenmodulet. Særligt isidstnævnte blev der lagt vægt på formulering af spørgsmål i evalueringen, samt at alle parter: stude-rende, undervisere og institutstudienævn skal høres i de kommende evalueringer. Dette emne blev derogså efterfølgende fulgt op på over mail fra studenterrepræsentanternes side.
Sidste møde i december handlede om studentercentreret læring og en indsnævring af hovedbegre-berne som DTU vil kendes for inden for det område. Der blev bemærket at det eret vigtigt punkt atstuderende også selv er ansvarlige for deres læring og for at finde deres egen optimale læringsstil.
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Derudover blev der diskuteret svarprocenter for kursusevalueringer, samt bæredygtighed på uddan-nelserne.
Udvalget har hvert år mulighed for at ønske emner at tage op. Ønsker for 2020 var DTU Learn, genereltom vi har de rigtige systemer og de spiller sammen, opskalering af kurser, aftenmodulet, implemen-tering af DTUs nye strategi, digital eksamen, samt overlap i kursusindhold.
For dette,
Philip George Hau Sørensen, Kirstine Krøyer Rasmussen og Mette Bybjerg Brock

5.4.5 Det Tværgående Uddannelses-udvalg for Diplomuddannelserne (DUU)

Ingen beretning modtaget.
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6.1 Politisk Gruppe

Der har været 10 indvalgte medlemmer i 2019. Til møderne har der dog ofte også været flere med,og heldigvis også "gæster"der havde lyst til at komme tilbage og næsten fast være med til møder-ne. Desværre har det samme ikke været tilfældet for de indvalgte, hvor en del kun har været med tillangt under 1/3 af møderne. Dette har også betydet at flere møder har været aflyst grundet manglendefremmøde.
PG har været brugt som sparing og hjulpet med den indsats PF lavede i forbindelse med folketings-valget i foråret. For mere om de konkrete tiltag henvises til UPK årsberetningen.
Aftenmodulet har også været en fast diskussion og PG var derfor også med til at udforme bilaget derblev sendt til FR om PF’s holdning til aftenmoduler og retning for bestyrelsens arbejde med dem.
I efteråret gik en del tid med forberedelse til politikkonferenc hvor politikpapiret om klima blev be-handlet, dette krævede først diskussion af PF’s holdning og dernæst udformelse af ændringsforslagtil udkastet. Udkastet hjalp PG også med at skrive, mere kan læses under UPU årsberetningen.Denne diskussion affødte også at PG igennem året har arbejdet på deres eget politikpapir om klima,som dog ikke er nået at blive færdigt i dette år.Næste år er tanken at vi skal færdiggøre politikpapiret om klima, samt forsøge at blive bedre til atlave mødeindkaldelser mere end en uge i forvejen. Vi har også erfaret, at det er fordelagtigt at læggePG-møder i ugen op til en DSF bestyrelsesweekend, da det i så fald er nemmere at få inputs.
Der har været nedsat der har stået for PF’s deltagelse i folkemødet for mere om dette henvises til denrespektive årsberetning.
Socialpolitisk Koordinator og Uddannelsespolitisk Koordinator,
Asta Trøjgaard Thorgersen og Lau Halkier Wandall

6.2 Folkemødet på Bornholm

I år var der 20 deltagere fra PF til folkemødet. Arrangørgruppen bestod af Andreas Baltzer Skov, Benja-min Elsholm, Andreas Goll Rossau og Asta Thorgersen. Det var ikke muligt at få lov til at lave et størreevent i teltet ’Engineer the Future’, så sammen med bl.a. DSF aftalte vi at demonstrere med sloganet’Vi har ikke tid til at demonstrere, vi skal studere’. Det skulle være et opråb mod præstationskultur,manglende frivillig engagement grundet de seneste års politiske tiltage (fremdriftsreformen f.eks.),og DTU-specifikt aftenmoduler.
Da vi havde planlagt demoen til lørdag aften, brugte vimeget af den resterende tid på at tage til debatterom uddannelse, særligt klima. I år var det store tema på folkemødet nemlig klima og FNs 17 verdens-mål. Desværre var mange af de større politikere andet steds optaget, fordi det var midt i valgkampen,så der var ikkemange af den slags spændende debatter. Til gengæld blev vores rektor Anders Bjarklevudfordret af Extinction Rebellion og DSF på bl.a. investeringer i sort energi, samt olie/gas centeret. Enmeget spændende debat, som stadig fortsætter internt på universiteterne.
Grundet et helt usandsynligt skybrud lørdag aften, blev vi nødsagedet til at aflyse vores event, og derforblev vores deltagelse på folkemødet desværre ikke så stor som vi havde håbet på. Det er arrangørernesfornemmelse atmange deltager af andre interesser end PF og studenterpolitik, så vi har diskuteret omdet giver mening at vi er færre deltagere, men til gengæld kernepolitikere - dvs. medlemmer af politiskgruppe, bestyrelse, m.fl..

6.3 DTU’s Uddannelses- og Forskningspolitiske Topmøde

Den 2. oktober 2019 blev der afholdt Uddannelses- og Forskningspolitisk Topmøde i Glassalen i Byg-ning 101. Hvisman skulle forklare formåletmed topmødet kort, så ville det være, atman fårman samlet
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alle ordførere inden for det uddannelses- og forskningspolitiske område, så man får placeret DTU pådet politiske landkort.
Dagen startedemed kort velkomst ved Rektor Anders Bjarklev og dernæst en debat blandt ordførerne.Her blev der blandt andet diskuterede den millard afsat til grøn forskning. Det viste sig, at det ikke varen ekstra milliard til forskning, men at den kom fra det øgede BNP (der går en fast procentdel af BNPtil forskning), så det var ikke så spændende som først forventet. Debatten bar i høj grad præg af, atSocialdemokratiet sidder alene på magten, så der var meget heads mod dem - særligt efter det komfrem, at det ikke var en ny millard.
Herefter skulle vi tale om retningen for universitetsuddannelserne i de næste par år. Først kom direk-tøren for Danmarks Evalueringsinstitut (EVA), på talerstolen. Han fremhævede pointer omkring trivsel,karakterskalaen samt optagelsessystemet på universiteterne, og at karakterer ikke er den mest uret-færdige måde at måle på.
Herefter var foreningsformand Søren Kuhberg på, som er mig, der skriver denne beretning. Jeg star-tede med at lægge vægt på, at jeg ikke selv kunne blive siddende mere end et år som formand, hvilketselvfølgelig gav en stor udskiftning. Så lagde jeg op til, at der er vigtigere poster, som har endnu størreudskiftning, nemlig uddannelses- og forskningsministeren. Jeg brugte dette til at tale om de projek-ter, som ikke er blevet til noget under de diverse uddannelses- og forskningsministre. Jeg nævnte deprojekter, da jeg gerne ville lægge op til, at trivsel blandt studerende ikke bliver til et politisk projekt.Det var vigtigt for mig, at det ikke (udelukkende) blev til en pegen-fingre-af-politikerne-tale, så jeg lagdeogså vægt på, at vi som studerende har ansvar for hinanden samt at universitetet også har et ansvar.Når det så er sagt, så er politikernes rolle markant, og de har taget mange skridt de seneste år i denforkerte retning. Et af disse skridt har været reformerne af uddannelsessektoren. Reformerne er blevetindført hurtigt i stedet for i den rigtige hastighed, og de har ændret på for meget. I den sammenhænghavde jeg fundet en rapport, som netop sagde, at “implementering og politisk impact ikke altid gårhånd i hånd”, og at “den [reformen] skal helst kunne præsenteres som noget nyt, alle ikke har hørt iforvejen – ellers er det jo ikke en reform”. Talen blev sluttet af med, at vi skal tænke studerende somhele mennesker: Studerende er mere end mennesker, der studerer. Jeg har vedhæftet talen herefter.For mine brugte slides kan I skrive på kuhberg@pf.dk.
Jeg var selv meget stolt over talen, og den overskyggede i den efterfølgende paneldebat blandt politi-kerne også debatoplægget fra EVA, hvilket næsten var ærgerligt.
I den sidste del af begivenheden var der en debat blandt forhenværende forskningsdekan (nuværendedekan på KU Science) Katrine Krogh Andersen, direktør for Concito Christian Ibsen og adm. direktørfor NIRAS Carsten Toft Boesen om hvorvidt forskningen kan redde klimaet, og om hvordan og hvorvidtman fra politisk side kan og skal prioritere i forskningsmidlerne.
Dagen blev afrundet med en tale fra Ane Halsboe-Jørgensen, som er den nuværende uddannelses- ogforskningsminister, og så sluttede rektor Anders Bjarklev dagen af.

6.3.1 PFs tale til Uddannelses- og forskningspolitisk topmøde

Kære Politikere, Ansatte og Studerende, Kære Gæster
Jeg var meget beæret over at blive spurgt, om jeg ville sige nogle ord omkring fremtidens universitets-uddannelser. Jeg vil starte med at fortælle om hvem jeg er, og hvorfor det er mig, som står her.
Mit navn er Søren Kuhberg, jeg startede påDTU i 2016 på uddannelsen Fysik ogNanoteknologi. Jeg harsiden februar været del af PF’s bestyrelse. Vi står for den daglige ledelse af studenterorganisationen.Jeg er også foreningens formand. Det betyder, at det f.eks. er mig, som holder årsfesttalen, og jeg eri det hele taget de studerendes talerør.
PF Bestyrelsen består af DTU-studerende, som har arbejdet mod at besidde posten. Jeg vidste rettidligt, at jeg gerne ville, og lige siden har jeg arbejdet mod det. Vi sidder kun et år af gangen, og detkan godt medvirke nogle kommentarer. Det er blandt andet:”I sidder jo så kort tid, at det er svært rigtigt at få projekter i gang”
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”Man lærer jer knap at kende, så er der nye på vej ind af døren””Kan du ikke blive siddende et år til?”Og det ønsker jeg sådan set ikke, for det tager rigtig meget af min tid, og så har jeg et studie, somnæsten er på stilstand undervejs. Vi må dog ikke glemme, at der er vigtigere poster, som har endnustørre udskiftning!
I kan sikkert huske ham her. Esben Lunde. Uddannelses- og forskningsminister 2016.
Han blev stærkt efterfulgt af hende her. Ulla Tørnæs.
Søren Pind
Tommy Ahlers
Og så Ane Halsbøe-Jørgensen, som vi har nu. Så hvis vi ser på det fra 2016 og til nu, så står den pt.:
5 – 4 til uddannelses- og forskningsminister, men jeg er sikker på, at vi godt kan indhente dem.
Hver uddannelses- og forskningminister har haft sit eget politiske projekt. Da jeg startede i uddannel-sespolitik, talte vi rigtig meget om filosofikum. Hvordan skulle det passes ind i vores uddannelser?Hvordan skulle det overhovedet lade sig gøre?
Så kom Tommy, og det gjorde med ideen om teknologikum. Han havde også andre ideer som et nytkaraktersystem med 12+ som karakter, et nationalt talentprogram, bachelorløftet og så en pulje tilfastholdelse. Vi hørte dog ikke så meget mere omkring filosofikummet siden sommeren 2018.
Med Ane har vi ikke hørt så meget om teknologikum (jeg tror ikke, at det rigtig kom op at køre). Vi talerstadig om karakterer, men 12+ har vi fået at vide er ude. Det nationale talentprogram er ude. Bachel-orløftet blev gennemført under Ahlers, og puljen til fastholdelse af internationale findes stadigvæk.Til gengæld kommer er der allerede kommet en stor udmelding fra Ane.
Hun vil gerne have fokus på trivsel. Og det synes jeg også er vildt vigtigt.
Det er så vigtigt, at jeg har givet det sin egen overskrift.
Stress på universiteterne bliver undersøgt i studiemiljøundersøgelserne. I år inde på KU har de lavetundersøgelsen, og den peger på, at 69 % oplever fysiske stresssymptomer op til eksaminer, 48 % op-lever stresssymptomer i hverdagen, og det har den konsekvens, at 56 % har trukket sig fra socialeaktiviteter på grund af stress.De studerende bliver også spurgt, hvorfor de føler sig stressede. De peger på eksamenssituationer,usikkerhed omkring faglige forventninger, at de selv forventer at lave toppræstationer, og at man skalsørge for at få de rette erfaringer og kvalifikationer på CV’et.DTU kan heller ikke se sig fri for stress. I 2018 havde 44 % stresssymptomer i hverdagen, og i undersø-gelsen står der direkte, at ”[. . . ] en del giver udtryk for, at stresssymptomer er noget, der uundgåeligthører med til livet som studerende.”
Lad os se på den anden side af medaljen. I 2012 kom den her artikel fra Jyllands-Posten, som påpeger,at unge og ældre føler sig mest lykkelige.
I 2019 ser det sådan her ud. Den her artikel kom ud i forgårs, og nu er det kun de gamle, som er delykkelige.
Når vi dykker ned i undersøgelsen, kan vi se, at den ældre generation scorer top, og så går det ellersbare ned jo yngre vi kommer.
Stress og trivsel hænger unægtelig sammen. Som jeg nævnte, har 56 % trukket sig fra sociale aktivite-ter. I artiklen fra Jyllands-Posten står der følgende omkring, hvordan man bliver mere lykkelig: ”Lykkenkan måske godt købes for penge, men der skal enorme lønstigninger til for at rykke den almindeligedansker op på lykkebarometeret. Derimod kan jævnlig kontakt med familie og venner rykke os helt tiltoppen.”Fra studiemiljøundersøgelse ved vi, at studerende mener, at det vigtigste for et godt studiemiljø kom-mer fra et fravær af ensomhed.
Så lad os opsummere:Unge er ikke længere blandt de lykkeligste i landet
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Stress får studerende til at trække sig ind i sig selvSociale aktiviteter (kontakt med familie og venner) gør os mere lykkeligeStuderende stresses af dem selv, usikkerheder og stort eksternt pres
Der er et problem, og vi er havnet en nedadgående spiral, og der er ikke rigtig udsigter til, at det skulleblive bedre. Hvem har skylden? Hvem peger pilen på?Den peger på os som studerende. Der er et tabu omkring stress, og vi er rigtigt dårlige til at tale omdet. Det skal vi som studerende og som studenterorganisationer være med til at italesætte.Universiteterne har et ansvar. Der er nogle usikkerheder, som vi skal være sammen på universiteterneom at få italesat og fikset.
Men pilen peger også på jer som politikere. Der er et stort eksternt pres på studerende, og det er jer,som sætter rammerne for vores uddannelser. Jeg har prøvet at tage tre emner, hvor jeg mener, at Isom politikere kan spille ind.
Det første er reformer. Jeg fandt denne artikel fra Caroline Howard Grøn om at lave reformer, der virker.Hende tip nr. 5 er, at vi skal tage små skridt. Det er nemmest for dem, som reformer omhandler, ogdem, som skal implementere den. Det føler jeg ikke, er det, som er sket i fortiden. Ikke med fremdrifts-reformen. Ikke med uddannelsesloftet. Caroline forklarer også hvorfor. Først siger hun noget om, atden bedste reform bliver indført i små bidder, og så siger hun:”Det lyder jo alt sammen meget godt, men problemet er, at implementering og politisk impact ikkealtid går hånd i hånd. En reform skal helst være stor, den skal helst lave meget om, den skal gøre tingmeget bedre, og den skal helst kunne præsenteres som noget nyt, alle ikke har hørt i forvejen – ellerser det jo ikke en reform.”Jeg ved ikke, om vi er færdigemed at lave reformer. Hvis vi ikke er, så synes jeg, at vi skal væremodige,når vi laver dem. Vi skal også have tiltro til reformen og indføre den lidt ad gangen. Der skal være tiltrotil, at reformen rent faktisk kan indføres også på længere sigt.Den modigste reform er den, som tager små skridt.
Det andet er, at trivsel ikke må blive en enkeltes politiske projekt. Det skal være vores alles projekt, ogdet skal det også være ud i fremtiden.
Den sidste er, at vi skal tænke på studerende somkomplettemennesker. Nu er det lidt karikeret opstillether, men der er stadig noget rigtigt over det. Mange ser som, at studerende skal bare bruge deres tidpå at studere og sove, og så vælger de selv at bruge tid på det sociale. Virkeligheden er langt merekompleks, og der er forventninger til studerende. Vi skal væk fra den her forestilling omen studerendesliv og over til den her. Og så skal vi undgå det, som står inde i midten.
Mange tak for opmærksomheden.
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6.4 Danske Studerendes Fællesråd

6.4.1 DSFs Bestyrelse (tidl. Landsforum)

DSFs bestyrelse er øverste organ i DSFmedundtagelse af Politikkonferencen. Her sidder repræsentan-ter fra de forskellige Medlemsorganisationer sammen med 3 menige medlemmer og Forretningsud-valget. Her tages strategiske beslutninger om DSFs arbejde, der gives inputs og ønsker til Forretnings-udvalgets ledelse, tages punkter op som Medlemsorganisationerne ønsker, og udveksles erfaringerog idéer på tværs af studenterorganisationer.
I 2019 har DSF haft mange sejre, herunder at Uddannelsesloftet og 2% besparelserne endelig er fjer-net! Disse sejre og mange andre står naturligvis på skuldrene af mange års arbejde med problem-stillingerne, men har absolut også været fokusområder i år, især i forbindelse med folketingsvalget,den efterfølgende regeringsdannelse og vedtagelsen af finansloven. 2019 var også året, hvor DSF forførste gang vedtog politik på klimaområdet, startede en radiokanal, fik et nyt medlem - De Studeren-des Råd ved Rytmisk Musikkonservatorium, var medudgivere på en undersøgelse af studerende medfunktionsnedsættelsers vilkår, ogmeget, megetmere. Dette arbejde er lavet af Forretningsudvalget ogSekretariatet sammen med DSFs Bestyrelse, repræsentanterne i DSFs udvalg samt de lokale studen-terorganisationer. Mange af disse ting enten starter eller slutter med en drøftelse til et møde i DSFsBestyrelse, af hvilke, der primo 2019 har været 6 heldagsmøder og 2 weekendmøder i indeværendeperiode.
I foråret var DSFs bestyrelse på studietur til Irland fra 4. til 7. Marts. Her besøgte vi de Irske og Nordir-ske nationale studenterorganisationer - USI og NUS-USI - og fik et indblik i deres organiseringsform,måder at arbejde på og problemstillinger. Især handlede turen om deres arbejde med samtykke ogmed deres kampagne for at få indført fri abort i Irland. Der var dog også den konstante skygge, at dealle går og er bange for, hvordan Brexit vil påvirke deres lande og deres arbejde. Disse bekymringerer naturligvis sat på spidsen på den irske ø, hvor grænsen mellem Irland og Nordirland jo har værettemmelig omstridt, og man frygter, at Brexit vil genstarte de stridigheder.Det var en meget inspirerende tur, der både informerede og styrkede hele bestyrelsens arbejde restenaf året. Samtidig var der også erfaringer og idéer, man kunne tage med hjem til sin lokale studenter-organisation, i mit tilfælde PF.
DSFs Bestyrelse har også været et vigtigt rum til sparring, hvis vi for eksempel i PF havde noget, vihavde brug for at vide, hvordan andre studenterorganisationer håndterer. Samtidig er det også denprimære måde, vi har kontakt med vores søsterorganisationer på de andre universiteter og vores pa-raplyorganisations daglige ledelse. De relationer, jeg har opbygget igennem mit arbejde her, har førtmange andre projekter og idéer med sig.I indeværende periode, er der ét bestyrelsesmøde tilbage, som afholdes d. 26. Januar 2020 på SDU.
Herunder følger opsummeringer af bestyrelsesmøderne i løbet af 2019, delvist kopieret fra PF Besty-relsesreferater. Dette er naturligvis meget forkortet og udvalgt, da møderne typisk varer hele dagen.På alle møder bliver der også kørt en runde ‘Nyt Fra’ hvor alle medlemsorganisationer og Forretnings-udvalgsmedlemmer kan fortælle om, hvad der rør sig i deres organisationer og ansvarsområder fortiden - det meste af dette er udeladt. Eventuelle spørgsmål kan henvendes til rossau@pf.dk
- Andreas Goll Rossau, Næstformand og hovedansvarlig for landspolitik samt medlem af DSFs Besty-
relse

• Bestyrelsesweekend 22.-24. Februar - Afholdt i en spejderhytte på Sjælland
Dette møde var det noget af tiden Lau, der repræsenterede PF, da jeg selv spillede forestillinger i
PF Revyen samtidig.

– Introduktion til hvad det vil sige at sidde i DSFs bestyrelse, samt generel information omDSF
– Det blev vedtaget, at emnet for forårets politikpapir skulle være Dimittender, Studiejobs ogPraktik, og der blev taget nogle indledende diskussioner af emnet. Det blev også snakketom, at det forberedende politikemne muligvis skulle være Klima og Bæredygtighed.
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– Der blev lavet små ændringer i samt vedtaget kommissorier for:

* DSFs Bestyrelse
* Internationalt Udvalg
* Uddannelsespolitisk Udvalg
* Levevilkårspolitisk Udvalg
* Organisatorisk Udvalg

– Introduktion til DSFs økonomi, herunder regnskab for 2018 samt budget for 2019.
– Gennemgang af DSFs strategi og Arbejsplanen for 2020, samt vedtagelse af årshjul forDSFs Bestyrelse
– Temadrøftelse om klima
– Diskussion omkring DSFs insats til Folketingsvalget

• Bestyrelsesmøde 24. Marts - Afholdt på RUC

– Workshop om sexchikaneDer blev arbejdet med både erfaringsudveksling ifht. hvad man allerede gør forskellige ste-der, men også, hvilke nye idéer, vi kunne komme med.
– Evaluering af studieturVi evaluerede studieturen til Irland. Der var generel enighed om, at det havde været en godog brugbar tur (den informerede også punktet før). Det blev også pointeret, at det gavmegetbedre samarbejde i Bestyrelsen. Der var snak om, hvorvidt vi skulle planlægge at holde flereture. Evt. kunne man også tage på tur i Danmark - til hinanden. Studieturen gik over budget.
– Forhandslingsspillet, der var blevet udviklet til forårets Politikkonference, blev præsenteretog diskuteret.
– Der blev brainstormet og snakket om folketingsvalg og indsasten i forbindelse med dette.Der var snak om, at Elev og Studenterbevægelsen (ESB) og DSF har en idé om, at der skalvære forskellige temaer på forskellige tidspunkter i valgdebatten. Så man sætter fokus pånoget bestemt hver uge.
– Der blev håndteret en lukket personsag

• Bestyrelsesmøde 18. Maj - Afholdt på Københavns Universitet

– Der blev snakket om firmaet Blackstone, der er et amerikansk firma, der opkøber storemængder studieboliger i Danmark, tilsyneladende med mål om monopol.
– Efterårets Politikkonference

* Blev flyttet til 15.-17. November og der blev diskuteret forskellige logistiske forhold.
* Klima blev vedtaget som emnet for poltikpapiret.
* Det blev besluttet at lave en politikbeslutning på forskningspolitikområdet, da dettepolitikpapir snart udløber, samt at undersøge, om det er hensigtsmæssigt at lave enpolitikbeslutning omkring internationale studerende.

– DSFs årsrapport 2018 blev gennemgået og godkendt
– Evaluering af forårets Politikkonference

* Processen omkring skrivningen af papiret havde været meget presset og fungeret dår-ligt, det blev diskuteret, hvordan dette kunne undgås fremover.
* Forhandlingsspillet var rigtig godt, men der er simpelthen ikke tid til det på PK.
* Der bliver kigget på fremover at lave en indledende forventningsafstemning for Forret-ningsudvalget, Delegationslederne og DSF Bestyrelsen.
* Der bliver kigget på at få lavet en guide til at skrive ændringsforslag til politikpapirer.
* Det bliver undersøgt, om vi kan have åbningsdebatten tilbage igen - måske i en andenform. Det udvidede delegationsledermøde, der blev prøvet i stedet denne gang, var ihvert fald ikke en god idé.
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– Der blev vedtaget en opstillingsprocess for kandidater til DSFs Forretningsudvalg 2020.Hvor der vil blive møder mellem dem, der overvejder at opstille, faciliteret af en eksternfacilitator - muligvis en, der selv tidligere har siddet i Forretningsudvalget. Som noget nyt erder ikke tavshedspligt på andet end ting, der kan identificere andre kandidater.

• Bestyrelsesmøde 23. Juni - Afholdt på CBS

– Folketingsvalget var overstået og der blev snakket om den nye parlamentariske situation,diskuteret nye muligheder og/eller bekymringer under ny regering, samt snakket om rygterom, hvem der ville blive Uddannelses- og Forskningsminister.
– Studentervelfærdsråd:

* Der blev diskuteret et forslag til en evt. ny minister om et studentervefærdsråd. Detteforslag stammer oprindeligt fra PF.
* Det skulle være en ting, universiteterne skal have, ligesom Akademisk Råd etc. somskulle arbejde strategisk med studentervelfærd og kunne give anbefalinger og indstillepunkter til universitetsbestyrelsen, Akademisk Råd og andre relevante organer.
* Den politiske situation skal lige stabiliseres, før vi ved, hvordan der arbejdes videremeddet.

– Folketingsvalg Evaluering
* Der blev evalueret på DSFs arbejde i forbindelse med Folketingsvalget.
* Det lykkedes DSF at være meget synlige i debatten og påvirke, hvilke emner, der præ-gede valgkampen en hel del.
* Der er genereltmeget negative holdninger omkring demonstrationen, somhavdemegetlavt fremmøde. Folk synes, man skulle have kigget sig selv i øjnene, når det kom til atvære under eksamensperioden og aflyst det.

– Klima
* Der var en snak om klima, både ift. hvordan DSF skal arbejde med det generelt og ift.politikpapiret, der kommer til efteråret.
* Det blev vedtaget, at DSF officielt er medlem af Students Organising for Sustainability(SOS).
* Organisatorisk Udvalg kommer til at kigge på nogle retningslinjer eller noget i den stil,som skal handle om DSFs interne arbejde med klima. Dette blev besluttet ikke hører tili politikpapiret.

– IndflydelsesstrategiDer blev diskuteret, hvordan DSF opnår indflydelse, hvilkemetoderman bruger og bør brugeog hvem man bør samarbejde med.
• Bestyrelsesweekend 9.-11. August - Afholdt i en spejderhytte på Sjælland

– DSFs budget blev revideret
– StrategievalueringDer blev givet en gennemgang af hvordan forskellige strategipunkter havde udmøntet sig iårets arbejde indtil videre af Forretningsudvalget. Dette bliv diskuteret, og der blev snakketom, at man nok næste gang skal lave strategien i et andet format, så den er nemmere atbruge i det daglige arbejde.
– Jeg tog en kritik op af et Facebook opslag omkring klimapolitik fra DSF, som vi (PF) havdeværet utilfredse med. Generelt blev kritikken taget vel imod.
– Evaluering af arbejdsplanenDet meste af punktet var primært en lang ‘state of the union’ om DSFs arbejde. Derudoverblev der diskuteret en smule, hvad der skulle fokuseres på fremover.
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– EfterårsaktiviteterOpdatering på og planlægning af politiske efterårsaktiviteter lokalt og nationalt.Der var stor enighed om, at der skal arbejdes med trivsel i efteråret.
– Tidligere har der været udgivet en folder med gode råd omkring første studiebolig som etsamarbejde mellem DSF og Lejernes Landsorganisation. Det blev besluttet at genudgivedenne folder, nu også i en engelsk udgave.
– Politikprocesplan og forberedende politikemne

* Forberedende politikemne til PK i efteråret bliver optag, som dermed er emnet til PKforår 2020
* Trivsel bliver forberedende politikemne til PK forår 2020 og dermed emnet til PK efterår2020.
* Organisatorisk Udvalg udarbejder et forslag til vedtægtsændringer omkring varighed afpapirer og poltikbehandling.
* Basalt set gik diskussionen på, at vi er nødt til at lave om i den måde, hvorpå vi laverpolitik, da der er for mange papirer ift. PK frekvens og 4-årig varighed.

– Kursuskatalog og udviklingsdageDer blev blandt andet snakket om, at man kunne have FU/Sekretariatet involveret lidt i over-levering/opstart af nye lokale FU/bestyrelser. Både for at give bevægelsen somhelhedmerecohesion - så folk ved hvem hinanden er etc. - men også for at give noget overlevering iftlandspolitik og et ekstra perspektiv på ‘how-to bestyrelse/FU’
– SU-Orientering

* Handlede om det SU-udvalg, der er nedsat af sidste regering.
* Det virker til, at SU-udvalget fortsætter deres arbejde og vil komme med anbefalingeromkring ændring af SU-systemet
* DSF har en masse debatindlæg i støbeskeen. De vil gerne snakke om SU og mobilitetog også koble det til boliger. Der er en overvejelse i gang i FU om, hvor hårdt man kangå til formanden for udvalget, Torben Andersen (V), da man helst ikke vil fremstå somkun ‘skingre og negative’.
* Da der er lagt op til at fjerne loftet på internationale studerende, vil der nok ske nogetomkring SU til internationale. Socialdemokratiet laver en masse fokus lige nu på inter-nationale studerende, der har meget gæld som ikke bliver tilbagebetalt - der er snak ombedre inddrivelse og/el begrænsning af mulighed for at låne.
* Pr. 2020 vil SU reformens afdæmpede regulering have skåret 2,2 mia årligt. Den af-dæmpede regulering løber til 2021, hvor der så nok bliver en kamp omkring, hvad derså skal ske.
* Der er snak om at lave en stor indsats på trivsel både lokalt og nationalt, hvilket kanvære forberedende til SU kampen. Hvis man som politiker snakker om, at studerendehar det dårligt, er det svært samtidig at forsvare at skære i deres levegrundlag.

– Valghandling på PKPF stillede et forslag til, hvordan valgproceduren under Politikkonferencen skulle være.Medudgangspunkt i det blev der også diskuteret andre mulige ændringer.Det blev besluttet at tage det op under mødet efter igen, da flere havde behov for at vendediskussionen med deres bagland før en beslutning.
– ArbejsplansskriveprocesDer var en længere diskussion af, af hvem og hvordan arbejdsplanen skal skrives.Der gives en opfordring til den arbejdsgruppe, der nedsættes af bestyrelsen til at skrivearbejdsplanen om at skrive en præcis og handlende arbejdsplan med et vist element afprioritering.

• Bestyrelsesmøde 7. September - Afholdt på DTU

– Finanslov
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* Der bliver arbejdet helt vildt meget på at få videreført taxameterløftet, som er vildt vig-tigt for næsten alle de andre universiteter - undtagen os og ITU, I believe - da det vil væreet meget stort hul i deres budgetter. Hvis DSF løfter i samlet flok, kan det måske gøresmed mindre brug af ressourcer og især politisk kapital for DSF, som så kan bruges påat presse på andre emner.Der er forsøg på at gøre det permanent, så vi ikke skal bruge tid og kræfter på at slåsfor det hver gang. Så kan ministeriet heller ikke bruge det som forhandlingstrick mere.
* Noget andet, der skal presses en del på for er at få fjernet uddannelsesloftet. Pæne ordfør valget til trods, kræver det nok stadig en del arbejde fra vores side, hvis det skal væklige foreløbig.

– Der blev valgt tillidspersoner til Politikkonferencen, herunder Asta fra PF Bestyrelsen.
– Som fortsættelse af diskussionen fra sidste møde, blev der vedtaget visse ændringer tilvalgproceduren på Politikkonferencen, andre blev nedstemt. Ændringerne inkluderede atkandidater skulle præsentere sig selv en af gangenmed efterfølgendemulighed for spørgs-mål, i stedet for at alle præsenterede sig på én gang, samt at afstemningerne foregik lukket.
– Der blev givet feedback på et udkast til politikpapiret om klima, udarbejdet af en skrivegrup-pe, hvori blandt andet Mathias Botoft, Andreas Baltzer, Anna Lia Dragsdahl og Lau HalkierWandall fra PF deltog.
– Der blev nedsat en skrivegruppe til DSFs Arbejdsplan 2020 bestående af Johan, Signe, Sø-ren og Sandi fra Forretningsudvalget 2019, som også alle opstiller til FU 2020, samt MayaElise Filskov, menigt medlem af DSF Bestyrelsen, og jeg selv.
– Der blev desuden givet en masse inputs og anbefalinger til, hvad der skulle være med ogprioriteres højt i Arbejdsplanen.
– Malik Bahlouhl, der var menigt medlem af DSF Bestyrelsen, udtrådte af personlige årsager.Han vil ikke blive erstattet før tiltrædelsen af bestyrelsen 2020.

• Bestyrelsesmøde 12. Oktober - Afholdt på ITU

– DSF har indgået et samarbejde om at byde på en public service radiokanal sammen medkultur- og ungdomsaktører og lokale radiostationer. De vandt udbuddet, og det er nu denkanal, der hedder Radio LOUD.
– Det blev vedtaget at optage De Studerendes Råd ved Rytmisk Musikkonservatorium i DSF.
– Udkastet til klimapolitikpapiret blev diskuteret og behandlet, samt indstillet til Politikkonfe-rencen.
– Johan og Søren fra Forretningsudvalget holdt et oplæg om trivsel og organisering, somderefter dannede udgangspunkt for en diskussion af emnet.
– Udkast til Arbejdsplanen 2020 blev gennemgået og diskuteret.
– Søren fra Forretningsudvalget og jeg selv havde i fællesskab udarbejdet et punkt til diskus-sion af SU. Herunder, hvordan studerendes økonomiske problemer kommer til udtryk oghvordan DSF og Medlemsorganisationerne kan arbejde for at forbedre forholdene. Både iforhold til forbedring/forsvaring af SUen, men også andre muligheder.
– Der blev lavet en forventningsafstemning mellem Forretningsudvalget og bestyrelsesmed-lemmerne omkring deres roller på Politikkonferencen. Især med fokus på de bestyrelses-medlemmer, der samtidig skulle være delegationsledere.

• Bestyrelsesmøde 7. December - Afholdt i DSFs kontorer i København

– Vi havde opsamling omkring univalg, hvor folk kunne fortælle om deres forskellige strate-gier og oplevelser under valget, samt hvordan man vil følge op på det, kandidaterne stilledeop på.
– Der blev diskuteret og blev givet opbakning til, at DSF er for gratis psykologhjælp for bådeunge under 25 og studerende.
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– Vi evaluerede kursussektoren. Her var der blandt andet snak omat holde noglemøder, enteni fællesskab eller enMO af gangen, hvor man snakkede om, hvor i det arbejde, man alleredelaver i løbet af et år, det ville give mening at bruge DSFs kursussektor.
– Der blev diskuteret og vedtaget budget for næste år
– Der blev diskuteret, hvordan DSFs bestyrelse kan og bør bruge DSFs strategi. Det blev pri-mært til nogle idéer i forhold til indholdet af første møde i næste bestyrelsesperiode.
– Der blev evalueret på Politikkonferencen.

* Generelt gik PK denne gang ret godt. Der blev snakket om, at der er alt for mange æn-dringsforslag uden egentlig substans, og at vi skal prøve at finde en måde at få denkultur ændret. Der blev snakket om, at nogle er utilfredse med den nye måde at stem-me på, fordi man som almindelig studerende på fx RUC ikke kan se i referatet, hvadSRRUCs delegation stemte på vegne af en.
* Det blev mere eller mindre besluttet at droppe baggrundspapirer, da det ikke menes atvære blevet brugt nok i forhold til, hvor meget arbejde det kræver at skrive.

6.4.2 Uddannelsespolitisk Udvalg (UPU)

Der er i UPU været planlagt møde: 24.11 (aflyst, få tilmeldte), 19.10, 15.09, 23.8 (aflyst, få tilmeldte),28.04, 19.05 (Fælles med LU om klima), 10.03. Sammenlignet med sidste år har fremmødet og møde-afholdelsen været positiv, og PF har ikke været årsag til de aflyste møder.
I løbet af året har de store temaer været: optag/karakterskala, klimapolitikpapir, politikbeslutning omforskning, akkreditering. Folketingsvalget i foråret har også mere sporadisk været oppe til møderne.Vi har også fået opdateringer på de nationale uddannelsespolitiske tendenser, her har der især taxa-meterløftet og fjernelse af 2% besparelserne på uddannelse fyldt meget grundet forhandling af dennye finanslov.
I starten af året snakkede vi om optag og karakterskala da den daværende regering kiggede på atændre på begge dele, fx ved at lave en 12+ karakter og have en karakter mere mellem 4 og 10. M.h.t.optag var snakken også om bla. karakterer og kvote 1, men også om alternative former for optag. Hervar det tydeligt hvor svært det er at designe en ændring af system der forbedrer på en parameter udenat skade en anden, fx at kvote 2 giver en "second chance"men tilgengæld er mere end kvote 1 en fordelfor folk med "god"social baggrund.
Det emne der nok har fyldt allermest i løbet af året er klima, dette som optakt til og selve skrivningaf et udkast til det politikpapir der blev vedtaget på politikkonferencen i efteråret. Det endelige papirkan findes på DSF’s hjemmeside, generelt var PF meget tilfredse med det endelige papir. Udkastettil Papiret er delvist blevet skrevet til UPU møder. Som del af processen har der også været afholdtskrivedage i DSF hvor aktive fra politisk gruppe lagde en vigtig indsats i at hjælpe med at udformepapiret. En af de store diskussioner der skabte meget splid var diskussionen om forksning i olie oggas og hvorvidt der vil være en periode hvor det stadigvæk er nødvendigt.
I modsætning til de andre temaer har akkreditering været behandlet mindre som diskusionsemne ogmere som opkvalificering. UPU har været inviteret til akkrediteringsdag. PF mødte talstærkt op, og-så med aktive der ellers ikke er medlem af UPU. Her fik vi bla. oplæg fra akkrediteringsinstitutionen,studenterrepræsentanter i akkrediteringsrådet og folk med erfaring fra sidste omgangs akkreditering.Dette skyldtes den kommende 2. runde af institutionsakkreditering. Det har klart været med til at for-berede os på at DTU som det første danske universitet skal akkrediteres igen i 2020
- Lau Halkier Wandall, Uddannelsespolitisk Koordinator

6.4.3 Levevilkårsudvalget (LU)

Året i Levevilkårspolitisk Udvalg i DSF: Vi har sat trivsel på dagsorden i år! Vi startede året ud medat diskutere politikpapiret til forårets politikkonference, som omhandlede dimittende, studiejobs og
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praktik. I foråret gennemgik vi vigtige emner inden for trivsel, og blev enige om at sætte et øget fokuspå psykisk trivsel i 2019 og 2020. Der blev derudover gennemgået vores kommisorium, så vi muligviskan hjælpe bl.a. bestyrelsen med kompetenceudvikling.
I løbet af sommeren blev der snakket klima og bæredygtighed, både gennem det klimakatalog DSFhar udgivet, men også som forberedelse til politikpapiret fra PK efterår 2019. Studentervelfærdsrådet,som ikke blev indført på DTU, har været et emne vi har vendt tilbage til flere gange.
Et andet stort emne har været internationale, som ikke bliver i Danmark, fordi de enten ikke trives, ellerikke finder jobs.
Asta Trøjgaard Thorgersen, Socialpolitisk Koordinator

6.4.4 Organisatorisk Udvalg (OU)

Der har ikke været så mange møder i DSFs Organisatorisk udvalg i år. Strukturen af DSFs politik kon-kurrencer og proceduren for valg til DSFs Forretningsudvalg har været de 2 største emner i år. Det sidstnævnte har længe været et punkt hvor PF længe har været uenige i den måde DSF fungerer på, menher er i år sket store forbedringer der har gjort processen mere demokratisk .
- Emil Kristiansen, PF repræsentant i Organisatorisk Udvalg

6.4.5 Politikkonferencer

DSF holder hvert år to Politikkonferencer, hvor der vedtages politik inden for et bestemt emne på tværsaf hele studenterbevægelsen. PF sender altid en delegation til disse, der forhandler og debatterer meddelegationer fra andre studenterorganisationer og stemmer på vegne af PF.
I foråret 2019 blev Politikkonferencen afholdt på Amager af Studenterrådet ved Københavns Univer-sitet. Emnet for politikpapiret var Dimittender, studiejob og praktik. Selvom vi ikke fik alt igennem, vigerne ville have, gik politikken langt hen ad vejen i den retning, PF gerne ville have den.Herudover blev der også afholdt adskillige opkvalificerende arrangementer såsom et oplæg om detsnart forestående folketingsvalg, og politikudviklende workshops om bæredygtighed, trivsel, kommu-nikation og sammenhold, forskning. Der var også mulighed for at folk fra andre studenterorganisatio-ner at kende, som for eksempel i et forhandlingsspil eller til festmiddag.PFs delegationsleder på denne Politikkonference var Næstformand Andreas Goll Rossau.
I efteråret 2019 blev Politikkonferencen afholdt i Aalborg af Studentersamfundet. Emnet for politik-papiret var denne gang klimapolitik. Dette var også politisk overvejende en success for PF, selvom vimåtte give køb på visse ting.Der blev behandlet og vedtaget en arbejdsplan for DSF i 2020, hvilket gik ganske godt og ikke gavanledning til store uenigheder blandt delegationerne.Under denne Politikkonference var der også valg til DSFs Forretningsudvalg (FU) og til de tre menigepladser i DSFs Bestyrelse. Her blev Johan Hedegaard Jørgensen genvalgt til Formand, Sandi Rizvićvalgt som menigt medlem, Signe Tolstrup Mathiasen genvalgt til Uddannelsespolitisk Næstforkvin-de, Søren Fauerskov Hansen genvalgt til Levevilkårspolitisk Næstformand, og Carina Molsen Nielsenvalgt som Organisatorisk Næstforkvinde. Maya Elise Filskov, Martin Flindt Nielsen og Thomas BækKristensen blev valgt som menige medlemmer af bestyrelsen.Også her blev der afholdt opkvalificerende arrangementer, såsom politikudviklende workshops omOptagesystemer og Trivsel, samt en workshop om facilitering af workshops. Der var også forskelligesociale elementer, og som noget nyt blev der arbejdet i grupper på tværs af delegationer med den po-litik, der skulle vedtages i politikpapiret.PFs delegationsleder på denne Politikkonference var Uddannelsespolitisk Koordinator, Lau HalkierWandall, med vice-delegationsleder, Andreas Baltzer Skov.
- Andreas Goll Rossau, Medlem af DSFs Bestyrelse samt PFs delegationsleder på Politikkonferencen
forår 2019
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7.1 PF Skituren

PF Skituren blev igen afholdt i vinterferien 2019, og var en stor succes. Det koordinerende team varChristian Keilstrup Ingwersen, Gustav Valdemar Fjorder, Kristian Julius Moltved, Viktor Techen Lemg-art og Christopher Ravn Boe Jensen.
Efter eget udsagn var det den største skitur til dato, med flere tilmeldinger end systemet kunne håndte-re. Det gik derfor ned ved tilmeldingerne, men det bliver der arbejdet på til næste år. Der bliver forsøgtmed flere alkoholfrie events, både før og efter. Desuden skifter de udbyder og det undersøges, omman kan få særlige PF-rabatter til medlemmer.

Asta Trøjgaard Thorgersen, Socialpolitisk Koordinator

7.2 PF Surfcamp

De sidste par år har ildsjælde fra socialudvalget valgt at afholde en surfcamp til fordelagtige priser forDTU-studerende i løbet af sommerferien.I 2019 gik turen til Portugal i august. Der blev ikke helt fyldt ud på turen, men dem der tog afsted havdeen dejlig tur. Udover det, var det et ønske fra nogle deltagere at være et sted næste år, hvor man kanvære mere en del af lokalmiljøet. Det har desuden være meget få arrangører, så dem der lagde et me-get stort stykke arbejde, blev meget pressede.
Socialpolitisk Koordinator,
Asta Trøjgaard Thorgersen
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7.3 SenSommerFest

SenSommerFest 2019 (SSF19) blev afholdt fredag d. 6. september, traditionen tro den første fredag iefterårssemestret. Som altid blev festen afholdt på Studentertovet (parkeringspladsen) bag bygning101 – og for andet år i træk var de seks røde- og blåstribede festtelte akkompagneret af en fest i Oticon,med formålet at udvide festenmed lige godt 1000 ekstra deltagende gæster. I alt var der plads til 1500spisende gæster fra kl. 18-21 og 4500 gæster i alt efter kl. 21, da festen åbnede for alle.
I modsætning til 2018, hvor garderoben var placeret i sportshallen, var vi i år nødt til at anvende sports-hallens udvendige stativer indtil kl. 21, hvorefter garderoben flyttede til S-Husets Pejsestuen. Heldigvishavde vi S-Husets bestyrer, Erik, med os til at sørge for garderoben forløb fint, og for det skylder vi hamen stor tak.
Heller ikke I år havde vi helt udsolgt af hverken mad- eller festbilletter, men med et Oticon setup, dernu fungerer, bliver der i det kommende år mere tid frigivet til at fokusere på PR indsatser. Tillige medOticonsalens tilføjelse, blev det i efteråret besluttet at S-Huset skal være fast inde over festen fra 2020,hvilket bliver en spændende udvikling at følge, og helt klart en positiv en af slagsen.
Vi har godt kunne mærke, at der var styregruppemedlemmer, der havde god erfaring med SSF, hvil-ket gjorde det muligt at forbedre kommunikationen med teltenes styregrupper. Der er stadig noget atarbejde med, hvilket vi glæder os til at se SSF20 styregruppen udvikle på. Teltstyregrupperne bestodsom altid af 2-3 studieråd, og havde temaer rangerende fra Danmark til alpehytte, fra hospital til py-jamasparty og fra rave til beach party. Sikken en fest! Det vidnede alkoholbeholdningen også om –allerede før midnat var vi (og S-Huset!) løbet tør for Jägermeister.
For første gang skulle teltstyregrupperne ikke selv ud og finde DJs til festen, men blev booket gennemS-Husets Booking. Det var en stor success, da der tidligere har været klager over larm fra naboer tilfesten, når DJs ikke skruer ned ved det reglementerede kl. 01. Løsningen har været implementeretogså på opfordring fra Campus Service (CAS), som er SSF styregruppens største samarbejdspartneri afholdelsen af festen. SSF ville ikke være mulig uden CAS, og derfor skylder vi også dem en stor takfor al deres hjælp igennem hele processen.
PF vagterne og Securitas leverede vagter, der hjalp med at holde festen i god ro og orden. Der varganske enkelt ikke meget at lave for vagterne, hvilket vi må se som et succeskriterie. Ligeledes varder heller ikke meget at lave for samaritterne, som primært skulle hjælpe studerende, der havde fåeten enkelt øl eller to for meget.
Vi havde I år fået et generøst sponsorat fra DUF til udvikling af festen og implementering af de mangenye tiltag. Derudover havde vi for første gang ogsåMobilepay til festen, som helt klart føresmed videretil næste år, da det fungerede optimalt, og hurtigt oversteg brugen af kontanter.
En stor tak til alle samarbejdspartnere og frivillige både op til, under og efter festen – ikke mindst detapre sjæle der både gjorde rent da festen lukkede, og kom igen dagen efter til den samlede oprydning.
For andet år i træk blev der afholdt et fælles evalueringsmøde, hvor teltstyregrupperne kunne givefeedback, ris og ros til SSF styregruppen, som kan tage kommentarerne med videre til planlægningenaf næste års fest.
Vi ser frem til endnu et år med godt samarbejde for at få den bedste SSF19.
Styregruppen bestod i år af følgende studerende: Amalie Pernille Rasmussen, Anders Bogh Jacobsen,Magnus Grau, Anna Lia Scharling Tromer Dragsdahl og Mathias ”Sorte” Møller Raju Eisenreich.
På vegne af SenSommerFest Styregruppen 2019,
Amalie Pernille Rasmussen
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7.4 Åbent Hus

I PF standen til DTU Åbent Hus 2019 genbrugte vi det flotte PR baggrundsmateriale der blev lavet til2018. Desuden havde vi "Velkommen til PF"flyers liggende og der kørte en sammenklippet video medbilleder og klip fra tidligere studiestarter.
Vi lavede blå og rød slushice som, sammen med en masse slik, blev delt ud til interesserede besø-gende. En blanding af KABS, vektorer, CREW og studieråds-personer bemandede standen og der blevsnakket med en masse mennesker.
- Kirstine ’Kir’ Rasmussen, Ansvarlig for PF’s stand til DTU Åbent Hus 2019

7.5 DSE Messen

PF var til stede under begge dage af DSE messen. Dog er der generelt ikke særlig mange besøgendeda folk ikke er interessede i at høre om PF på dette tidspunkt. Standen blev bemandet af studieråds-personer og bestyrelsen 2019.
- Kirstine ’Kir’ Rasmussen, Koordinator af Interne Anliggender og PR

7.6 Eksamenscaféer

Afholdelse af eksamenscaféer har desværre i år været en begrænset succes. Det var svært at findefrivillige hjælpelærer til dem og der blev kun afholdt to caféer i maj og ingen i december. De to afholdtevar dog til gengæld en kæmpe succesmed rigtig positiv feedback fra både studerende og hjælpelærer.Så konceptet virker og er efterspurgt men der skal arbejde på hvordan er skaffes frivillige til næste år.
- Emil Kristiansen, Ansvarlig for eksamenscaféer

7.7 PF LAN

PF LAN har nu flyttet forårets LAN til Lyngby Campus og blev i påskeferien afprøvet for første gang. Iefterårsferien var der også LAN på Lyngby Campus denne gang med stor hjælp fra en hovedsponsorEpico NextGen, som vi regner med at arbejde sammen med i fremtiden. Vi fik ca. 50 deltagere i på-skeferien og 220 i efterårsferien. Dette år har Anubhav Dureja og Sebastian Zeest Rydahl også væretmed til at planlægge de to LAN og er nu sammen med Søren Bendtsen ansvarlige for at planlæggefremtidige PF LAN. Anubhav og Sebastian skal i fremtiden overtagemeget af styringen og hjælpemedat tage noget vægt af Søren’s skuldre så vi kan opnå endnu mere. PF LAN vil fremover blive et delt ar-bejde mellem Anubhav, Sebastian og Søren. Vi har i efterårsferien formået at få mere koordinering ogstrukturering indført og nogle god erfaringer som vil sikre os bedre planlægning fremover.
Venlig hilsen
Sebastian Zeest Rydahl, medarrangør til PF LAN

7.8 PF Halvmaraton

Blev ikke afholdt i 2019 og det er besluttet at det ikke vil blive prioriteret i fremtiden. I stedet vil dervære fokus på andre motions-relaterede arrangementer såsom RegnbueRuten.
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7.9 PF Fodboldturnering

Vi har endnu en gang holdt den årlige PF-fodboldturnering. Det blev en stor succes, trods sene tilmel-dinger til eventet. Der var omkring 70 mennesker, som mødte op fordelt på beginner turnering og proturneringen. Det var en smuk dagmed solskin hele dagen og folk hyggede sigmeget. Der var op til flereinternationale hold tilmeldt, hvilket gav en god dynamik mellem danske og internationale studerende.Alt i alt en stor succes selvom eventet måtte rykkes til om søndagen pga. logistiske problemer.
På vegne af PF-fodboldturnering styregruppen
Simon René Iversen

7.10 Det Seriøse Motionsløb

Blev ikke afholdt i 2019.

7.11 Det Useriøse Motionsløb

Det useriøse motionsløb blev afholdt i 2019. For deltagerne var det en god fest, der var mange fleremed end der tidligere har været, men det kan også skyldes et øget optag. Det resulterede dog i enmeget presset fest, særligt fordi der ikke blev koordineret godtmellembarerne. Til næste år vil der bliveundersøgt, hvorvidt man kan ændre konceptet, så det bliver i mindre hold at man går rundt. Desudenvil CAS pålægge at barerne betaler sig fra rengøring gennem dem fremover.
Socialpolitisk Koordinator,
Asta Trøjgaard Thorgersen

7.12 Biketown Showdown

Blev ikke afholdt i 2019. Kommunen (LTK) har valgt at aflyse eventet fremover, da de ikke mener at detgiver dem den tilstedeværelse i Lyngby som de havde ønsket sig.
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7.13 DTU Årsfest

DTU Årsfest 2019 var en stor succes. Den akademiske del i Sportshallen fremstod professionelt ogholdt tidsplanen, der var ingen skandaler med maden, musikken kørte som smurt, og det blev i dethele taget en aften med højt humør og en følelse i luften af, at man var stolt af at være fra DTU.
Til den akademiske del deltog H.K.H Kronprins Frederik og H.K.H. Kronprinsesse Mary også, hvilket vivar beærede over.

Figur 7.1: H.K.H. Kronprinsesse Mary, H.K.H. Kronprins Frederik, Rektor Anders Bjarklev, PF Forenings-formand Søren Kuhberg, Prorektor Rasmus Larsen.
Som altid stod Polyjoint Booking for kunstnerne efter maden, og de havde virkelig overgået sig selv.Benal og Johnny Deluxe var hovednavnene, og det er en kombination, som bliver svær at slå mangeår frem.
PF havde som sædvanligt to receptioner. Den tidlige for vores dejlige frivillige og den sene for rektorsgæster, tidligere bestyrelser og DTU-ansatte, som PFs bestyrelse arbejder meget sammen med. Forførste gang deltog en minister i den sene reception, hvilket gav en rigtig god stemning. Tommy Ahlersvar meget nemt tilgængelig, og det lod virkelig til, at han hyggede sig. På et tidspunkt prikkede hanmigpå skulderen, og så spurgte han: “Hvad tror du, at der vil ske, hvis vi begynder at råbe ad hinanden?”.Jeg svarede kort: “Det ved jeg ikke, men lad os se”, og så begyndte vi ellers. Et lille minut med udråbsom “Du skylder mig 60 millioner” og “Jeg har aldrig lovet dig noget!”. Der var ikke den store reaktionfra omgivelserne, men det var nu ganske sjovt at være med til. Forhåbentlig deltager ministeren ogsånæste år.
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Figur 7.2: PF Foreningsformand Søren Kuhberg holder her PF talen 2019.
Den sidste del af 2018 og starten af 2019 var ikke det vildeste politiske år, så der var i årsfesttalenplads til at fokusere mere ind ad. Mit fokus for årsfesttalen var derfor også: DTU. Tanken bag talenvar at sætte et samlet DTU op og vise, at der er brug for alle dele af universitetet, for det kan udfyldesin rolle i samfundet. Stærkt inspireret af Mette Brocks tale i 2017 om den gode ingeniør blev min talebygget op omkring et format og så blev indholdet fyldt ind i den. I talen blev der aldrig sagt: “DTU eren vindmølle”, men det er det, som folk har taget med sig fra talen, så det har virket godt at give folket billede. Det første, som prorektor sagde, da han åbnede rektors reception var også: “DTU is a windturbine”, så talen må have gjort indtryk. Det politiske fokus i talen lå på internationale studerende ogde årlige 2%-besparelser. Internationale studerende er ikke farlige, men et fantastisk indspark til dedanske universiteter. Dette er som modspil til loftet, som er blevet sat på antallet af internationalestuderende på universiteterne. 2%-besparelserne har de seneste år skåret i de danske universitetersrådighed. Det er på tide, at de bliver afskaffet (hvilket de så også blev i andet halvår af 2019). Jeg håber,at du vil tage dig tid til at læse talen herunder.
- Søren Anton Kuhberg, Foreningsformand

7.13.1 PF talen 2019

Deres Kongelige Højheder, excellencer, kære undervisere, ansatte og medstuderende. Mine damer ogherrer.
Det er mig en stor ære at stå her som formand for Polyteknisk Forening, studenterforeningen ved DTUog i daglig tale PF. Jeg håber, at I vil nyde denne specielle aften, have gode samtaler, spise en lækkermiddag, danse i hvert fald én omgang Lanciers og sammen med mig være stolte af vores universitet.
DTU har så meget at være stolt af. I 2010 afholdte DTU for første gang konkurrencen GRØN DYST,hvor studerende præsenterer deres bæredygtige projekter. Det var fem år, før man vedtog FN’s 17verdensmål, og det var lang tid, før nogen begyndte at bruge dem. Deltagerne i Grøn Dyst laver påbedste DTU-manér nogle innovative løsninger med markedspotentiale, der samtidig bakker op omverdensmålene.
FN’s verdensmål kræver handling – og handle, det gør vi på DTU. Det gjorde vi allerede i 2010 medGrøn Dyst. For mig illustrerer dette, hvorfor DTU er en frontløber for bæredygtige tiltag.
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Når jeg tænker på bæredygtighed, så tænker jeg på to ting. Den første er DTU, den anden er vindmøl-ler. For mig symboliserer vindmøllen Danmarks satsning på bæredygtighed. Derfor minder DTU ogvindmøller meget om hinanden.
Begge har brug for et stærkt fundament. For vindmøller er dette beton, og for DTU er det mennesker.
Det er en kompetent direktion, en stærk administration og en velintegreret studenterforening somPolyteknisk Forening. Vi er alle en del af DTU’s fundament.
Her er Afdelingen for Uddannelse og Studerende, forkortet AUS, særligt tæt på mit hjerte. Blandt an-det fordi de hjælper os i PF med bachelor- og kandidatstudiestarten. Studiestarten er vigtig, da dentillærer folk DTU-ånden. Derfor er studiestarten på DTU heller ikke bare en rustur. Studiestarten star-ter måneder før semesterstart med opkvalificering af rusvejlederne og fortsætter langt ind i de nyestuderendes studietid. Studerende hjælper studerende.
Men AUS er blot én del af den samlede administration, som er helt essentiel for DTU.
Oven på fundamentet står tårnet. Tårnet er ikke essensen af en vindmølle, men forestil jer en vindmølleuden.
På DTU er tårnet vores faciliteter: vores laboratorier, lokaler, udstyr; det teknisk administrative persona-le og Campus Service. Tårnet er det, som vi studerende har brug for til vores undervisning. Faciliteterneudgør ikke essensen af DTU, men jeg kunne ikke forestille mig et universitet uden. Et godt tårn løfteros som DTU op i de højere luftlag. DTU er et eliteuniversitet, så vi skal op og nå de vinde, som andredrømmer om. Det sidste på vindmøllen er vingerne, som skal omdanne vinden til strøm. De er essen-tielle for vindmøllen. DTU’s vinger er vores undervisere og forskere. De omsætter viden til dimittender.De gør et eminent arbejde - det tillader jeg mig at sige på vegne af alle studerende. Tusind tak for jeresstore indsats. I former Danmarks fremtid.
Men hvorfor har man egentlig et universitet? Ja, hvorfor har man egentlig en vindmølle? Det har man,fordi man ønsker at omdanne vind til den strøm, samfundet har brug for. Et universitet har man for atgøre studerende til de dygtige ingeniører, samfundet har brug for. Vinden blæser, som bekendt, somvinden blæser, og det samme gælder de nye studerende også. De kommer fra vidt forskellige bag-grunde og fra mange forskellige steder både i og uden for Danmark. For at vindmøllen kan producereden bedste strøm, skal den derfor kunne dreje sig efter vinden, og DTU skal have mulighed for tageansatte og studerende ind, som ikke minder om os selv.
Regeringen har sat et loft på antallet af internationale studerende på universiteterne. Argumentet er, atvi skal holde på flere af de internationale studerende efter endt uddannelse. Det ønsker man åbenbartat gøre ved at sige, at de er uønskede. Det mener PF, er den forkerte vej at gå. For at få bedre universi-teter og et bedre Danmark vil jeg anbefale, at man fjerner loftet og tager ansvar i stedet. Det er os alle,der skal tage det ansvar; de internationale studerende, de danske medstuderende, DTU, regeringen.
Det er mig, og det er dig.
Selv små ændringer kan hjælpe. F.eks. hvor inkluderende er jeg, når jeg står her og taler dansk?
Let’s try something different. We tend to form groups with people like ourselves. I hope, however, youwill all be open towards international students – seek them out in group projects, at parties, or inthe hallway, and don’t see the limitations, but the possibilities in your differences. Because it’s thosepossibilities and that diversity that make DTU an elite university.
DTU er et eliteuniversitet, fordi dimittenderne er eliten. Men hvordan bliver de studerende så til eliten?Jo, det gør de blandt andet igennem deres faglige fordybelse, i projekter som til Grøn Dyst og ved-holdende interesse for at forbedre det sociale liv og studiemiljøet, til gavn for både universitetet ogPF.
Tak til alle jer, der frivilligt bruger jeres tid og kræfter på at gøre det bedre at studere eller arbejde påDTU. Den slags frivilligt arbejde er en gevinst for både DTU og den enkelte studerende. Sådan, menerjeg, at vores vindmølle bør være – en vindmølle med plads til frivillighed, fordybelse og forskellighed.
En vindmølle kræver vedligeholdelse, og det samme gør DTU. Hvis man sparer på vedligeholdelse,risikerer man nedsat effektivitet, eller ligefrem et kollaps. Jeg forstår ikke de fortsatte nedskæringerpå uddannelsessektoren.
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Nedskæringerne medfører blandt andet færre lønkroner til at tiltrække og fastholde dygtige ansatte.Hvad gør vi for eksempel, når de søger til udlandet i stedet? Det forringer vores uddannelser. Møllensvinger bliver mindre effektive.
Hvis DTU’s tårn ikke kan nå de højder, vi sigter efter, og hvis ikke undervisere og forskere har faciliteter,der lever op til DTU’s store ambitioner, så vil vingerne være på konstant overarbejde. Det mener jegikke, at vi kan være bekendt.
Nederst er der fundamentet. Når man sparer her, ses det ikke med det blotte øje. Når der spares påansatte, der hjælper og vejleder studerende, koster det umiddelbart ikke på uddannelseskvalitet. Menfundamentet undergraves. Jeg frygter, at man ikke tager det lige så alvorligt, fordi man ikke kan se,hvad fundamentet bidrager med. Men når det kollapser, tager det resten af vindmøllen med sig.
Tanken om vindmøllen er vigtig, da den viser, at alt hænger sammen. DTU er en helhed, der har brugfor alle sine dele. I sidste ende, når vi forringer på fundamentet, tårnet eller vingerne, går det ud overstrømmen, Danmarks fremtidige ingeniører.
Jeg kan ikke sige det tydeligt nok. Kære regering, kære politikere, stop nedskæringerne på uddannelse.
Ikke for min skyld, ikke for DTU’s skyld. Vindmøllen står her for hele Danmarks skyld.

7.13.2 Årets Underviser

Igen i år har PF udpeget årets underviser. I år gik hæderen til professor Robert Madsen og lektor Cheol-Ho Jeong fra henholdvis DTU Kemi og DTU Elektro.

Figur 7.3: Cheol-Ho Jeong og Robert Madsen.

7.13.3 Afvikling (S-Huset)

I 2019 bestod afviklingen af barerne ved årsfesten af undertegnet, Erik (S-Husbestyrer) ogSøren (Event-koordinator). Dette blev gjort i samarbejde med ca. 90 medarbejdere, fordelt på bartendere, vagter,CREW, bookere, indkører og venner, som blev hentet udefra. I alt stod vi for 8 barer (Kælderbaren, Oti-con, Pejsestuen, en på hver landingsbane, to i hallen og biblioteket). Barerne indeholdt alle øl og simple
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Arrangementer 7.13. DTU Årsfest
drinks, men specialiserede sig i enkelte udvalg, såsom rom og whiskey baren. Det var dog en dejligoplevelse at afvikle, som skyldes et skarpt og velforberedt personale.
- Daniel Nymand, S-Husformand

7.13.4 Afvikling (bestyrelsen)

DTU Årsfest er for bestyrelsen både en festdag og en arbejdsdag. I 2019 blev der afholdt en tidligreception for alle de frivillige i PF og en sen reception for rektors gæster, samarbejdspartnere, tidligerebestyrelser og særligt inviterede. Begge receptioner blev afholdt på PF gangen og begge var en storsucces.
Den tidlige reception blev afholdt før middagen og de frivillige blev inviteret på et glas øl, vin ellersodavand og nogle snacks. Vi lånte caféborde af DSE og pyntede op med blå velour duge og friskeblomster. Der var rigtig mange forbi og det var som sædvanlig en hyggelig måde at starte aftenen udpå.

Figur 7.4: Den tidlige reception.
Den sene reception blev afholdt efter middagen og i år fik vi endda besøg af daværende uddannelses-og forskningsminister, Tommy Ahlers. Mange DTU ansatte og rektors gæster var forbi og også dennereception var enormt hyggelig.
Dagen efter DTU Årsfest blev der afholdt Champagnebrunch for alle vores frivillige i PF. En del mødteop, men det er for bestyrelsen en enormt stressende og hård dag at skulle afvikle. Konceptet var, oghar været de sidste åar år, at de frivillige inviteres til morgenmad (i år boller med pålæg og æggekage)hvor der er mulighed for at købe drikkevarer, bl.a. store mængder mousserende vin. Det var festligt ogmange brugte dagen på at drikke sig fuld under champagne-pong eller champagne-bowling.Det er overleveret til B20 at det måske er en idé at rykke champagnebruncg til ugen efter, men dahver enkelt bestyrelse jo som regel kun står for arrangementet én gang, kan vi i B19 jo egentlig væreligeglade.
Alt i alt havde vi en skån årsfest og selvom det var hårdt var det en fantastisk aften!

100



Arrangementer 7.13. DTU Årsfest

Figur 7.5: B19 samlet i Charlie før årsfesten begyndte og vi blev splittet for alle vinde.
- Kirstine ’Kir’ Rasmussen, Koordinator af Interne Anliggender og PR
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Arrangementer 7.14. PF Banquet
7.14 PF Banquet

I 2019 foregik PF Banquetten i Pejsestuen i S-Huset. Vi koordinerede med S-Huset at låne borde ogbænke der også skulle bruges til oktoberfest og fik derfor hjælp af CREW til at sætte op. Aftenen gikrigtig godt og vi havde en del Master Student Coordinators med, hvilket betød at det meste af aftenenkørte enten både på dansk og engelsk eller kun på engelsk. Desuden deltog en masse fra CREW ogbåde KABS, flere studieråd og CREW havde forberedt underholdning. Formand og Næstformand varkonfrentiers, S-Husformanden stod for baren og Interne Anliggender afviklede. Vi var samlet set ca.180 mennesker ti middagen hvor der blev serveret 3-retters menu.

Igen blev div. årets priser uddelt. Følgende personer modtog priser:
• Årets PF’er: Helene Fafani Zgaya
• Æres PF’er: Ikke uddelt i 2019

• Årets Hjælpende Hænder: Daniel Hildebrand
• Årets Faglig PF’er: Toke Bøgelund Andersen
• Årets Politisk PF’er: Andreas Baltzer Skov og Benjamin Elsholm
• Årets Social PF’er: Freja Weber Jørgensen
• Årets Spirer: Mikkel Wolfhagen, Christian Thulstrup og Mikolaj Bejstner
• Årets overraskelse: Ballerup Indkørerne 2019

Priserne blev uddelt på aftenen sammen med gaver sponsoreret af Polyteknisk Boghandel.
- Kirstine ’Kir’ Krøyer Rasmussen, Ansvarlig for PF Banquet 2019
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Arrangementer 7.15. Aktivfester
7.15 Aktivfester

I 2019 blev der i alt afholdt 3 aktivfester: én efter PF Nytår 8. februar, én i 3-ugers 14. juni og en efterPF Banquet 3. oktober.
Aktivfesten efter PF Nytår var det B18 der stod for at afvikle og det var en stor fest som sædvanligt.
I juni havde vi problemer med at finde en aften der egnede sig til at afholde aktivfest da andre barerpå DTU også holdt store sommerfester disse fredage. Derfor endte vi med at prøve et nyt koncept afi form af en aktivfest i S-Husgården der startede efter frokost og sluttede tidligt på aftenen så vi ikkeskulle kæmpe imod de andre store fester.Her satte vi en grill op og kørte fadøl ad libitum. Hele konceptet fungerede super godt og det er en godmåde også at få udnyttet det gode vejr der kan være på den tid af året.Egentlig var den oprindelige plan at vi ville afholde denne aktivfest i Ballerup, men da vi mødte megetmodstand og modvilje fra resten af foreningen mod at tage "hele vejen"til Ballerup endte vi med atrykke den. Sjældent har en aktivfest været så winget og er gået så godt.
Efter PF Banquet blev der også, vanen tro, afholdt aktivfest og selvom hele banquetten blev megetforsinket endte det alligevel med at gå fint op. Til banquetten havde vi rækker af borde og bænke (fraoktoberfest) stående, og det fungerede fint at lade mange af dem stå under aktivfesten.
Under alle aktivfesterne har vi forsøgt at holde spild på et minimum så vi undgik et underskud. Deter gået relativt godt, men vi må erkende at frivillige mennesker i en bar, der skiftes ud hver time tilhalvanden bare er svært at have med at gøre. Dog er aktivfesterne stadig nogle af de sjoveste på åretog de er gode til at binde foreningens frivillige tættere sammen.
Vi glæder os til endnu en god aktivfest efter PF Nytår 2020.
- Daniel Nymand Petersen og Kirstine ’Kir’ Krøyer Rasmussen, Afviklere under aktivfesterne

7.16 Pub Quiz

Pub Quizzen er blevet afholdt i foråret 2019 ca. en gang om måneden, hvor der er blevet dystet i di-verse kategorier. Pub Quizzen begyndte sin udfasning i slutningen af foråret, da DTU Electrons varbegyndt at afholde deres egne quiz’er i Pejsestuen, som flere gange havde samme tema, som vores.Da Pub Quizzen hovedsageligt blev skrevet af S-Husformand Daniel Nymand, så vi det som en formfor uddelegering af en arbejdspost, da det ikke sås nødvendigt at have en overflod af quizzer.
For dette, Daniel Nymand, S-Husformand
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S-Huset 8.1. Bestyrerens årsberetning
8.1 Bestyrerens årsberetning

Ingen beretning modtaget.

8.2 Eventkoordinatorens årsberetning

Ingen beretning modtaget.

8.3 CREW

Året 2019 har, for CREW, været et år med mange forskellige udfordringer. I slutningen af PF-året 2018og starten af 2019 blev renovationen af vores ny tildelte lokale færdigt. Dette var dog en kortvarig for-nøjelse, da der efter kort tid skulle renoveres på S-Husets fælleskontor. Renovationen betød at CREW-lokalet blev anvendt til midlertidig opbevaring. Overgangsperioden fra CREW-2018 til CREW-2019 gikglidende. De nye CREWformænd overtog med næsten fuld effekt allerede fra dagene inden den offici-elle tiltrædelses dato.
Overleveringen af posten gik relativt problemfrit, og med en succesfuld afvikling af VinterJoint’19, varden nye periode officielt i gang. Kagemøderne blev afholdt hver fredag, der blev hygget både før, efterog mellem events på den trange plads i vores lokale. Vi fik pladsen i vores lokale tilbage efter For-årsJoint, vi var glade for at være på plads efter lidt mere end en måned. Fredage blev generelt afvikletmed succes og sjældent med problemer, men mængden af de ældre frivillige begyndte så småt attynde ud. Dette ændrede dog ikke for meget på den samlede mængde af CREW, da der kom flere nyetil. I løbet af foråret deltog også en del CREW i S-Husets hyttetur, hvor vi kunne slappe lidt af og hyggesammen. Efterårssemesteret blev startet med at der blev afholdt et infomøde. Resultatet var en lillestigning i antallet af nye aktive CREW.
Som altid deltog CREW til Det Useriøse Motionsløb vi tog masser af hygge med rundt, og der var lidtforplejningmed somen anerkendelse for hjælpen somde frivillige giver under events. Somsemesteretnærmede sig sin ende kom vi til årets sidste store event “Ild i Pejsen”, dette nye koncept fik CREW til atprøve kræfter med at stille op til live musik. Eventet forløb ganske godt og vi fik nogle gode erfaringerud af denne oplevelse. Undervejs i løbet af året har der også været flere 5’er Fredage, hvor CREW harstået bag baren og serveret kolde øl. Ved én af 5’er fredagene samarbejdede CREW med KABS omat stå bag baren, dette fik løsnet op for at forhold, der har haft nogle gnidninger i flere år, kunne blivebedre og CREW har været glade for denne oplevelse. Vi håber på at kunne samarbejde KABS igen ifremtiden.
- Jens-Theodor ’JT’ Andersen, CREWformand

8.4 AKUM

Aktive KoordineringsUdvalgs Møde bliver afholdt før og efter en Joint, for at planlægge og evaluerepå den pågældende Joint. I år er der efter RusJoint blevet videreudviklet på AKUM-dagsordenen, somstammer tilbage fra Peter Toftes tid (S-Husformand ’10), af Adina Schwartzbach (PolyJoint Booking).
For dette,
Daniel Nymand
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S-Huset 8.5. Indkørernes beretning
8.5 Indkørernes beretning

Indkørere S-Huset Lyngby

Henover året har der været udskiftning på to indkører poster Lyngby. Andreas Møbius og BeatriceSchultz er stoppet. Asbjørn Lauge Skou Poulsen er blev oplært henover foråret. Magnus Toxværd erblevet ansat og oplært henover efterårssemestret. Fadølsanlæggene i Oticon, Pejsestuen og Kælder-baren er blevet udskiftet fra klassiske stålfustager til Carlsbergs nye modular 20 modeller Henoversommeren blev tre lagre til et stort lager, som har taget en del tid. Derudover har året forløbet medarrangementer såsom 5’er fredage, Club Club, ud af huset arrangementer, joints, sensommerfest, ok-toberfest, J-dag og selvfølgelig årsfest.
Indkører Lyngby teamet: Magnus, Magnus og Asbjørn.
Forfatter: Asbjørn Lauge Skou Poulsen, Indkører S-Huset Lyngby.

Indkørere S-Huset Ballerup

I januar blev en ny indkører ansat, i slut maj blev yderligere to nye indkøre ansat, og dermed blev ethelt nyt hold sat med ambitioner om at få Verners og S-Huset på ’landkortet’. S-Huset kører som detplejer. Sortimentet er udvidet en smule, hvilket de studerende ser ud til at være glade for.
I Verners er der sket mange ting siden sommerferien. Hele lokalet har fået en overhaling, og er blevetopfrisketmed plakater på væggene, ny opstilling af sofagrupper, nye beerpong borde og baren har fåetlogo på forsiden. Sortimentet i baren er ved at blive skåret ned, så vi kun har hvad der bliver solgt mestaf, for at undgå udløbende vare. I efterårssemestret 19’ har der i gennemsnit været en omsætning på10.000,- hver fredag, hvis man ser bort fra 5’er fredage, hvor koncepter jo er en del anderledes. Detteer en stigning fra sidste år.
Dette semester har vi haft en vision om at få ordentligt gang i Verners igen. Baren har lidt meget undervandskaden og de studerende havde ikke rigtigt fundet ud af, at der var åbnet op igen. Derfor havdevi allerede fra start en ambition, om at få Verners op og kører på fuld kraft igen. For at dette skullelykkedes, blev det fastlagt at vi gerne ville have et stort event og en 5’er fredag ommåneden. Dette harde studerende taget rigtigt godt imod, og der har været stor tilslutning til vores events. Flere gange harindtjeningen være over 20.000,-.
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S-Huset 8.6. PolyJoint Booking
Events der har været afholdt i perioden januar - november:
Verners Festival - Afholdt i 2. uge af 3 ugers perioden i juni. Et event der lagde op til sommerensfestivaler. Det helt store tilløbsstykke til dette event var en øl bowling turnering. Det er planen at gøredette til et fast event, fortrinsvis omkring samme dato. Verners Grand Re-opening - Afholdt i efterårssemestret uge 2. Et event for at fejre den nye opdatering af Verners. Det har været dette event, der harhaft absolut flest deltagere og størst omsætning. Dette event skal ikke afholdes igen som det var. Mendet er erfaret at det lå på et godt tidspunkt i semestret, så vi fortsætter med et stort event på sammetidspunkt. Verners Feat Bryghuset - Et stille og roligt event. Et koncept der godt kunne gentages, evt.med andre udefrakommende.
Gamenight i Verners - Afholdt i efterårs semestret uge 11. Et event hvor der er lagt op til at de stu-derende kan dyste i forskellige spil. Der var turnering i kæmpe twister. Det var et godt koncept, menlå for sent på semestret. Udover vores egne events har Verners, i dette semester, lagt lokaler til IDAmusik quiz og DSE beer pong turnering. Samt er datoerne for næste semesterets events blevet lagt isamarbejde med s-huset/kælderbaren.
Der er oprettet en ’how to events i Verners’ til videre formidling.
Vi, indkørerne, glæder os til at fortsætte denne udvikling.
For dette,
Mie Winding Kristensen, indkører

8.6 PolyJoint Booking

Ingen beretning modtaget.

8.7 Interne S-Hus arrangementer

I foråret 2019 blev der for S-Husets ansatte og frivillige afholdt hyttetur, samt en barcrawl. I efterårsfe-rien blev der arrangeret en konkurrence i Mario Kart og senere i december blev der afholdt den årligejulefrokost. Hytteturen i 2020 er blevet udskiftet, til fordel for en hyggelig dag i samarbejde med Carls-berg.
For dette,
Daniel Nymand, S-Husformand

107



S-Huset 8.8. Kaffestuen og PF Caféen
8.8 Kaffestuen og PF Caféen

8.8.1 PF Caféen

Efter et års lukning forventes PF-cafeen åbnet igen d. 3/2/20. Mange af produkterne som ikke blevsolgt før der blev lukket ned, blev migreret til Kaffestuen, hvor mange af dem blev solgt. Pga. denkorte udmeldingstid nåede vi dog ikke at sælge alle produkterne, hvilket resulterede I et mindre øko-nomisk tab.I slutningen af året/starten af det nye år bliver der lagt nyt gulv, hvorefter PF-cafeen forventes genåb-net.
- Thomas Kragelund, Indkøber

8.8.2 Kaffestuen

Kaffestuen har set flere mindre ændringer, mest kosmetiske eller ændret udvalg som følge af reste-rende varer fra PF-cafeen. Nogle restvarer, som fx. kopnudler, endte med at blive permanent solgt ikaffestuen, mens andre tidligere varer, som fx. hvid lion og hvid twix blev skåret fra pga. dårligt salgog kort holdbarhed. Andre letfordærvelige varer som fx. smør og ost blev også skåret. Ud over detteer der også indført helt nye varer, som brændte mandler, specialøl, flere varianter af proteinbarer ogpingvinstænger. Som en tilføjelse til det sædvanlige udvalg af frokostprodukter sælger vi nu også pro-teinsalater, frokostsalater, og skyr fra Eksotiske Delikatesser A/S. E-cigaretter samt E-juice blev forsøgtsolgt, men viste sig at være en fejltagelse, da der blev solgt færre end 4 styks over hele året.
Mht. inventar har vi opgraderet hvad der tidligere var 10L-kaffekander til 20L-kaffekander. Et TV derhænger over Coca Cola-køleskabet, som er forbundet til en Raspberry Pi, viser nu et slideshow medvarer og deres priser. Såvel somKælderbaren har Pejsestuen også fået det nye draughtmaster-systemtil fadøl. Et køleskab som indeholder specialøl er blevet installeret ved siden af bordet hvorpå kaffe-relaterede produkter befinder sig (dvs. sukker, servietter, etc.). Slik-stativet fra PF-cafeen er blevet satop bag ved dette bord og bliver nu brugt til at displaye protein-barer og brændtemandler. Et nyt systemblev indført på computerene, så kort-betalinger ikke skal skrives ind manuelt længere.
Et system til at låne kaffekrus ud som et alternativ til papkopper blev sat I gang, men viste sig hurtigtat være problematisk, da folk ofte, bevidst eller ubevidst, ikke bragte krusene tilbage. Ud over dettesystem blev der også indført et 2 kroners gebyr på papkopper, der stadig er aktiv, på trods af mangelpå kopper. Pga. tilbud fra engrosslægere lavede vi en kampagne der hed “køb din karakter” undereksamensperioden. Kampagnen viste sig at være nogenlunde successfuld og gentages måske igentil næste års eksamensperiode.
- Thomas Kragelund, Indkøber
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8.9 Kælderbaren

Kælderbaren har fået skiftet gulvet bag baren og murstensfacaderne ved kanten af baren er blevetopdateret til rengøringsvenlige overlader. Hele barområdet er blevet malet og selve baren er blevetlakeret. Der er større ændringer på vej bag baren, for at effektivisere workflowet bag baren, men det erikke sikkert at vi når det i min tid som S-Husformand. Indkørerne har desuden forbedret rengøringsmu-lighederne bag baren ved at pantkasserne ikke længere står på gulvet. Herretoiletterne har igennemlængere tid været udsat for hærværk, men er nu blevet permanent fixet, ved at udskifte systemlofts-pladerne.
Udluftning i Kælderbaren er et problem, specielt om sommeren, hvor bartenderne knokler bag en fyldtKælderbar. Det har fra DTUs side ikke været muligt at tænde for udsugningen, da de skal spare på denafdeling, og større ombygninger bliver ikke aktuelt så tæt på udvidelsen af Kælderbaren. Til gengældhar Søren Bendtsen opsat 4 små blæseapparater, som var en stor forbedring i de varme sommertimer.
Den helt store ændring i Kælderbaren er prisstigningen, som kom i sommeren ’19 på baggrund afunderskuddet fra forrige regnskabsår. De nye prisstigninger betød at øl og drinks steg med yderligere5 kroner efter kl 22, hvor vi før stoppede happyhour kl 21. Derudover er der også kommet prisændringerpå tårne og drinks. For at bartenderne kan holde styr på de forskellige prisstigninger, er der blevetudviklet et drinksskema, som de kan støtte sig op af. Derudover er introduktionsdokumentet ”How ToKB” blevet opdateret, sammen med drinksbogen. Cigaretter er nu gemt væk fra baren, men er stadigtil salg.
For dette,
Daniel Nymand, S-Husformand

8.10 S-Huset Ballerup og Verners Kælder

Der sker generelt mange ting på Ballerup og det meste bliver drevet af de indkørere der er på Ballerup.Hvis du vil læse om hvad der er sket i Ballerup i 2019 kan du læse indkørernes beretning i sektion 8.5.
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Samarbejdspartnere og eksterne repræsentationer 9.1. DTU Sport
9.1 DTU Sport

Endnu et fantastisk år er gået – også på sportsfronten på DTU. I år bød vi en ny klub velkommen,nemlig DTU Squash.
DTU sport og alle tilhørende sportsklubber har i år fået nye logoer og DTUs nye designguide er blevetimplementeret. Da alle de nye logoer skulle implanteres på de respektive hjemmesider besluttede be-styrelsen, at sportsklubberne fremadrettet kun må bruge klubmodulshjemmesiden (DTU sports egenhjemmeside). Derudover er alle sportsklubber blevet pålagt, at de seneste pr. 01.01.20 skal have enklubforeningskonto(som nu også er officielt krav, hvis de ønsker at søge økonomisk støttet fra DTUsport) og endvidere skal alle klubber fremadrettet bruge deres engelske titel. På denne måde har DTUsport taget endnu et skridt mod internationalisering og inklusion af de internationale studerende.
I vinters blev en udbygning af dykkerklubbens skur ved B230 påbegyndt og i foråret blev dette arbejdeafsluttet med succes.
Økonomisk set er budgettet blevet godkendt og forretningsrådet har fået mandat til fremadrettet atstøtte sportsklubber, der er under særligt økonomisk pres(så frem, at de er til for de studerende ogellers har sundt medlemstal mm.)
DTU sports har i efteråret kommet med et forslag til implementering af sportsklub-lokaler i 451. Deru-dover er klatreklubben i gangmed at findemidler til af en reel klatrehal. Den 19.03.20 bliver DTU sports45 års jubilæum holdt og her har bestyrelsen været med inde over planlægning mm.
Anna Sidse Deleuran
Siddende studenterrepræsentant i DTU sportsbestyrelsen
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Samarbejdspartnere og eksterne repræsentationer 9.2. Ingeniøruddannelsernes samråd (IUS)
9.2 Ingeniøruddannelsernes samråd (IUS)

IUS er et samsurium bestående af dekaner og uddannelseschefer fra alle institutioner der uddanneringeniører i Danmark. Udvalget arbejder med at fremme ingeniørprofessionen både nationalt politiskog på universitetsniveau. Hvert andet møde holdes med den udvidet kreds med repræsentanter fraFRI, IDA, DI og UFM.
Der blev i 2019 afholdt 3 møder i IUS af datoerne 14/3, 10/5, 20/9.
Til hvert møde er der en gensidig orientering om, hvad der rør sig hos hver institution og forening.
Til mødet d. 14/3 blev der diskuteret en opfordring fra UFM angående mere fokus på at optage flerestuderende med et speciale i maritime ingeniør discipliner. Udvalget blev enige om at invitere DanskeMaritime til næste møde og diskutere emnet, da der allerede er eksisterende tilbud. Derudover blevder diskuteret hvordan universiteterne arbejder med en begrænsning af muligheder for at oprette nyeuddannelser på universitetsområdet. På mødet var der også en længere orientering og diskussion omhvordan universiteterne skal forholde sig til at UFM ønsker at splitte Ingeniøruddannelsernes Censor-korps op i et civil og et diplom korps. Dette tages med til et udvidet kredsmøde. Næste punkt varen diskussion om Ingeniøruddannelsens Uddannelsespolitiske Netværk (IUPN) skal forsætte. Der varenighed om at udvalget skulle lave en fugl føniks og genopstå i en ny form.
Der blev kort diskuteret en mulighed for at udforske en potentiel Erhvervsdiplomingeniøruddannelse.Dog vil dette være mere relevant at tage med den udvidede kreds. Sidste punkt var at finde et nytbestyrelsesmedlem for Engineer the Future (ETF), her blev Dekan Olav Geil (Aalborg Universitet) valgttil posten.
Til mødet d. 10/5 var den udvidede IUS kreds inviteret. På det forberedende møde til den udvidedekreds blev der diskuteret digitale rammer for censorer via et nyt censornet. Derudover blev ETF inviterettil at tale om initiativet Engineering i Skolen og hvilke succes kriterier og udfordringer der var medinitiativet. Udvalget kom med en række pointer der skulle tages højde for. Der blev diskuteret hvordanuniversitet skulle forholde sig til UFM’s Bachelorløfte.
Til mødet med den udvidede kreds var Danske Maritimes Adm. Direktør inviteret til at tale om beho-vet for at øge optaget af ingeniør studerende med fokus på maritim teknologi. Udvalget kom med endel forslag til indsatser til at tiltrække flere studerende. Næste punkt var en drøftelse angående be-grænsningen i antallet af nye uddannelser på ingeniørområdet. Her kom udvalget ind på reduktionenaf engelsksproget uddannelser og der blev diskuteret udfordringerne ved brevet. Sidste punkt var mu-ligheden for at oprette Erhvervsdiplomingeniøruddannelse her kom der fra den udvidede kreds en delopfordringer og bekymringer der skulle kortlægges. Der blev nedsat en arbejdsgruppe til netop detteformål.
Til mødet d. 17/9 blev der diskuteret muligheden for en national Adgangskursus kampagne gennemETF, her blev IUS enige om dette område var vigtigt, men skulle gøres på det rette tidspunkt i forholdsocioøkonomiske og konjekturmæssige perspektiver. Derudover var der generel rus fra udvalget tilETF og et ønske om øget dialog angående tiltrækningen af fag- og ufaglærte til adgangskursuserne.
Derefter gennemgik hver institution hvordan deres optagelsestal så ud for 2019 og hvilke erfaringerde havde erhvervet af nye initiativer. I samme tråd blev der diskuteret hvordan rammerne for kvote 2optage skal se ud i forhold til UFMs retningenlinjer. Videre i samme tråd var næste punkt en præsenta-tion af SDU omkring deres erfaringer ved at ændre deres optagelses form, og hvordan det har påvirketderes frafald. Dette blev drøftet af udvalget. Sidste punkt var en status på IUPN.
Dette var den overordnede orientering for IUS.
For dette,
Tor Noema Nørgaard, PFs repræsentant i IUS
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9.3 Nordic5Tech

Nordic5Tech (N5T) er et samarbejde mellem 5 tech universiteter i Norden: DTU i Danmark, NTNU iNorge, KTH og Chalmers i Sverige og Aalto i Finland. I den forbindelse er der også et samarbejdemellem N5T universiteternes studenterforeninger, hvor PF naturligvis er med.
I 2019 havde Chalmers i Sverige formandskabet i N5T. Da formandskabet for studentersamarbejdet iN5T følger ‘de voksnes’, var det samme tilfældet her. Desværre havde Chalmers Studentkår (Studen-terforeningen på Chalmers) ikke ressourcer til at prioritere dette i løbet af foråret, hvilket resulterede i,at der ikke blev afholdt nogen møder. Jeg selv prøvede at få kontakt med de forskellige studenterfor-eninger med henblik på at prøve at arrangere noget, men dette viste sig at være en nærmest umuligopgave, og de der blev etableret kontakt med, var ikke interesserede.I løbet af efteråret skiftede Chalmers Studentkår ledelse, og den nye ansvarlige for N5T og jeg prøvedeat få gang i samarbejdet igen. Dette har vist sig at være meget svært, da flere af de andre studenter-foreninger ikke ønsker at prioritere det i år. Vi arbejder dog stadig videre på det og har forhåbningerom nogle Skype-møder i starten af 2020.En del af målet med disse er at finde frem til en måde at organisere samarbejdet på, der vil gøre detmindre sårbart overfor skiftende lederskab i enkelte studenterforeninger.
- Andreas Goll Rossau,
Næstformand og ansvarlig for internationale anliggender

9.4 EuroTech

EuroTech er en alliance mellem 5 tech universiteter i Europa: DTU i Danmark, EPFL i Schweiz, ÉcolePolytechnique i Frankrig, TU/e i Holland, Technion i Israel og TUM i Tyskland.EuroTech ansøgte om penge i forbindelse med Universities Alliance initiativet i EU, til store planer, derinvolverer en idé om nogle fælles ingeniøruddannelser på tværs af Europa. Denne ansøgning skrevSøren og jeg et støttebrev til på vegne af PF, hvori vi både tilkendegav vores overordnede støtte tilprojektet, men også vores bekymringer i forhold til, om der ville blive prioriteret ressourcer væk fra deeksisterende studerende på DTU, og hvordan man sikrede studenterindflydelse.I december blev jeg inviteret med til EuroTechs årlige High Level Event. En konference, de holder hvertår i Bruxelles. Her debatterede jeg, hvad der er vigtigt for fremtidens europæiske ingeniører, og isærhvad der er vigtigt for ingeniør universiteterne og deres studerende, med Thomas Hoffmann, rektor forTUM, som også er EuroTechs President. Denne debat gik rigtig godt, og det lykkedes også at få sat etPF prægpå den efterfølgende paneldebat, hvor andre rektorer, professorer og EUpolitikere diskuteredevidere i nogenlunde samme spor.Der har i et stykke tid været snak om mellem PF og DTU, at det ville være ønskværdigt at få oprettetet EuroTech Student Council, bestående af repræsentanter fra de forskellige EuroTech universitetersstudenterforeninger. Denne idé lykkedes det mig også at lobbyere for, da jeg var i Bruxelles, og der erudsigt til, at der snart sker noget på dette område.
- Andreas Goll Rossau,
Næstformand og ansvarlig for internationale anliggender

9.5 Polyteknisk Boghandel og Forlag

Selskabets væsentligste aktiviteter:Polyteknisk Boghandel & Forlag A/S væsentligste aktiviteter er at drive boghandel med fysisk tilstede-værelse på DTU og andre relevante uddannelsesinstitutioner indenfor det ingeniør- og naturvidenska-belige fagområde, at drive forlagsvirksomhed og fremstille og formidle salg af billigt studiemateriale
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og litteratur til studerende på videregående uddannelsesinstitutioner og til andre potentielle købereenten gennem direkte salg eller gennem udnyttelse af internetbaserede tjenester og ydelser.
Udvikling i aktiviteter og økonomiske forhold:Selskabet har i regnskabsåret 2018/2019 realiseret en bruttofortjeneste på tkr. 5.833 mod tkr. 7.498året før. Årets resultat før skat udgør tkr. -1.145 mod tkr. 50 året før. Årets resultat efter skat udgør tkr.-894 mod tkr. 11 året før. Herefter udgør selskabets egenkapital tkr. 2.675.
Resultatet er utilfredsstillende. Kerneforretningenmed salg til studerende på flere af landets videregå-ende uddannelser er tilfredsstillende og markedsandelen stiger svagt semester efter semester. Ogsåforlagsvirksomheden er vokset tilfredsstillende i løbet af året, hvor der udgivet 20% flere titler end åretfør.
Der var budgetteret med en nedgang i omsætning pga lukning af boghandel på UCC I Carlsbergbyen,og at en stor kunde valgte at lægge deres handel et andet sted, men den faktiske nedgang var mereend dobbelt så stor hvilket er medvirkende til det dårlige resultat.
I løbet af året blev alt overarbejde udbetalt til alle medarbejdere og den sidste del af terminsforretnin-gen blev også anvendt i dette år og disse to forhold alene står for omkring en halv million af under-skuddet.
Begivenheder efter regnskabsårets afslutning:Efter års afslutningen er der opsagt ca. 15% af arbejdsstyrken og boghandelen på Københavns Uni-versitet er afviklet i juni måned, da denne del af virksomheden ikke positivt bidrog til virksomhedensbundlinje. Derudover er der ændret i arbejdsstyrken ved ny fokus på økonomistyring ved ansættelseaf controller og frigørelse af ressourcer til salgsarbejde.
Forventet udvikling:PBF fastholder sin strategi med at pris og kvalitet hænger sammen, og fokus på at levere en kvali-tetsmæssig høj service til studerende og undervisere på de uddannelsesinstitutioner, som PBF har enaftale med. PBF konkurrerer ikke primært på pris, men på levering af et kvalitetsprodukt samt leve-ringssikkerhed, boglistegaranti og fleksibel og effektiv problemløsning med en dertil følgende fornuf-tig pris. Denne strategi har PBF fulgt i mange år med succes og med tilbagevenden til fokus på detingeniørmæssige og det naturvidenskabelige fagområde, så forventer PBF at kunne konsolidere sigde følgende år.

9.6 IDA

Samarbejdet mellem PF og IDA er fortsat i 2019. Vi startede ud med at genforhandle aftalen for entoårig periode. Detmeste af forhandlingen gik på at få ryddet op i aftalen, da den var tvetydig påmangemindre punkter.
Vi har i løbet af året forsøgt at have en større kontakt med IDA, så begge parter føler, at de bliversynliggjort som partner. Dette betyder blandt andet, at der er brugt meget tid på at opdatere tekster,så man bedre oplyser om, hvad medlemskab indebærer. Dette er hovedsageligt gennem den nye PFapp og studiestartshjemmesiden. Der har dog været nogle problemer med kontakten til IDA for at fåopdateret teksterne.
I efteråret har vi på opfordring fra Polyteknisk Boghandel diskuteret med IDA, om de kan give et tilskudførsteårsbogpakkerne, hvis man er medlem af IDA og PF. Dette er gået igennem for diplompakkerneher til vinterstart, og det vil blive evalueret til foråret for at se, om det skal forlænges til sommerstudi-estarten.

9.7 IDA STEM Students

IDA STEM Students er et netværk for tekniske og naturvidenskabelige studerende i Danmark underIDA, som samtidig fungerer som en opstillingsliste for studentermedlemmer af IDA. Netværket star-
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tede i 2018 og tog rigtig fat i 2019, hvor der i marts blev afholdt et stormøde. Til dette stormøde varadskillige DTU studerende, både PFere og ikke-PFere med. Her blev Mathias Botoft (DTU Studerende)valgt som STEM Students’ talsperson, der blev valgt studerende til IDAs repræsentantskab, STEM Stu-dents’ kandidat til IDAs hovedbetyrelse, samt to tovholdere til netværket fra hvert uddannelsessted -fra DTU Mikkel Sinkjær og Benjamin Elsholm.I løbet af 2019 har STEM Students fortsat arbejdet med at finde sin identitet, der er påbegyndt et ar-bejde med at udvikle politikker på forskellige områder og at få udarbejdet en forretningsorden. Der erogså blevet arbejdet med forskellige emner og problemstillinger, både internt i IDA og ting der påvirkerstuderende i hele landet - det sidste ofte i samarbejde med forskellige studenterorganisationer, heri-blandt PF.Der bliver fortsat afholdt Skype-møder regelmæssigt blandt tovholdere og andre relevante, der er ble-vet afholdt seminarer, hvor der udvikles politik og arbejdes på forskellige opgaver, og der vil blive af-holdt et stormøde igen i marts 2020.
- Andreas Goll Rossau,
Ansvarlig for PFs samarbejde med STEM Students samt suppleant til IDAs repræsentantskab på STEM
Students’ liste

9.8 Den Studentersociale Fond

I 2019 har bestyrelsen for Den Studentersociale Fond bestået af Søren Kuhberg (formand), Lau HalkierWandall, Simon Svane Lundorf og Jørgen Bo Christensen. Fonden har været gode til at give uddelingeri det seneste par år, og der har derfor ikke været brug for at give flere penge end hensat fra tidligereår. Der er blevet til alt fra revyen på DTU (PF Humor) til et koncept til at hjælpe medicinstuderende påAAU med at få et ånderum i studiet og til danske studerendes andelsselskab, som skal arbejde for etbedre kollegieliv på kollegierne omkring DTU.
2019 var også året, hvor vi omlagdemange fondens investeringer til at have etmere bæredygtigt fokus.Det følte bestyrelsen var det rigtige at gøre i den nuværende verdenssituation, og så hvis der skullekomme et økonomiske tilbageslag på det, må man tage det. Der er ligeledes blevet omlagt sådan såat man nu konsoliderer fonden med 4 %, hvilket vil sige, at man inflationssikrer fonden og lidt til. Påkort sigt vil det betyde færre penge, men på længere sigt vil det give flere penge i fondens hænder.
Det har været fantastisk at kunne uddele så mange penge til studentersociale formål, og vi håber at vimed vores uddelinger har kunnet bidrage til at skabe bedre rammer for det studentersociale miljø påDTU.
På fondsbestyrelsens vegne
Søren Anton Steffensen Kuhberg
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Diverse

10.0.1 DSE

Ingen årsberetning modtaget.

10.0.2 IAESTE

IAESTE Denmark er en judridisk del af PF, men kører i hverdag fuldstændig autonomt. De har et kontorpå PF gangen, som i år er blevet rykket. Dette som en del af det større lokale projekt der er i gang.Udover dette har der heller ikke i 2019 været en større dialog mellem IAESTE og resten af PF.
- Emil Kristiansen, Koordinator af Foreningsaktiver

10.0.3 BEST

Organisationen har et kontor på PF gangen, men har ellers ikke det store samarbejde med PF. Der eri år taget de spæde skridt til et mere aktivt samarbejdede mellem BEST og PF. Vi har indledt en mereaktiv dialog, men der er ikke kommet noget konkret ud af det endnu.
- Emil Kristiansen, Koordinator af Foreningsaktiver

BESTs egen årsberetning

Board of European Students of Technology (BEST) er en international studenterorganisation for inge-niørstuderende i hele Europa. Organisationens værdier er fleksibilitet, venskab, socialt samvær, udvik-ling og læring. Der er 97 lokale grupper fordelt på 34 lande. Organisationen er upolitisk og non-profit,hvilket indebærer, at medlemmerne arbejder frivilligt og ulønnet. Organisationens erklærede mål er atbringe studerende, universiteter og erhvervsliv tættere sammen på tværs af Europas landegrænser.
Dette gøres gennem - i samarbejde med universiteter og virksomheder - arrangementer for tekniskestuderende. Herigennem, arbejder BESTmod at gøre tekniske studerende mere internationalt oriente-rede. For at opnå dette arrangerer BEST hvert år over 100 internationale akademiske kurser for omkring2.750 tekniske studerende, der bringes sammen fra hele Europa. Kurserne varer typisk to uger og haret højt fagligt niveau, svarende til 2 ECTS-point. Under kurserne arrangeres en lang række kulturelle ogsociale aktiviteter, så deltagerne får mulighed for at opleve et nyt land med en ny kultur, samt at skabeet internationalt netværk. BEST afholder også kurser i foråret, efteråret og om vinteren. I Københavnafholdte vi i 2019 de traditionelle årlige begivenheder, samt nogle nye initiativer. I marts måned ar-rangerede vi i samarbejde med Microsoft ”European BEST Engineering Competition (EBEC)”, som varen case competition for 50 deltagere. De studerende fik 24 timer til at udvikle et koncept, hvor dereskundskaper og kreativitet blev brugt til at løse u-landsproblemstillinger. Senere i Maj afholdte BESTet hackathon, "Valhacks", med samarbejdspartnere fra Microsoft, Skylab, Bang Olufsen, Oticon medflere. I denne konkurrence var der mere frihed omkring den givne case, der fandt sted i DTU Skylab. Ijuni afholdtes det årlige sommerkursus, hvor 20 deltagere fra alle Europas hjørner kom til Københavnfor at være del af vores kursus i cybersikkerhed. Her blev de tekniske studerende undervist af eksper-ter fra virksomheden F-Secure, mens de samtidigt oplevede et bredt repertoire af kulturelle aktivitetersåsom besøg i Tivoli, kanoture, guidede ture i København, dansk julefrokost og meget andet.
Undervejs har BEST haft arrangementer afmindre omfang, såsompromovering af de kurser somBESTtilbyder alle DTU-studerende, der afholdes i rundt omEuropa hvert år. Yderligere har BEST samarbejdetmed studiestarten for kandidatstuderende omkring en workshop i at rejse i Europa på et lavt budget.Til sidst er det værd at fremhæve demange interne events BEST København arrangerer for voresmed-lemmer på DTU og det tætte samarbejde med søsterorganisationerne i Lund og Aalborg. Vores lokalegruppe vokser støt og vi har nu medlemmer fra alle verdens hjørner, med flere end 15 nationaliteterrepræsenterede. Kort sagt, har det været et af de mest produktive år for BEST København og vi håber,at den positive udvikling vil fortsætte i 2020.
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Hvem sad hvor i 2019? A.1. Ansatte
A.1 Ansatte

Sekretær Lyngby: Inge Blond Christensen
Nyansat sekretær pr. 1. december 2019 Lyngby: Charlotte Sommer
Bogholder ansat på prøveperiode: Marianne Lyngby
Bestyrer S-Huset: Erik Pouret-Frydendahl
Eventkoordinator S-Huset: Søren Aagaard Bendtsen
IT-mand: Emil Kristensen
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A.2 PF’s udvalg

PF’s bestyrelse

Søren Anton Kuhberg, Andreas Goll Rossau, Marcus Fruelund Schmidt, Daniel Nymand Petersen, AstaTrøjgaard Thorgersen, Lau Halkier Wandall, Emil Kristiansen og Kirstine Krøyer Rasmussen

FRFU

Kristian Munch Kielsgaard Nielsen, Andreas Ipsen, Sofus Rose og Emil Kristiansen

FR

Amalie Avnborg, Mikkel Rasmus Hansen, Tor Nørgaard, Lasse Vintersgaard Friis, Magnus Hjerrild An-dreasson, Ida Ørduk Hoffmann, Magnus, Toxværd, Asbjørn Martin Kruuse, Irene Marie Malmkjær Dan-vy, KristianMunch Kielsgaard Nielsen, Laura Bonde Holst, Kasper Hecht, Alexander, Lasse Thorø Glen-te, Ellen Cathrine Luke, Guillaume Ratier, Valdemar Søgaard, Emma Aabo Nielsen, Laura WestenholzHandberg, Anders Bogh Jacobsen, Christian Roar Weber, Thomas Thorning Røpke, Toke Bøgelund-Andersen, Anna Sophie Bjerremand Jensen, Frederik, Peetz-Schou Larsen, Hildibjørg Didriksen, AnnaLia S. Tromer Dragsdahl, Vinh Duy Nguyen, Adam Ørbæk Sommer, Sarah Rurup Petersen, Marie, Sjørs-lev Pedersen, Poul Gunnar Pii Svane, Benjamin Wrist Lam, Emil Toftegaard Gæde, Anders Bo Thue-sen, Benjamin Steen-Andersen, Ramear, Rabiee, Carl NørbyMouridsen, Jacob Pedersen, Emeli GottrupHansen, Jacob Pilegaard Justesen, Martin Holmgaard, Helene Fafani Zgaya, Jakob KarstensMølhave,Nicki Duris Rasmussen, SimonSvane Lundorf, Daniel Alkjær Christiansen, Kenni Lykke, Christian FrøsigSteen, Jensen, Frederikke Louise Berg, Jon Bob Sødergreen, Amalie Bang Forsberg, Nanna Ylva CohrLützen, Mikkel Wolfhagen, Christian Oettinger, Sara Delagarde Jørgensen, Christian Rømer Thulstrup,Michael Skougaard Hansen, Johan Emil Levin-Jensen, Andreas Ipsen, Emil Madsen, AndreasMadsen,Tina Drist-Jensen, Andreas Juul Kjær, Fanny Timian Riismøller Madsen, Josephine Kyvsgaard Budol-fsen, Rasmus Høybye-Olsen, Frederik Nikolaj Paulin Larsen, Viktor Barsøe Olsen, Mathias Møller RajuEisenreich, Sophie Eg Jensen og Liv Søs Friis Haahr Hansen

FRR

Marcus Fruelund Schmidt, Sarah Rurup Petersen, Amalie Avnborg, Jakob Rydhof, Vinh Nguyen, Chri-stoffer Soltau, Allan Ahrensberg, Torben Ommen og Erik Krogager

FAKU

Mikkel Rasmus Hansen, Julie L. Hald, Anders Bogh Jacobsen, Louise Frost, Tina Kenworth Drist-Jensen, JanusWalentin Jensen, Asbjørn,Martin Kruuse, IdaØrdukHoffmann, SofieGuldager Drewsen,Anes Jasarevic, Therese Mollwitz Heltved, Daniel Alkjær Christiansen, Helene, Zgaya, Jakob Rydhof,Martin Lau Nielsen, Oda Agdal, Toke Bøgelund-Andersen, Frederikke Louise Berg, Aksel Kaastrup Ras-mussen, Emma Aabo Nielsen og Johanne Winther Sall

Kritisk Revision

2018/2019: Marie Boeskov Caspersen, Lasse Glente og Andreas Kjærsgaard.2019/2020: Simon Svane Lundorf
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KABS

Linus Knoop, Mathias Nikolaj Linderod Albrechtsen, Maya Lee Pedersen, Magnus Stjernborg Koch,Hans Kristian Bech Hansen, Olivia Nygaard Mark, Stine Malene Kure, Mikkel Swartz, Mette Steinle-in Christensen, Rolf Glenny Mogensen, Andreas Goltermann, Kaare Halskov Anholm, Marie SjørslevPedersen, Oscar Lauge Hoffmann, Niels Peter Moos, Jan Olsen, Søren Sandgaard, Alexander TorpJørgensen, Valdemar Søgaard, Louise Frost, Kamma Nørrelund Pedersen, Josephine F B Ramsløv,Robert Mandsfelt Eriksen, Rasmus Aagaard, Louise Vomb Boje Lund, Henrik G. Stefansen, Felix H.Larsen, Viktor Stenby Johansson, Troels Toy Christoffersen og Bjørt Joensen

PF Master Students

Intet modtaget

Bestyrelsen for den Studentersociale Fond

Søren Anton Kuhberg, Lau Wandall Halkier, Simon Svane Lundorf og Jørgen Bo Christensen.

Socialpolitisk Udvalg

Isabella Ruus Mortensen, Mikkel Swartz, Maya Lee Pedersen, Niels-Peter Moos, Chrisitan Kaas Sø-rensen, Marie-Louise Wibom, Sille Hendriksen, Sofia Myrup Otero, Emil Borup Jakobsen, Thea CatrineThiim, Jacob Nicolai Heldager Clemmensen, Sarah Woeste Conradsen, Piriya Sureshkumar, MagnusToxværd, Sabine Bäckström-Andreasen, Simon René Iversen, Sofie Guldager Drewsen, Freja WeberJørgensen, Liv Galsøe Nielsen, Jonathan Mikkel Madsen, Kia Abildgaard, Bo Heise, Mathias MøllerRaju Eisenreich, Ebbe Bjerregaard Berthold, Sarina Bibæk, Frederik Ettrup Larsen, Jakob Malte SkouLindstad, Kamma Nørrelund Pedersen, Lasse Thorø Glente, Ben Aust, Guillaume Ratier, Anne AgathePederesen, Mikkel Kofoed Pedersen, Louise Landschoff, Louise Victoria Nyborg, Johannes Gade Gyl-denkærne, Marie-Louise Schmidt, Benjamin Büll Elsholm, Cecilie Koertz Wedderkopp, Jens-TheodorAndersen, Johanne Winther Sall, Kathrine Børgesson, Anne Arendt Louring, Anna Sophie BjerremandJensen, Agnete Marie Nørregaard, Adam Ørbæk Sommer, Signe Tophøj Heinemann, Thorbjørn Pihl,Anders Jepsen, Nathalie Hendriksen, Emilie Tronbjerg, Irene Marie Malmkjær Danvy, Bjørt ÓladóttirJoensen, Ellen Cathrine Luke, Emilie Isabella Dahl, Erik Vibe-Hastrup, Linus Knoop, Natacha CharléChristensen, Sophie Eg Jensen, Josephine Kyvsgaard Budolfsen, Rasmus Christian Jørgensen og An-ders Regin Mortensen

Fagligudvalget

Caroline Thyssen Petersen, Philip George Hau Sørensen, Magnus Hjerrild Andreasson, MianMary AnnS. Breum, Emil Madsen, Oliver Rafn Dan, Mette Dittmann, Astrid Yde Larsen, Siff Nejst Lørup, HjalteZimmermann Tholander, Tobias Petersen, Daniel Gunge Johansen Christoffersen Eriksen, Rojan Tu-ran, Carl-Emil Lindgaard Johansen, Magnus Krongaard Grau, Louise Vomb Boje Lund, Emeli GottrupHansen, Niels Peter Hammerager, Peter Domsten, Magnus Stjernborg Koch, Noam tzfanya, CarinaVon Staffeldt Beck, Christian Rømer Thulstrup, Andreas Baltzer Skov, Martin Lau Nielsen, Hanna Lund,Ida Berg Siemsen, David Frich Hansen, Toke Bøgelund-Andersen, Christian Frøsig Steen Jensen, Ma-rie Kiesbye Dittmann, Deina Kellezi, Emil Toftegaard Gæde, Casper Tygesen Bang-Hansen, Laura WHandberg, Katja Volkmann, Kirstine Krøyer Rasmussen, Julie L. Hald, Katrine Dam Christensen, AstaTrøjgaard Thorgersen, Signe Tophøj Heinemann, Kirstine Qvist Jørgensen, Kristina Uhd, Nicklas Tho-de Thyssen, Irene Marie Malmkjær Danvy, Asbjørn Clod Pedersen, Johan Emil Levin-Jensen, MikkelGoldschmidt, Mine Lisberg, Daniel Jakob Hildebrand og Andreas Ipsen
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Politisk Gruppe

Mikkel Frier Wolfhagen, Mathias Botoft, Benjamin Elsholm, Lars Holm, Mette Bybjerg Brock, PhilipGeorge Hau Sørensen, Caroline Erup Friis, Andreas Goll Rossau, Anna Lia Scharling Tromer Dragsdahlog Magnus AndreassonFormænd: Lau Halkier Wandall og Asta Trøjgaard Thorgersen

Eventudvalget

Kirstine Krøyer Rasmussen (formand), Rikke Elbæk Eriksen, Tina K. Drist-Jensen, Daniel Nymand Pe-tersen og Andreas Goltermann

PF HUMOR

Intet modtaget

PF Socialize

Lukket ned i 2019 da PF Eventudvalg er blevet oprettet

PFIU

AdamØrbækSommer (formand), Asta Thorgersen (næstformand), SabineBäckström-Andreasen, Las-se Thorø Glente, Kristian Revsbech, Stig Damsted Jørgensen, Nanna Ylva Cohr Lützen, Ann Sofie Mø-berg, Line E. Lund, Mari Christensen, Jesper T. Henriksen, Kamma N. Pedersen, Isabella Ruus Morten-sen, Jens-Theodor L. Andersen og Joachim A. Sørensen

A.2.1 S-Husets udvalg

S-Husledelsen

Daniel Nymand Petersen, Erik Pouret-Frydendahl og Søren Aagaard Bendtsen
S-Husets CREW-formænd

Jens-Theodor Lundgreen Andersen og Lucas Gramme

A.3 PF’s repræsentanter i DTU-udvalg

Bestyrelsen

Mette Bybjerg Brock og Lars Holm

Akademisk Råd

Benjamin Lam, Amalie Avnborg og Lau Halkier Wandall
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Det Tværgående Uddannelsesudvalg for Civiluddannelsen

Kirstine Krøyer Rasmussen, Tor Noema Nørgaard, Mette Bybjerg Brock og Philip Hau Sørensen (sup-pleant)

Det Tværgående Uddannelsesudvalg for Diplomuddannelsen

Helene Zgaya, Simon Svane Lundorf og Ramear Rabiee

Koncern Arbejdsmiljøudvalget (KAMU)

Asta Thorgersen

Studiemiljøudvalget

Asta Thorgersen

DTU Sports bestyrelse

Anna Sidse Dinesen Deleuran

A.3.1 Institutstudienævn

Institut for Matematik og Computer Science

Elisabeth Zinck, Carina Von Staffeldt Beck, Jonas Olafsson, Ebbe Bjerregaard Berthold, Ellen CathrineLuke, Emil Toftegaard Gæde, Oda Byskov Aggerholm, Bjørt Óladóttir Joensen, Mathias Høgsgaard,Jacob Væver Andersen og Neel Katrine Kvistgaard Jansen
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David Bilde Lang, Julie L. Hald, Anne Arendt Louring, Mona Lau Hansen, Sara Jørgensen, Rikke Schack,Frederik Nikolaj Paulin Larsen, Maria Taarnhøj, Mian Mary Ann S. Breum, Magnus Hjerrild Andreassonog Lasse Vintersgaard Friis
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Institut for Kemi

Karoline Hauberg Rasmussen, Daniel Nymand Petersen, Jacob Pilegaard Justesen, Juliane Sørensen,David Fastholm, Sofie Hillgaard Pedersen og Oliver Rafn Dan
Institut for Bioteknologi og Biomedicin

Kathrine Børgesson, Amalie Avnborg, Natasja Kaas Lund, Alexandre Gilson, Mikkel Hansen, JesperWang, Michael Baand Severinsen og Cecilia Desiree Visti Graae
Institut for Kemiteknik

Anna Esther Hende Stærmose, BenjaminMoretto Krog, Christian Kaas Sørensen, Mathias Otto Baring-ton, Magnus Christian Holm, Christian Roar Weber og Amanda Louise Petersen
Institut for Elektroteknologi

Jacob Vinther, Andreas Goltermann, Malene Gravlund Sørensen, Kristian Munch Kielsgaard Nielsen,Jakob Mølhave og Michael Skougaard Hansen
Institut for Fotonik

William Ben Embarek, William Vang Carstensen, Martin Clement, Cecilie Koertz Wedderkopp, AndreasBaltzer Skov og Victor Lorentzen
Institut for Mekanisk Teknologi

Darja Makurina, Eddy Ahlgreen, Sebastian Gerner Lokmann, Frederikke Brandt Feldthus, Hajar Benjdyaog Magnus Gilsborg
Institut for Systemer, Produktion og Ledelse

Ditte Kristine Friis, Mathias Nikolaj Linderod Albrechtsen, Frederikke Ellemose Vad, Christian VictorBrabrand, Liv Søs Friis Haahr Hansen og Anna Lia Scharling Tromer Dragsdahl
Institut for Rumforskning og –teknologi

Andreas Ipsen, Jesper Asbjørn Juul Kisum, Victor AlexanderWesterlund, Benjamin Büll Elsholm, MadsKrabbe Jepsen, Elisabet Anne Marie Hallström, Emma Aabo Nielsen og Philip Landschultz Klok
Institut for Akvatiske Ressourcer]

Tina Kenworth Drist-Jensen, Anne Sofie Bruun Rasmussen og Johanne Hove Vogt og Sissel KollsBertelsen.
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Institut for Energikonvertering og –lagring

Mette Bybjerg Brock, Valdemar Søgaard, Rasmus Christian Jørgensen, LauraWHandberg, Morten StigHansen og Jesper Sand
Institut for Vindenergi

Lasse Thorø Glente, Laura Voltà Roqueta, Yatin Bisne, Darja Strelan og Mohammad Hossein Kazemi
Fødevareinstituttet

Amalie Eldrup Sadowski, Therese Mollwitz Heltved, Nathalie Hendriksen og Xenia Dannemann Jør-gensen
Center for Diplomingeniøruddannelse

Kenni Lykke, Cecilie Terp, Caroline Ankjær Andersen, Carl-Emil Lindgaard Johansen, Rasmus Høybye-Olsen, Celina Sølvbjærg, Cecilie Lind , Theis Gadegaard og Linnea Dalsgaard Vilain
Center for Diplomingeniøruddannelse

Intet modtaget
Institut for Sundhedsteknologi

Louis Lech Nissen, Søren Kuhberg, Tor Noema Nørgaard, Tobias Nielsen
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A.4 PF’s repræsentanter i eksterne udvalg

DSF’s bestyrelse (DSF): Andreas Goll Rossau
UPU (DSF): Lau Halkier Wandall
LU (DSF): Asta Thorgersen
STEM students: Andreas Goll Rossau
Ingeniør uddannelsernes samråd (IUS): Tor Noema Nørgaard
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Bilag B

Forkortelser
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Forkortelser

AMU - Arbejdsmiljøudvalg
APV - Arbejdspladsvurdering
AR - Akademisk Råd
AU - Århus Universitet
AUS - Afdelingen for Uddannelse og Studerende

B## - PF’s Bestyrelse årgang 20##
BEST - Board of European Students of Technology
Beu - Bestyrelsens Evalueringsudvalg
BIX-rådet - Byggeri & Infrastruktur og Eksport & Teknologi studierådet
BRUTTO - Bestyrelsens Rådgivende Udvalg Til Taler O.lign.
Buddy - Introordning for nye kandidat- og udvekslingsstuderende
Byg-rådet - Studierådet for Civil Byggeteknologi

CAS - Campus Service
CUU - Tværgående Uddannelsesudvalg for civil-uddannelserne

DSE - De Studerendes Erhvervskontakt
DSF - Danske Studerendes Fællesråd
DTU - Danmarks Tekniske Universitet
DUU - Tværgående Uddannelsesudvalg for diplom-uddannelserne

ELITØ-rådet - Diplom Elektroteknologi, IT, Sundhedsteknologi og IT & Økonomi’s studieråd
ElNet-rådet - Civil Elektro- og Netværksteknologi & IT-rådet (Skiftet navn til SNE-rådet i 2019)

FAKU - Formændenes Aktivitets og Koordinerings Udvalg (tidligere: FAglige råds KontaktUdvalg)
FR - Fællesrådet
FRFU - Fællesrådets Forretningsudvalg
FRR - Forretningsrådet
FU - Forretningsudvalget i DSF (Tidligere DSF bestyrelse)

HUMOR - HovedUdvalget for Morskab Og Revy

IDA - Ingeniørforeningen i Danmark
Inside - DTUs online portal
ISN - InstitutStudieNævn
ITU - IT Universitetet
IUS - IngeniørUddannelsernes Samråd

KABS - Koordinering af Bachelor Studiestarten
KAMU - Koncern Arbejdsmiljøudvalget
KU - Københavns Universitet

LU - Levevilkårsudvalget under DSF

MedTek - Medicin og Teknologi
MO - MedlemsOrganisation (for medlemmer af DSF)
MSC - PF Master Student Coordinators
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Forkortelser

NSA - Nano-Space Alliancen, studieråd for Fysik og Nanoteknologi samt Geofysik og Rumteknologi (tidligere FN)

OPtur - Opkvalificeringstur for vektorer

P&K - Produktion og Konstruktion
PB - Polyteknisk Boghandel
PF - Polyteknisk Forening
PFIU - Polyteknisk Forenings Indstillingsudvalg
PG - Politisk Gruppe
PIP-rådet - Process & Innovation og Produktions studieråd
PRG - Polyteknisk Radiogruppe

RUC - Roskilde Universitet

S’et - Studentersamfundet ved Aalborg Universitet
SDS - Syddanske Studerende ved Syddansk Universitet
SDU - Syddansk Universitet
SMAG - Studiemiljø Arbejdsgruppen
SMU - Studiemiljøudvalget
S/M-rådet - Civil Software- og Matematik-rådet
SNE -
SR/AU - Studerendes Råd ved Århus Universitet
SR/KU - Studerendes Råd ved Københavns Universitet
SR/RUC - Studerendes Råd ved Roskilde Universitet
SSØ - Studenter Samarbejdet Øresund
SU - Statens Uddannelsesstøtte

TAP - Teknisk Administrativt Personale

UFM - Ministeriet for Uddannelse og Forskning
UMV - Udviklingsmål og Virkemidler
UPU - UddannelsesPolitisk Udvalg under DSF
UV - UndervisningsmiljøVurdering

VIP - Videnskabeligt Instruktivt Personale
vOPtur - Vinter Opkvalificeringstur for vektorer til vinteroptaget

AAU - Aalborg Universitet
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